
 وزیر جهاد کشاورزی:

وزانه بیش از ۱۲ هزار تن از محصولات سبزی  ر
 و صیفی صادر شده است

خریــدار   وزیر جهــاد کشــاورزی گفــت: با 
پیگیری ها و برنامه های راهبردی که وزارتخانه در 
ســال ۱۴۰۲ در پیش گرفت، در مقطعی از ســال 
روزانه بیش از ۱۲ هزارتن از محصولات ســبزی و 

صیفی کشور صادر شده است.
 محمــد علی نیکبخــت در جلســه علنی مجلس 
شورای اســامی، گزارشــی درباره نحوه اجرای 
قانون تضمین خرید محصولات اساسی کشاورزی 
و آخرین وضعیت خرید تضمینی گندم در ســال 
زراعــی ۱۴۰۳ -۱۴۰۲ و اقدامــات حمایتــی در 

خصوص برنج کاران کشور ارائه کرد.
وزیر جهاد کشــاورزی گفت: در مدت حضورم در 
وزارت جهاد کشــاورزی، راهبردهــای لازم را در 
بخش های مختلف وزارتخانه پیاده ســازی کردیم 
که از جمله آن می توان به حداکثرســازی تولید با 
حفظ منابع پایه با توجه به محدودیت ها اشاره کرد.

وی ادامه داد: اگر بخواهیم نیاز غذایی کشور را برای 
جمعیت ایران اســامی تامین کنیم، باید از همه 
ظرفیت های تولید در حوزه کشــاورزی اســتفاده 

کنیم.
وزیرجهاد کشــاورزی با اشــاره به یکنواختی در 
تولید گفت: یکی از بخش هایی که دچار نوســانات 
در قیمــت کالا در بــازار می شــود، یکنواختی در 
تولید اســت، به عنــوان مثال در میــزان و قیمت 
محصولات سبزی و صیفی و مهم ترین آنها، گوجه 
فرنگی، ســیب زمینی و پیاز همیشــه در کشــور 
نوســانات شــدیدی وجود دارد، اما با پیگیری ها 
و برنامه راهبــردی که در پیش گرفتیم، در ســال 
۱۴۰۲ تاکنون جزء ســال های نادری است که در 

این محصــولات کمبود و واردات نداشــته و حتی 
در مقطعی از ســال روزانه بیــش از ۱۲ هزار تن از 

محصولات سبزی و صیفی صادر شده است.
وی توازن بخشــی در تولید را از دیگر راهبردهای 
وزارت جهاد کشاورزی برشمرد و گفت: این وزارت 
خانه، رشــد تولید را از طریق منابعی که در اختیار 
دارد هدفدار کرد، به عنوان مثال ســهم شــیات، 
آبزی پروری و صیــد و صیــادی، از کل تولیدات 
کشــاورزی حدود یک درصد اســت. در حالی که 
با توجه به منابعی که در اختیار شــیات اســت، 
می توانیم به حداقل ۱۰ درصد رشــد در این حوزه 
برســیم. چرا که دریای شــمال و دریــای جنوب 
فرصت های زیــادی در این حوزه برای شــیات 

دارند.
وی تولید صادرات محور را راهبــرد مهم دیگر در 
کشاورزی دانســت و اظهار داشــت: این موضوع 
ســبب توســعه و حمایت از تولید و تولید کننده 
خواهد شــد و ارزآوری و اشــتغال به همراه دارد و 
باعث می شــود تولید بــه مانند جریــان رودخانه 

توسعه داده شود.
وی با بیان اینکه کشــاورزی دانش بنیان و افزایش 
بهره وری دیگــر راهبرد وزارت جهاد کشــاورزی 
اســت، تصریح کرد: تحقیق و پژوهــش، آموزش، 
ترویج ســه رکن اساســی به شــمار می رود که با 
کمک شــرکت های دانش بنیان و موسسات علمی 
و دانشــکده های کشــاورزی و نخبگان می توانیم 

عملکرد را در واحدهای تولیدی افزایش دهیم.
نیکبخت با تشریح دســتاوردهای ۱۱ ماه گذشته 
وزارتخانه گفت: نرخ رشــد ارزش افزوده در بخش 
کشاورزی که طی ۳ تا ۴ ســال اخیر منفی بوده در 
فصل بهار ســال ۱۴۰۲ منفــی ۴.۶ درصد بود که 
در تابستان به منفی ۳.۲ درصد رســید و در پاییز 

به منفی یک درصد و در زمســتان سال گذشته به 
نیم درصد مثبت نرخ رشد رسیدیم و حتما در بهار 

امسال شاهد نرخ رشد بهتری خواهیم بود.
وی با اشاره به آمارهای ارائه شده توسط مرکز آمار 
کشــور در مورد صادرات محصولات کشــاورزی 
ادامه داد: صادرات بیش از یک میلیارد دلار ســال 
۱۴۰۲ نســبت بــه ۱۴۰۱ افزایش داشــته و تراز 
تجاری بهبود پیدا کرده است و بیش از دو میلیارد 

دلار ۱۴۰۲ نسبت به سال ۱۴۰۱ بهبود یافت.
وزیــر جهادکشــاورزی اضافه کــرد: در خصوص 
نرخ تورم شــاخص کل تورم در اردیبهشت ماه بر 
اســاس آمار مرکز آمار ایران ۲.۸ درصد و تورم در 
محصولات غذایی و خوراکی بخش کشاورزی، ۱.۸ 
درصد بوده و در مرداد ســال ۱۴۰۲ در حدود ۳۳ 
درصد و در اردیبهشت حدود ۲۳ درصد بوده که به 

معنی آغاز روند کاهشی در این حوزه است. 
وی بــا بیان اینکه ایــن موارد نشــان دهنده آرامش 
نسبی در بازار اســت، یادآور شد: به عنوان وزیر جهاد 
کشاورزی و تأمین کننده غذای مردم تأکید می کنم 
که از این روند راضی نیستیم اما روند به سمت بهبود 
در حــال حرکت بوده و امیــدوارم با اقدامات شــما 
مشکات برطرف شــود.عضو کابینه دولت سیزدهم 
درباره تولیدی محصولات کشاورزی و ذخیره برخی 
از کالاهای اساســی عنوان کرد: در ســال گذشــته 
رئیس مجلس شــورای اســامی به بنده تأکید کرد 
مرغ ۱۱۵ هزار تومان شــده و بعــداز ظهر قیمت آن 
تغییر می کند. اما امروز قیمت مرغ به تثبیت رسیده 
است. البته شرایط بسیار ســختی را در صنعت مرغ 
شاهد بودیم و حلقه های بالادستی دچار آسیب شده 
بود و اولین اقدام بازسازی این حوزه بود که حدود ۷۰ 
درصد بازســازی را انجام داده و جوجه ریزی به طور 

متوسط به ۱۱۰ میلیون قطعه در ماه رساندیم.

 از اجرای FATF داخلی گرفته تا واگذاری تمامی بنگاه های دولتی!

بازخوانی وعده های اقتصادی کاندیداهای ریاست جمهوری

صفحه 3

ما را دنبال کنیدچهار شنبه      23 خرداد1403     سال نهم     شماره 1608      8 صفحه     3000 تومان

اقتصادی
        سیاسـی

                اجتماعی
                       فرهنگـی

                               ورزشــی

W W W . K H A R I D A A R  O N L I N E . I R وزنامـــه   ر

K  H  A  R  I  D  A  A  R     D  A  I  L Y

سرپرست وزارت خارجه مطرح کرد
  تلاش برای دلارزدایی از تجارت جهانی

 خواسته همه کشورهای مستقل

 مزایای سامانه ساماندهی اسناد غیررسمی
 کاهش فساد و کلاهبرداری 

با اجرای قانون ثبت رسمی اموال غیرمنقول

 معاون وزیر نفت خبر داد
وزانه ۲۰۳ میلیون فرآورده نفتی در کشور مصرف ر

همزمان با روز جهانی مبارزه با کار کودکان عنوان شد
شناسایی۲۶۰۰ کودک کار و خیابان در کشور
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۲ میلیون و ۶۰۰ هزار واحد مسکونی کجاست؟
سیدطه حسین مدنی، رئیس اندیشکده حکمرانی هوشمند  در مدت اخیر درباره 
طرح مسکن ملی سوالاتی در رسانه ها، افکار عمومی و فضای نخبگانی ایجاد شده 
اما نوع اطاع رسانی وزارت راه و شهرسازی به گونه ای نبوده که به اقناع سازی در 
این خصوص منجر شود. این در حالی اســت که کلیت دولت سیزدهم به زعامت 

شهید رئیسی عملکرد ویژه ای در حوزه های  مختلف داشته است.

یادداشت

وییل چیست؟ راه کار کنترل قاچاق گاز
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انتخابات

رئیس صندوق توســعه ملی بــا تبیین ۵ وظیفه 
مهم حکمرانی از رای دهندگان خواســت وعده 
های نامزدهای انتخابات ریاســت جمهوری را با 

این شاخصها بسنجند.
مهدی غضنفــری رئیس هیــات عامل صندوق 
توســعه ملی در تازه ترین توئیت خود در شبکه 
اجتماعی ایکس به ۵ نقــش اصلی یک حکمران 
پرداخته و تاکید کرده اســت نامزدهای ریاست 
جمهوری باید برنامه های دقیــق و قابل ارزیابی 
خود را بــرای ایفای این ۵ نقش مهم مشــخص 
کنند.مهدی غضنفری در توئیت خود خاطرنشان 

کرده است:در برنامه پایش شبکه یک ) یکشنبه 
۲۰ خــرداد( عرض کــردم کــه حکمرانی چند 
نقش اصلی دارد: سیاســتگذاری، تنظیم گری، 

تسهیلگری، خدمت رسانی و بازتوزیع منابع. 
  نامزدی کــه بتواند این پنج وظیفــه را به خوبی 
راهبری کنــد و در تله روزمرگــی نیفتد، عاج 

مشکات ایران امروز است. 
 نامزدهــای محتــرم برنامه های دقیــق و قابل 
ارزیابــی خود را بــرای ایفای ایــن ۵ نقش مهم 

مشخص کنند.  
 خوشــبختانه تقریبا عنوان شــاخص های قابل 

ارزیابی در همه حوزه هــای حکمرانی هم اینک 
مشخص است.

 همگان باید بتوانند وعده های نامزدها را براساس 
این شــاخص ها دنبال کنند. وگرنه این روزها با 

فستیوال وعده های غیراجرایی مواجه می شویم.
 اگر مقدار فعلی و آینده این شــاخصها مشخص 
نشود؛ شــاید همه ی وعده ها برای انجام نشدن 
اســت، و یا حداقل معیار موفقیــت آن نامزد در 

ابهام است.
این توئیت هم با هشتگ های حکمرانی متعالی و 

توسعه فراگیر منتشر شده است.

مهدی غضنفری رئیس هیات عامل صندوق توسعه ملی مطرح کرد

انتخابات به فستیوال وعده های غیراجرایی تبدیل نشود

  رقابت های انتخاباتی چهاردهمین دوره ریاست جمهوری از روز دوشنبه 21 خرداد ماه رسما آغاز شد؛ انتخاباتی که شکی در آن نیست که محور برنامه های کاندیداها و دغدغه های آنها باید حول مســائل و چالش های اقتصادی کشور باشد؛ اقتصادی که ظرف سالهای گذشته بسیار شکننده شده
 و در اثر تصمیمات نخ نما شده غلط برخی دستگاه های دولتی، وضعیت نابسامانی را یافته است.

 راه پر پیچ و خم دولت چهاردهم

۲۱ مشکل اصلی تولید در ایران

فراخوانمناقصهعمومییکمرحلهاییکمرحلهای
نگهداریوحفاظتازمجموعهبوستانجوانمردشهرگلسار

شهرداری گلسار در نظر دارد به استناد مصوبه شماره 21/32/19375 مورخ 1403/3/19 مناقصه عمومی نگهداری و حفاظت 
از مجموعه بوستان جوانمرد شهر گلسار به مبلغ 25.000.000.000 ریال را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به شماره 
فراخوان 2003005313000001 برگزار نماید . کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه 
گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت (ستاد)  به آدرس www.setadiran.ir  انجام 
خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای 

الکترونیکی راجهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 
 ارائه تضمین شرکت در مناقصه به میزان 5 درصد سقف ریالی پروژه معادل 1.250.000.000 ریال به صورت واریز وجه نقد 
به حساب شماره 0106040627007 بانک ملی ایران شعبه گلسار به نام سپرده شهرداری گلسار ، اسنادخزانه اسلامی و یا 
ضمانتنامه بانکی معتبر الزامی است و میبایست تحت عنوان پاکت الف بارگذاری گردد ،در غیر این صورت پیشنهاد قیمت ابطال 

میگردد.
 برنده اول ، دوم و سوم مناقصه هر گاه حاضر به انعقاد قرار داد نشوندسپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

 شهرداري در رد یا قبول یك یا كلیه پیشنهادات مختار خواهد بود.
 پرداخت هزینه چاپ آگهی و کارمزد سامانه تدارکات الکترونیک به عهده برنده مناقصه میباشد.

 واریز مبلغ 5.000.000 ریال وجه مربوط به خرید اوراق الزامی است.
 سایر اطلاعات و شرایط در اسناد مناقصه درج گردیده است

  تاریخ انتشار مناقصه درسامانه تاریخ  1403/3/23 می باشد.
 مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : تا ساعت   18 روز  پنجشنبه تاریخ 1403/3/31

 مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : تا ساعت 18 روز    یکشنبه تاریخ  1403/4/10
 زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 13 روز   دوشنبه تاریخ  1403/4/11

 آدرس و اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر:  استان البرز ، کیلومتر 18 جاده قدیم 
کرج-هشتگرد ، شهر گلسار، شهرداری گلسار و تلفن 02644525522 و 02644525858 داخلی 120 )امور قراردادها(

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : - مرکز تماس  1456-021 دفتر ثبت نام : 
88969737 و 021-85193768

تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/03/23
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/03/30

محمدگودرزی–شهردارگلسار

شناسه آگهی: 1733379

نوبت اول



شکست چند بُعدی؛ کلیدواژه ای برای سرنوشت رژیم صهیونیستی

سرپرست وزارت خارجه مطرح کرد

 تلاش برای دلارزدایی از تجارت جهانی، خواسته همه کشورهای مستقل

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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وزیردفاع: 
سامانه های حوزه پدافندی دفاع کشور را 

تضمین می کند
وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای مســلح گفت:در حوزه پدافندی، چه 
در ارتفاع پســت و چه در ارتفاع میانی و بلند، سامانه هایی داریم که می 

تواند دفاع کشور را تضمین کند.
امیر سرتیپ محمدرضا آشتیانی با بیان اینکه وزارت دفاع یک مجموعه 
بسیار بزرگ در حوزه های فنی، تسلیحاتی تجهیزاتی و خدماتی است، 
افزود : شــهید آیت الله رئیسی همواره دســتاورد های این وزارت خانه 
را به صورت عمومی و یــا اختصاصی مورد بازدید قــرار می داد که این 

موضوع باعث روحیه مضاعف متخصصان داخلی می شد.
وزیر دفاع با بیان اینکه شهید آیت الله رئیسی اعتقاد داشت که دانشگاه 
ها و شــرکت های دانش بنیان در کشــور باید مورد حمایت جدی قرار 
بگیرند، افزود: در این خصوص باید بودجه های تحقیقاتی افزایش پیدا 
می کرد تا کارهای بیشــتری در حوزه صنعت دفاعی تعریف کنیم که 
باحمایت شــخص رئیس جمهور در بودجه های تحقیقاتی رشد چند 

برابری ایجاد شد که باعث دستاورد های بسیار زیادی در این حوزه شد.
سرتیپ آشتیانی درباره سفر های خارجی شهید آیت الله رئیسی گفت: 
در این ســفرها زمینه هایی را برای ارائه دســتاورد های وزارت دفاع به 
کشور های مستقل ارائه می کرد و براساس برقراری ارتباط با آن کشور 
ها، زمینه صادرات فراهم می شــد و همین موضوع باعث شد تا در این 

حوزه رشد ۳ برابری داشته باشیم.
وزیر دفاع با بیان اینکــه در حوزه پدافندی، چه در ارتفاع پســت و چه 
در ارتفاع میانی و بلند، ســامانه هایی داریم که می تواند دفاع کشور را 
تضمین کند، افــزود: تولید محصولات دفاعی کار وزارت دفاع اســت و 
تکثیر آن ها بر عهده دولت است که این حمایت و پشتیبانی با نگاه خود 

شهید آیت الله رئیسی طی این ۳ سال به نحو احسن انجام شد.
سرتیپ آشتیانی با بیان اینکه هر تصمیمی که در حوزه های راهبردی 
و کان کشور اتخاذ می شــود به طور حتم باید در شورای عالی امنیت 
ملی مطرح شــود، افزود :در این جلســات افراد در حوزه های مختلف 
دیدگاه های تخصصی خودشــان را اعام می کنند و اینکه شــخصی 
بتواند با وجــود آراء ونقطه نظرات متفاوت و متضــاد این افراد تصمیم 
درستی بگیرد کار بسیار مهمی است که شهید آیت الله رئیسی این کار 

را به خوبی انجام می داد.
وی با بیان اینکه رئیس جمهور شهید در تاش بود تا یک حکمرانی توام 
با اقتدار و ارتباط با مردم را در نظام مقدس جمهوری اســامی تثبیت 
کند، افزود: در طول دولت ســیزدهم به مردم الگوی بســیار خوبی از 
خدمت رسانی ارائه شد و ایجاد اقتدار جمهوری اسامی در صحنه های 
منطقه ای و بین والمللی یکی از دستاوردهای رئیس جمهور شهید بود.

وزیر دفاع با بیان اینکــه مجموعه حرکتی که در طول این ۳ ســال در 
وزارت دفاع انجام شــده یک کار جهشی بوده اســت، افزود: نیروهای 
جوان ما، نیروهای باهوش و مستعدی هستند که آینده روشنی را برای 
کشورمان می سازند و اعتقاد ما این است که این مسیر باید استمرار پیدا 

کند، چراکه استمرارش به نفع نظام و مردم است.

در جلسه علنی مجلس
حاجی بابایی: قطعی برق، کشاورزان را با مشکل 

مواجه کرده است
نایب رئیس مجلس شورای اسامی گفت: قطعی برق، کشاورزان را در 
سراسر کشور با مشکل مواجه کرده است، انتظار داریم وزارت کشاورزی 
این موضوع را دنبال کند. رحمت الله نوروزی در جلســه علنی مجلس 
شورای اســامی و در جریان بررســی گزارش وزیر جهاد کشاورزی از 
نحوه اجرای قانون خرید تضمینی محصولات کشــاورزی، گفت: آقای 
نیکبخت! شما در وزارت جهاد کشاورزی پله ای رشد کردید و به خوبی 
می دانید استان گلستان، استان کشاورزی است و در ۱۶ محصول رتبه 

اول تا سوم تولید در کشور را دارد.

وی ادامه داد: اگر اســتان های گلســتان، مازندران و گیان نبودند، در 
میدان بهمن تهران مرغ وجود نداشت. بر این اساس، شما باید با جدیت 

در هیأت دولت از حقوق کشاورزان دفاع کنید.
نوروزی اظهار کرد: قطعی برق پنج ساعته چاه های کشاورزی و قطعی 
برق و عدم پرداخت پول کلزا و گندم، کشاورزان را با مشکل مواجه کرده 
است. جهش تولید، راهبرد مورد تاکید مقام معظم رهبری است که باید 
اجرایی شود. امروز معیشــت مردم در استان گلستان به کشاورزی گره 
خورده است. سوال ما این اســت که چرا وزارت نیرو از ۱۰ سال پیش به 

فکر رفع ناترازی در حوزه برق نبوده است و باید این مشکل حل شود.
حمیدرضا حاجی بابایی که ریاســت جلســه علنی مجلس را برعهده 
داشت، در پاســخ به این تذکر، گفت: این موضوع مهم و کلیدی است و 
قطعی برق، کشاورزان را در سراسر کشــور با مشکل مواجه کرده است، 

انتظار داریم وزارت کشاورزی این موضوع را دنبال کند.

قطع برق کشاورزی ممنوع است
همچنین حاجی بابایی پس از استماع توضیحات وزیر جهاد کشاورزی 
پیرامون نحوه اجرای قانــون خرید تضمینی محصولات کشــاورزی، 
اظهار کرد: بحث تعرفه صادرات محصولات کشــاورزی از موضوعاتی 

بود که نمایندگان مطالبه رسیدگی به آن را دارند.
وی بیان کــرد: توزیع بــه موقع کود، بذر و ســم و تحویــل نهاده های 
کشاورزی از موضوعاتی است که باید به آن توجه شود، چرا که در سطح 
کشــور نارضایتی هایی در این زمینه وجود دارد. قطعی برق ۶ ســاعته 
چاه های کشــاورزی به صورت ممتد و سیســتم کشــاورزی را به هم 
می ریزد، در حالی که بر اســاس قانون بهبود فضای کســب و کار، قطع 
برق کشاورزی ممنوع اســت و باید فکر اساســی در این زمینه صورت 

گیرد.
نماینده مردم همدان در مجلس شــورای اسامی تصریح کرد: از سوی 
دیگر، وزیر جهاد کشاورزی و وزیر نفت موظف هستند تا نسبت به برقی 
کردن چاه های کشــاورزی اقدام کنند اما ایــن موضوع به کندی پیش 
می رود. از دیگر مباحثی که کشاورزان را با مشکل مواجه کرده، وام های 
کشاورزی است که بر اساس قانون بودجه تا ۲۰۰ میلیون وام باید امهال 
و استمهال صورت گیرد اما بانک ها همکاری لازم را با کشاورزان ندارند.

نایب رئیس مجلس شــورای اســامی گفــت: موضــوع دیگر خرید 
تضمینی گندم اســت که حدود ۲۲۰ همت بودجه در این زمینه لازم 
است. تاکنون چهار میلیون تن گندم تحویل دولت داده شده و تنها ۳۰ 
درصد به کشاورزان پرداخت شده اســت، البته محمد مخبر قول داده 

است که تا پایان هفته آن را به ۵۰ همت برسانند.
حاجی بابایی تصریح کرد: باید بسترهای لازم برای خودکفایی در علم، 
فنون کشــاورزی و تأمین امنیت غذایی کشــور فراهم شــود. افزایش 

بی رویه قیمت کود در کشور زمینه نارضایتی ایجاد کرده است.

تریبون

سخنگوی شــورای نگهبان گفت: در جلسات بررسی 
صاحیت نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری اخیر 

برخی از پرونده ها بیش از یک بار بررسی شدند.
 هادی طحــان نظیف ســخنگوی شــورای نگهبان 
درباره نحوه بررســی صاحیت داوطلبــان انتخابات 
ریاســت جمهوری گفت: پرونده هــر ۸۰ نفر ثبت نام 
کننده بررســی و تمام ســوابق این افراد مورد بررسی 
قرار گرفــت.وی با بیان اینکه برخی پرونده ها روشــن 
هستند و می شود به سرعت درباره آن ها تصمیم گیری 
کرد گفت: در مقابل اما برخی پرونده ها برای بررســی 
به زمان بیشــتری نیاز دارند. به طوری که در جلسات 
بررســی صاحیــت نامزدهــای انتخابات ریاســت 
جمهــوری اخیر برخــی از پرونده ها بیــش از یک بار 

بررســی شدند.سخنگوی شــورای نگهبان 
ادامه داد: پس از بررســی پرونده ها در نهایت 
رأی گیری صــورت می گیرد، این رأی گیری 

طبق رویه شورا کاماً مخفی است.
طحــان نظیــف در تشــریح جزئیــات این 
رأی گیری گفت: کاغذهای متحدالشــکل به 
همراه اســم و عکس نامزد و عبارات احراز یا 

عدم احراز در اختیار اعضای شــورا قرار می گیرد و فرد 
گزینه احراز یا عدم احراز را انتخاب می کند.وی با بیان 
اینکه داوطلبی که صاحیتش برای ریاست جمهوری 
احراز می شود باید حداقل ۷ رأی احراز به دست بیاورد 
گفت: اینکه فردی برای ریاســت جمهوری احراز نشد 
لزوماً به معنای اینکه مشکلی داشــته باشد نیست، در 

انتخابات ریاســت جمهوری بــا موضوع رد 
صاحیت مواجه نیســتیم با دو عنوان احراز 
و عدم احراز مواجه هســتیم؛ علت آن هم این 
است که شرایطی که برای ریاست جمهوری 
در نظر گرفته شــده بســیار بالاست. ممکن 
است فردی برای مســئولیت در بخش های 
دیگــر از جملــه وزارت و نمایندگی مجلس 
و … گزینه مناســبی باشد اما ممکن اســت از شرایط 
ریاســت جمهوری برخوردار نباشد.سخنگوی شورای 
نگهبان اظهار کــرد: اینکه نتیجه احــراز صاحیت ها 
پیش بینی پذیر نبود معنایش این اســت که با جدیت 
سوابق همه داوطلبان بررسی و بحث ها به صورت جدی 
صورت گرفته اســت. در نهایت نیــز رأی گیری انجام 

شده است. لذا این موضوع نشان از جدیت در بررسی ها 
است.طحان نظیف با اشاره به این نکته که تغییر برخی 
روندها در انتخابات نیازمند قانون گذاری اســت گفت: 
شــورا به چارچوب های قانونی محدود است، در برخی 
موضوعات نیازمند قانون گذاری هســتیم و شــورای 
نگهبان قادر به قانون گذاری نیست.سخنگوی شورای 
نگهبان گفت: کار شورای سه نفره سران قوا هماهنگی و 
تسهیل گری در امر انتخابات است. ساختارهای کشور 
در امر اجرا و نظارت بر انتخابات در حال انجام اقدامات 
خود هستند مثاً زمان و نحوه اجرای انتخابات ریاست 
جمهوری از ســوی وزارت کشور پیشنهاد شد و شورای 
نگهبان آنهــا را تأیید کرد. در ایــن زمینه مصوبه ای در 

جلسه سران قوا وجود نداشته است.

انتخابات

خریدار  تــاش چند ماهه نخســت وزیر 
رژیم صهیونیســتی برای جبران شکست 
اکتبر، نه تنها نتیجه نــداده بلکه به نقطه ای 
رســیده کــه آن را باید »تکرار شکســت« 

نامید.
 رژیم صهیونیســتی، گرفتار وضعیتی شده 
که تحلیلگران غربی آن را »شکســت چند 
بعُدی« قلمداد می کنند. یعنی وضعیتی که 
در آن، در چندین حوزه سیاســی، امنیتی و 
روانی، شکست و فرســودگی در تمام ارکان 

یک نهاد، نمایان می شود.
در حالی کــه برخی کشــورهای غربی، در 
حال ارســال پیام تبریک بــه خاطر آزادی 
۴ اســیر صهیونیســتی بودنــد، نتانیاهو 
بزرگترین شکســت چند ماه اخیر را تجربه 
کرد و به یــک باره دو عضــو کابینه جنگ و 
یک عضو کابینه ائتافی، اســتعفا دادند. در 
نتیجه لرزه بر اندام ناتــوان و بی رمق کابینه 

نتانیاهو افتاده است.

ظاهری فریبنده، باطنی در هم شکسته
این روزها رژیم صهیونیســتی، حال و روز 
پریشــانی دارد کــه در عین حــال، واجد 
بالاترین میــزان تضاد و تناقض اســت. در 
ظاهر، به دنبال این است که خود را صاحب 
یک ماشــین جنگی عظیم نشان دهد که با 
ریختن خون هــزاران فلســطینی، خود را 
سر پا نگه داشته اســت. اما در باطن، گرفتار 
کاهش روحیه سربازان، اختافات داخلی، 
پوســیدگی از درون و اســتعفاهای مداوم 

است.
ریختن ســیابی از خون برای دســتیابی 
به نتایج کوچک و محدود، بخشــی از رفتار 

جنون آمیز نتانیاهــو در روزهای اخیر بوده 
اســت. حالا صدای تحلیلگــران غربی هم 
درآمده و معتقدند ایــن نمونه ای از یک بن 
بست واقعی است که رژیم صهیونیستی در 

آن گرفتار شده است.
قتل عام صدها فلســطینی بــه بهانه نجات 
چند اســیر، نه تنها برای نتانیاهو افتخاری 
به دنبال نیاورد و موجــب ایجاد همدلی در 
جمع صهیونیست ها نشــد، بلکه در سطح 
افکار عمومی جهانیان، موجــی از انزجار را 
ایجاد کرد. به همین خاطر، شــرکایی که تا 
دیروز در مســیر خون و خشونت، با نتانیاهو 
همراه بودنــد، خود را کنار کشــیدند. آنان 
بــه وضوح اعــام کردنــد که اســتراتژی 
نتانیاهو در چند ماه گذشــته، فرجامی جز 

»شکست« به دنبال نیاورده است.

اذعان به شکست چند بعُدی
عاموس حارل، تحلیلگــر روزنامه هاآرتص، 
بــه وضعیــت شــکننده و ضعیــف رژیم 
صهیونیســتی اشــاره کرده و نوشته است: 
»با این وضعیــت، اســراییل نمی تواند در 
برابر حزب الله لبنــان بجنگد و بدون تردید، 
درگیری بــا حزب الله چالــش بزرگی برای 
جبهه داخلی اسراییل خواهد بود و می توان 
پیشبینی کرد که شــهرهای شمال و مرکز 
با تهدیدی با ابعاد و قدرت آتش بی ســابقه 
مواجه خواهند شد. حمات، در کوتاه مدت 

بر توان سربازان خسته تأثیر می گذارد«.
حارل تحلیلگر اسراییلی در ادامه به موضوع 
شکست های پیاپی پرداخته و نوشته است: 
»حالا و پــس از چندین ماه نبرد؛ دشــوار 
اســت که در مورد افق پیروزی حرف بزنیم. 

ارزیابی های اخیر تشــکیات دفاعی نشان 
داده که اســراییل به ســمت یک شکست 

بزرگ چند بعدی پیش می رود«.
حالا نتانیاهو در قامت سیاستمدار مجنون 
و فاقد تعادل روانی قلمداد شــده که بدون 
هیچگونه محاسبه عقانی، تمام عرصه های 
سیاسی و امنیتی و نظامی را در هم آمیخته 
اســت اما باز هم توان کســب نتیجه ندارد. 
به قول جیمز راســن بریخ تحلیل گر ارشد 
 New( »پایگاه اینترنتی تحلیلی »نیولاینز
Lines( »تجزیه و تحلیل سازمانی تحولات 
چند ماه اخیر، به وضوح نشــان می دهد که 
رژیم اســراییل جایگزینی فناوری دفاعی 
به جای سیاســت، اعام فلســطینییان به 
عنوان جمعیت غیرانسان و همچنین فساد 
فزاینده در داخل نهاد امنیتی و سیاســی، 
از چندین ســال پیش، پیش زمینه را برای 
شکســت بزرگ ۷ اکتبر آماده کرده بود«. 
این تحلیلگر ارشــد آمریکایی، بدون تعارف 
اعام کرده »نوار غزه به جای نشــان دادن 
توان فنی و قدرت نظامی اســرائیل، نشانه و 
نمایشگاهی اســت برای آشکارسازی زوال 

نهادی اسراییل و بی اعتنایی به هنجارهای 
بین المللی«.

شکست با وجود حمایت
 گسترده غرب

نتانیاهــو در چند ماه گذشــته، در چندین 
نوبت، کمک های مالی و تسلیحاتی دریافت 
کرده و عــاوه بر آمریکا و اتحادیــه اروپا، از 
کمک ویژه بریتانیا نیز برخوردار بوده است. 
حالا مشخص شــده که در جریان اقدامات 
ظالمانه اخیر نیز، چندین افسر آمریکایی با 
اسراییل همکاری کرده اند و بریتانیا نیز در 
گردآوری اطاعات جاسوســی نقش فعال 

داشته است.
The British De�« وب سایت انگلیســی 

classified website« کــه در زمینــه 
سیاســی و اطاعاتی تخصص دارد، اشاره 
کرده که ارتــش انگلیس بر فــراز نوار غزه 
دویســت مأموریت جاسوســی هوایی به 
منظور حمایت از اسراییل انجام داده است. 
آن هم در شرایطی که ارتش صهیونیستی، 
از حداکثر توان فنی و آتشــبار خود برای از 
بین بردن مقاومت و تضعیــف توانایی های 
فلســطینیان اســتفاده کرد، اما فایده ای 

نداشت.
همچنین وب سایت های اســراییلی اشاره 
کردند که واشــنگتن نقشــی محوری در 
جنایــت اخیــر علیــه اردوگاه النصیرات، 
مشــارکت اطاعاتی فعال داشــته است. 
وب ســایت آمریکایی Axios بــه برخی از 
ابعاد همکاری اطاعاتی آمریکا و اســراییل 
اشاره کرده اســت. با این حال، تحلیلگران 
نظامــی و امنیتی آمریــکا، بر ایــن باورند 

که همراهــی اطاعاتی و تامیــن مهمات و 
تسلیحات، باز هم شــرایط را بر روی میدان 
تغییر نداده و به قول سران جنبش حماس، 
آنچه که ارتش اشــغالگر رژیم صهیونیستی 
درباره آزادی تعــدادی از اســرا انجام داد، 
واقعیتی به نام شکســت راهبردی رژیم را 
تغییر نداده اســت.با آنکه جنایت النصرات، 
یک بار دیگر روی واقعی رژیم را نمایان کرد 
اما فشار روانی بر نتانیاهو به حدی است که 
احتمالاً باز هم چنین رفتاری از او ســر بزند. 
حاتم کریــم الفاحی کارشــناس نظامی و 
راهبردی اعام کرده »نجات ۴ اسیر توسط 
رژیم صهیونیســتی در منطقه نصیرات در 
مرکز نوار غزه، صرفاً در حد یک دســتاورد 
تاکتیکی اســت. اما محتمل اســت که این 
رفتار توسط صهیونیســت ها، باز هم تکرار 

شود«.
روند ادامه جنگ در نوار غزه نشــان داده که 
ارتش اشــغالگر متحمل خسارات سنگینی 
شده است. گزارش کانال ۱۲ اسراییل نشان 
داده که واحدهای ذخیــره ارتش از طریق 
تبلیغات در اپلیکیشــن واتســاپ جستجو 
برای کمک گرفتــن از داوطلبان جنگ در 
غزه را آغاز کرده اند و کمبود شــدید سرباز 
در واحدهای ذخیره وجــود دارد. این کانال 
به نقل از یکی از ســربازان ذخیــره گفت: 
»وضعیت شدید خستگی در میان سربازان 
وجود دارد و فشار زیادی از سوی خانواده ها 

و محل کار وجود دارد«.
 حال باید در روزها و هفته های آتی، با توجه 
به شکســت همه جانبه رژیم صهیونیستی، 
چه چیــزی در انتظار بنیامیــن نتانیاهو و 

حامیان او خواهد بود.

ونده ها بیش از یک بار بررسی شدند طحان نظیف: برخی از پر

خریدار  سرپرســت وزارت خارجه ایران 
با بیان اینکه هیچ کشــور مستقل و در حال 
توســعه در جهان نیســت کــه از انحصار و 
سلطه دلار متضرر نباشد، گفت تاش برای 
دلارزدایی از تجارت جهانی، خواسته همه 

کشورها و ملت های مستقل جهان است.
 »علی باقری« سرپرست وزارت امور خارجه 
جمهوری اســامی ایران طی سخنرانی در 
نشست مشترک وزرای امور خارجه بریکس 
و کشــورهای دعوت شــده به این اجاس، 
از دولت و مردم روســیه برای میزبانی گرم 
از هیات جمهوری اســامی ایران تشــکر 
و از همــه رهبــران، مقامــات عالی رتبه و 
مردم کشــورهای حاضر در این اجاس که 
مراتــب همدردی خــود را ب ه مناســبت 
شــهادت آیت الله »ســید ابراهیم رئیسی« 
رئیس جمهوری اســامی ایران و »حسین 
امیرعبداللهیان« وزیر امور خارجه با ارسال 
پیام تسلیت و حضور در مراسم یادبود ابراز 

داشتند ، قدردانی کرد. 
باقری با اشاره به این موضوع که »جهان در 
دوران گذار، با هرج و مــرج و ناعدالتی های 
زیــادی روبــرو اســت«، گفــت: بریکس 
اندیشــه روشــنی برای عبور از دوران  گذر 
و اصــاح حکمرانــی جهانی با توســل به 
چندجانبه گرایی، مقابله با یک جانبه گرایی 
و شــکل دهی به نظــم جدیــد عادلانه تر، 
شــفاف تر و دمکراتیک مبتنی بــر اجماع 
دارد و مجموعه اقداماتی را برای رســیدن 
به اهداف مشــترک طراحی و برنامه ریزی 
نموده اســت. این گروه توانمندی های خود 
را نشــان داده و از این رو، روزبه روز حامیان 
و کشــورهای همفکــر بیشــتری را جذب 
می کند. او با اشــاره به گروه بریکس و بیان 
اینکه »برای اولین بار اســت که یک هویت 
سیاسی، اقتصادی، مالی، فرهنگی مشترک 
قوی و اثرگــذار در جهان در حال توســعه 
ایجاد شده اســت«، تمایل فزاینده کشورها 
برای پیوســتن به بریکس را »نشانه بسیار 
مهمی از عاقه آن ها به سرعت بخشیدن به 
زایش جهانی نو، مبتنی بر چندجانبه گرایی 
ماندگار و ژرف« دانست و گفت: ما معتقدیم 
چنانچه ایده گســترش بریکس به واقعیت 
بپیوندد، این هویت، منسجم تر و جهانی تر 

خواهد شد. بر همین اساس، روسای جمهور 
با توجه به مشاهده کثرتِ درخواست ها برای 
پیوستن به بریکس، دســتورالعملی صادر 
کرده اند کــه تا زمان اجاس ســران بعدی 
روسای جمهور در ماه اکتبر در کازان، سند 
مربوط به الگوها، اســتانداردها و معیارهای 
کشورهای شریک را نهایی سازیم تا به تایید 
و امضای روســای جمهور برسد. جمهوری 
اســامی ایران در تمامی مذاکرات مربوطه 
به صورت فعال شــرکت کرده و در آینده نیز 
برای تدوین و نهایی ســاختن این معیارها 

مشارکت و مساعدت خواهد کرد. 
سرپرســت وزارت خارجه ایــران در بخش 
دیگری از ســخنرانی خــود و با اشــاره به 
ســلطه دلار در تجــارت جهانــی گفــت: 
زیرســاخت های کنونی اقتصاد جهانی به 
صورت هراس انگیزی در اختیار قدرت های 
غربی قــرار دارد کــه عما نشــان داده اند 
ســاختارهای اقتصاد جهانی را به ساحی 
علیه رقبــا مبدل ســاخته اند. وابســتگی 
کشــورها به یک ارز خاص برای مبادلات و 
ذخیره باعث شده است که اقتصاد بسیاری 
از کشورها در چنبره اســارت دلار بیفتند و 
در صورت عدم چاره جویی ســریع، این امر 

اقتصاد کشــورها را بیشــتر در باتاق فرو 
خواهد برد. هیچ کشور مســتقل و در حال 
توســعه در جهان نیســت کــه از انحصار و 
سلطه دلار متضرر نباشــد؛ از این رو تاش 
برای دلارزدایی از تجارت جهانی، خواسته 
همه کشــورها و ملت های مســتقل جهان 

محسوب می شود.
باقری تحریم هــای اقتصــادی را »یکی از 
چالش هایی که نظام ســلطه بــرای ارعاب 
کشورهای مستقل به کار می گیرد« خواند 
که »بــه مهمترین ابزار ارعاب کشــورهای 
ســلطه طلب بــرای تحمیــل اراده تبدیل 
شده و از موانع کلیدی پیشــبرد همگرایی 
کشورهای در حال توســعه و کمتر توسعه 

یافته به شمار می رود«.
دیپلمات ارشد ایران با اشاره به تجربه ایران 
در خنثی ســازی و دور زدن تحریم هــای 
اقتصادی گفت: جمهوری اسامی  ایران به 
عنوان کشوری که ســال ها متحمل تحریم 
های غیرقانونی یک جانبه آمریکا بوده و در 
عین حال توانســته با تعبیه ســازوکارهای 
چابــک داخلی و ایجــاد مســیرهای امن 
خارجی، الگــوی جدیدی از زیســت توام 
با پیشرفت در سایه فشــار و تحریم را ذیل 

مفهوم اقتصاد مقاوتی ارائــه دهد و در این 
مســیر هم از راهبرد خنثی سازی تحریم ها 
و هــم از تاکتیــک دور زدن تحریم هــا، 

هوشمندانه بهره برده است.
او در ادامــه تاکیــد کــرد: تحریم هــای 
غیرقانونــی هر چند یک واقعیت اســت که 
موجب ایراد خســارت و ایجاد هزینه برای 
کشــورهای مســتقل می شــود، اما اراده 
برای مقابله با تحریم هــای غیرقانونی و نیز 
هم افزایی کشورهای مســتقل برای رهایی 
از ســازوکارهای یکجانبه گرایی به ویژه در 
عرصه های مالی، پولی و بانکی بین المللی، 
می تواند تحریم هــای غیرقانونی را ناکارامد 
ساخته و حتی اثربخشی آن ها را به حداقل 
برساند. از این رو ایجاد سازوکارهای مستقل 
مالی، بانکی و پولی میــان اعضای بریکس 
که بزرگتریــن تولیدکننــدگان و مصرف 
کننــدگان انرژی در میان آن هاســت، یک 
ضرورت تام برای تامیــن منافع راهبردی و 

بلند مدت اعضاست.
باقری با تاکید بر آمادگــی تهران برای ارائه 
الگوی اقتصاد مقاومتــی، گفت: جمهوری 
اســامی ایران اعــام می کند کــه اکنون 
زمان آن فرا رســیده تا بریکس و کشورهای 

دوســت، الگوی کاربردی برای اســتقال 
مالی، پولی و بانکی از ســازوکارهای مبتنی 
بر نظام یکجانبه گرایی را به طور جدی مورد 

بررسی قرار دهد. 
سرپرســت وزارت امــور خارجــه ایــران 
در بخــش پایانی ســخنرانی خــود با بیان 
اینکه »غزه امــروز بزرگترین نمایشــگاه 
دســتاوردهای یکجانبه گرایــی اســت«، 
گفت: کشــتار ده ها هزار انسان بیگناه، قتل 
عام کــودکان و زنان، آوارگــی صدها هزار 
انسان بی پناه، کشته شــدن ده ها خبرنگار 
و مامور ســازمان های بین المللــی، انهدام 
زیرســاخت های زندگی شــهری، تخریب 
ده ها مرکــز درمانی، عبادی، آموزشــی و 
اداری شــیوع انواع بیماری های جســمی 
و روانی میان صدها هزار انســان مظلوم و از 
همه مهم تــر حمایت از متجاوز اشــغالگر و 
جنایتکار و پشــتیبانی تســلیحاتی، مالی، 
تجهیزاتی، سیاســی، حقوقی و رســانه ای 
از رژیم نژادپرســت تنها بخش کوچکی از 
سرشــت نظام جهانی مبتنی بــر یکجانبه 
گرایی اســت. او بــا تاکید بر ایــن نکته که 
»جمهوری اســامی ایران بر این باور است 
که تا اشغالگری هست، مبارزه با اشغالگری 
یک واقعیت انکار ناپذیر است«، تنها راه حل 
پایدار در این موضوع را »رفع سریع و بدون 
قید و شرط اشــغالگری از تمامی فلسطین 
اشــغالی و ســپس برگزاری همه پرسی با 
مشــارکت ســازمان ملل متحد میان همه 
فلســطینی ها اعم از مســلمان، مسیحی و 
یهودی برای تعیین سرنوشت ملت و کشور 

فلسطین« دانست.
باقــری در پایــان از میزبان بــرای برپایی 
شایســته این نشســت تشــکر، برای این 
اجاس نتایج پربار و برای ۲۵ کشور حاضر، 
موفقیت روزافزون آرزو کــرد و گفت: عمر 
یکجانبه گرایــی به ســر آمــده و در حال 
واگذاری میدان عمل بــه چندجانبه گرایی 
اســت. جبهــه چندجانبه گرایــان، بایــد 
هوشمندانه با برپایی و تقویت سازوکارهای 
جدید مالــی، بانکی، اقتصــادی، تجاری، 
سیاســی و فرهنگی، دوران گــذار از نظم 
یک جانبه گرایــی را بــه نظــم عادلانــه 

چندجانبه گرایی مدیریت نماید.
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۲ میلیون و ۶۰۰ هزار واحد مسکونی کجاست؟
سیدطه حسین مدنی، رئیس اندیشــکده حکمرانی هوشمند  در 
مدت اخیر درباره طرح مسکن ملی سوالاتی در رسانه ها، افکار عمومی و 
فضای نخبگانی ایجاد شده اما نوع اطاع رسانی وزارت راه و شهرسازی 
به گونه ای نبوده که به اقناع ســازی در این خصوص منجر شود. این در 
حالی است که کلیت دولت ســیزدهم به زعامت شهید رئیسی عملکرد 
ویــژه ای در حوزه هایی چون امنیت غذایــی )خودکفایی تولید گندم، 
جلوگیری از قاچاق معکــوس، ذخایر کالاهای اساســی و …(، تولید، 
تأمین و مدیریت انرژی، گشایش در روابط خارجی )سازمان همکاری 
شــانگهای، پیمان بریکس، بهبود روابط با همسایگان و…( و مواردی 
از این دست داشته اســت و افکار عمومی هم به خوبی نسبت به آن آگاه 
است. حال مساله اینجاســت که چرا باید با عدم شفاف سازی دقیق در 
آمار مســکن تولید شــده کاری کنیم تا خدایی ناکرده دستاوردهای 
شــگرف شــهید جمهور در فضای پیش رو تحت تأثیر ابهامات و برخی 

شبهات قرار گیرد؟!
براســاس مفهوم حکمرانی خوب )good governance( که توســط 
ســازمان های بین المللی در اواخر دهه ۱۹۸۰ وارد ادبیات توسعه شد 
و یک ادبیات پذیرفته شده دانشــگاهی و بین المللی است؛ اگر دولت ها 
به دنبال نیل به حکمرانی هوشــمند )smart governance( هستند 
باید به پاسخگویی و شــفافیت پایبند بوده و گزارش عملکرد خود را به 
صورت شفاف ارائه و ســوالی هم اگر درباره آن ایجاد شد به آن پاسخگو 

باشند.
مســلماً در جز دولت، این مهم در مــورد آمار ارائه شــده وزارت راه و 
شهرسازی هم صدق کرده و از وزارت راه انتظار می رود طبق آن، داده ها 
و اطاعات دقیق و جامعی از پروژه های عمرانی و مســکونی سراســر 
کشور ارائه و به سوالاتی که مطرح می شود پاســخ درخور دهد و اجازه 
ندهد این سکوت و عدم پاسخگویی، کلیت عملکرد دولت سیزدهم که 

در بسیاری از موارد شگرف بوده است را زیر سوال ببرد.

گزارش های نادرست به سرمایه اجتماعی حاکمیت
 ضربه می زند

عاوه بر این، نباید اجازه داد بیان برخی اهداف بعضاً دســت نیافتنی و 
سخنان غیرکارشناســی به ســرمایه اجتماعی نظام ضربه زده و فضا را 
برای رئیس جمهور بعــد تیره و تار و حاشــیه های غیرقابل پیش بینی 

برای کشور ایجاد کند. 
پیش از بررسی عملکرد مهرداد بذرپاش در حوزه مسکن بیایید نگاهی 
به کارنامه عباس آخونــدی )۹۲ تا ۹۷( به عنوان یکــی دیگر از وزرای 
متولی مســکن داشته باشیم. برای بررســی این موضوع سال های بین 
۹۳ تا ۹۸ مورد بررسی قرار گرفته است. عباس آخوندی در سالی سکان 
وزارتخانه را در دســت گرفت که متوسط خانه سازی در شهرهای ایران 
سالانه ۸۰۰ هزار واحد بود و یکی از درخشــان ترین دوره های ساخت 
مسکن در بخش خصوصی و دولتی را از شــرایط اقتصادی و مدیریتی 
قبلی به ارث برد. اما در دوره وی این رقم با ســقوط بی ســابقه به ۳۵۰ 
هزار واحد در ســال رســید. این در حالی بود که متوسط ۲۰ سال اخیر 
در شهرهای کشــور بیش از ۵۰۰ هزار واحد در ســال بوده است. دوره 
آخوندی یکی از تاریک ترین دوره ها برای مسکن کشور بوده که ساخت 

مسکن به طور بی سابقه ای کاهش یافت. 
پیش از آنکه وارد بحث طرح ملی مسکن شویم؛ لازم است متذکر شویم 
که وزیر راه و شهرسازی نباید به گونه ای گزارش عملکرد دهد که مردم 
نسبت به آمارهای ارائه شده از مسئولین رســمی بی اعتماد شوند. وی 
باید مراقب باشــد به خاطر یک گزارش کوتاه مدت و موقت عملکرد، از 
سرمایه اجتماعی نظام هزینه نکند. در ادامه به دلایل طرح این موضوع 

خواهیم پرداخت.

صندوق ملی مسکن یکی از دستاوردهای بزرگ دولت سیزدهم
بدیهی اســت در ارتباط با موضوع مســکن در طول دولت ســیزدهم 
اتفاقات خوبــی رخ داد که یکی از آنها راه اندازی صندوق ملی مســکن 
به پیشــنهاد وزیر راه و شهرســازی اول رئیس جمهور شهید، مرحوم 
رستم قاسمی بود. اساســنامه این صندوق در ۱۸ آبان ۱۴۰۱، چند روز 
قبل فوت وزیر وقت، به تصویب هیأت وزیران رسیده و اباغ شد. در متن 
این اساسنامه دقت خوبی به یکی از اصلی ترین ارکان آنکه بحث تأمین 
منابع مالی است، شــده بود. از ســویی دیگر در دولت سیزدهم پرونده 
برخی پروژه های مسکن حمایتی از جمله مسکن مهر که بعضاً به خاطر 
ایرادات جزئی چون نبود آسانســور یا محوطه سازی تا ۱۵ سال معطل 

مانده بود، با ورود صندوق ملی مسکن بسته شد.

تردید درباره ادعای 2.6 میلیون واحدی مسکن ملی
به تازگی در رســانه های مختلــف جریانی انتقادی نســبت به برخی 
آمارهای مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی و مدیران این وزارتخانه 
از حوزه مسکن ایجاد شده است. بخشــی از این انتقادات به فضای کلی 
کشور و مقایسه آن با زمانی که پروژه مسکن مهر شروع شده بود؛ مربوط 
اســت و این ســوال را ایجاد کرده که آیا فضای حاکم بر بخش عمرانی 
کشور مانند فضای آن دوره ای اســت که پروژه های مسکن مهر در حال 
اجرا بود؟ این موضوع حتی در برنامه ثریا شــبکه یک سیما هم از سوی 
مجری مطرح شد که مســئول حاضر در برنامه پاســخی به آن نداده و 
مجدد صرفاً به بیان آمار کلی اکتفا نمود. از سویی دیگر بسیاری از مردم 
چنین شــباهتی را حس نمی کنند در حالی که بیــن تعداد پروژه های 
مســکن مهر و ۲.۶ میلیون مســکن ملی که وزیر راه و شهرسازی ادعا 

کرده کار ساخت آنها آغاز شده اختاف عددی چندانی وجود ندارد.
بسیاری درباره اینکه ســاخت ۲ میلیون و ۶۰۰ هزار واحد شروع شده 
است شک دارند و چنین جوی را احســاس نمی کنند و همین موضوع 
باعث شــده نســبت به آمار وزارت راه تردید داشــته و ایراداتی را وارد 
نمایند. بــه عنوان نمونه ســایت ۳۰ هزار واحدی مســکن ملی قم که 
تصاویر آن در خبرگزاری های کشــور وجود دارد را در نظر بگیرید. این 
پروژه با این عظمت برای این تعداد واحد از نظر بصری کاماً محسوس 
اســت و به اصطاح به چشــم می آید. حال این موضــوع را برای ۲.۶ 
میلیون واحد تصور کنید؛ آیا در کشــور حداقل ۸۶ پروژه مشابه چنین 

سایت هایی به چشم می خورد؟
این را با پروژه مسکن مهر مقایسه کنید! دولت وقت برای پروژه مسکن 
مهر )فارغ از قضاوت دربــاره آثار مثبت یا منفی آن( بــا تمرکزی ویژه 
زمین های وســیعی را زیر ســاخت و ســاز برد و حجم زیادی از منابع 
مالی را صرف آن کرد تا در طول هشــت ســال حدود ۳ میلیون مسکن 
در شهرها ساخته شــود که البته تعداد زیادی از آنها هم به بهره برداری 
کامل نرســید. در طول آن سال ها نیروی انســانی قابل توجهی درگیر 
این پروژه عظیم بود و هنوز هم مــردم از عظمت آن می گویند و چیزی 
نبود که به چشم نیاید اما برای مسکن ملی که ادعا شده تقریباً در همان 
مقیاس کار آن آغاز و پیگیری شده چنین فضایی احساس نمی شود و در 
میان افکار عمومی با سوالاتی از قبیل اینکه »این تعداد پروژه کجاست« 

و »چرا دیده نمی شود« و… مواجهیم.

تفکیک آماری 2.6 میلیون مسکن ملی چگونه است؟
بیایید به ۲.۶ میلیون واحد ادعایی وزیر راه و شهرســازیی جزئی تر نگاه 
کنیم. طبق آمار از این تعداد واحد، ۱۳۰ هــزار واحد مربوط به تکمیل 
واحدهای مسکن مهر اســت که برخی از آنها بالای ۹۵ درصد پیشرفت 
فیزیکی داشــته و با اقداماتی مانند محوطه ســازی یــا اضافه کردن 
آسانسور جزو آمار مســکن ملی آمده اســت. بیش از ۵۰۰ هزار واحد 

مربوط به مسکن روستایی است.
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سمیه رسولی  امــروز چالش اصلی کشور 
حوزه اقتصاد و به ویژه ستون فقرات اقتصاد 
یعنی بخش تولید است؛ بنابراین بهتر است 
دولت چهاردهم به صورت ویژه به بررسی و 

حل مشکات این بخش بپردازد.
هشــتم تیر ماه انتخابات ریاست جمهوری 
دوره چهاردهم برگزار می شــود؛ با توجه به 
اهمیت مساله تولید در سپهر اقتصاد ایران، 
در گزارش پیش رو به اهم چالش های حوزه 

مذکور پرداخته ایم.

21 چالش حوزه تولید
بررســی ها نشــان می دهد که نخســتین 
دغدغه فعالان حوزه تولید و صنعت مربوط 
به وضعیــت تأمین مــواد اولیه می شــود. 
متأســفانه تولیدکنندگان طی ســال های 
اخیر با مشــکات عدیده ای از جمله گرانی 
مواد اولیه، تغییر قیمت در فاصله های کوتاه 
مدت و عرضه مهندســی در بورس کالا در 
این بخش مواجه بودند؛ به گونه ای که یکی 
از عمده دلایل تعطیلــی واحدهای تولیدی 

مباحث مربوط به تأمین مواد اولیه است.
از ســویی دیگر تولیدکنندگان در مســاله 
تأمین ارز نیز مشــکل دارنــد؛ این موضوع 
در مقاطعی از ســال حتی منجر به کاهش 
تولید برخی از صنایع از جمله لاستیک شده 
بود. تداوم فرآیند طولانــی تخصیص ارز و 
ترخیص از گمرک باعــث کمبود مواد اولیه 
و به طبع آن تولید در ظرفیت های پایین تر از 
توان تولیدی و در نتیجه تعدیل نیروی کار 

شده است.
تورم ام المصائــب اقتصاد ایران اســت که 
منجر به بی ثباتی قیمت ها شــده اســت؛ 
بررســی وضعیت بخش صنعــت و معدن 
بیانگر آن اســت که به دلیل تــورم بالا در 
اقتصــاد ایران، ایــن بخش بیــش از پیش 
نیازمنــد تأمیــن نقدینگی و ســرمایه در 
گردش شــده است، چراکه ســهم سرمایه 
در گردش در میزان تســهیات پرداختی 
به بخــش صنعت و معــدن از ۷۸ درصد در 
۹ ماهــه ۱۴۰۱ بــه ۸۲ درصــد در ۸ ماهه 
منتهی به آبان ســال ۱۴۰۲ است. در واقع 
وضعیت بغرنج تولید در دستیابی به سرمایه 
در گردش که هــر روز هم بیشــتر از دیروز 
می شــود بر یک نکته تاکیــد می کند و آن 
اینکه دولــت باید اولویت نخســت خود را 
کاهش نرخ تورم قرار دهد چراکه هر چقدر 
افسار تورم رهاتر باشــد به همان میزان نیز 
صنایــع در بخش های مختلف بــه ویژه در 

اســتخدام نیروی کار، هزینــه خرید مواد 
اولیــه و موجودی مواد اولیــه در تنگنا قرار 
می گیرند و همین مســاله موجب افزایش 
تمایل این بخــش به دریافت تســهیات 
بیشتر می شــود.از دیگر مشــکات عمده 
تولیدکننــدگان بایــد به وضعیــت ناگوار 
تجهیزات و ماشین آلات اشاره کرد؛ به گفته 
تولیدکنندگان، بخش عمده ای از تجهیزات 
فرسوده و قدیمی بوده و از فناوری روز عقب 
اســت. همچنین ماشــین آلات جدید هم 
بعضاً پشت درهای گمرک رسوب شده و به 

موقع به دست تولیدکننده نمی رسد.
دغدغه مهم دیگر بخش تولید کشور مربوط 
به تأمیــن نقدینگی و ســرمایه در گردش 
می شــود؛ متأســفانه فعالان بخش تولید 
و صنعت به دلیــل عدم توانایــی در تأمین 
نقدینگی که خود دلایل متعددی دارد توان 
پاســخگویی به نیازهای واحد خود را ندارد 
که همین مســاله در ادامه منجر به تعطیلی 
و راکد شدن صنایع می شــود و یا اینکه در 
بهترین حالت واحد تولیــدی مجبور به کار 

کردن با ظرفیت کمتر می شود.
همانطــور که اشــاره شــد عــدم توانایی 
تولیدکنندگان در تأمیــن نقدینگی دلایل 
متعددی دارد کــه عمده دلیــل آن، بروز 
بحران تقاضا در اقتصاد ایران اســت که این 
موضــوع نیز در شــکل کان خــود نتیجه 
کاهش قدرت خرید مردم بوده که در نهایت 
واحدهــای تولیدی را با مشــکل نقدینگی 

مواجه کرده اســت. این در حالیســت که با 
کاهش رکــود در بازار ظرفیــت واحدهای 
تولیــد افزایــش می یابــد و به طــور حتم 
هزینه های سربار تولید کاهش یافته و کنار 
آن فضای رقابت برای تولیدکننده داخلی با 

اجناس وارداتی بهبود خواهد یافت.
از جمله دیگر دلایلی کــه منجر به ضعیف 
شــدن صنایع در دســتیابی بــه نقدینگی 
شــده، عدم همراهی نظام بانکــی با بخش 
تولید به ویــژه صنایع کوچک و متوســط 
است؛ متأســفانه آنطور که تولیدکنندگان 
می گویند بــرای دریافت وام و تســهیات 
بایــد در صف هــای طولانی بماننــد و در 
نهایــت با نــرخ بهره هــای بالا نســبت به 
بازپرداخت تســهیات اقدام کنند.چالش 
دیگــر تولیدکننــدگان مربوط بــه حوزه 
تأمین اجتماعی می شــود؛ در همین راستا 
نیز بررسی ها نشــان می دهد که بیشترین 
گایه و شکایت و دادخواست های مطروحه 
از طرف صاحبان کســب و کار علیه سازمان 

تأمین اجتماعی است.
قیمــت گــذاری دســتوری نیــز از دیگر 
مشــکات بخش تولیــد اســت؛ معمولاً 
دولت ها بــرای مقابله با افزایــش قیمت و 
تورم، اقدام به ســرکوب قیمت ها و تعیین 
دســتوری نرخ می کنند تا کالاها با قیمت 
پایین تر به دســت مردم برســد با این حال 
طبق پیش بینی کارشناســان این اقدام نه 
تنها تاکنون به تثبیت قیمت کالاها کمکی 

نکرده بلکه خود به عاملی برای جهش تقاضا 
و التهاب بیشــتر بازار، رانــت و دلال بازی و 
خروج بازار از فرایند طبیعــی خود تبدیل 
شــده اســت. در واقع همین قیمت گذاری 
دستوری کافیست تا شــاهد دو نرخ در بازار 
باشــیم، یک نرخ دولتی و دیگری نرخ بازار؛ 
از این همین نقطه اســت که درهای دلالی 
و رانت به ســود عــده ای فرصــت طلب باز 
می شــود که تاکنون مصادیق زیادی از این 
سوداگری را نیز در بازارهای مختلف شاهد 
بودیم.کاهش تمایل ســرمایه گذاران برای 
ســرمایه گذاری در بخش تولید نیز از دیگر 
چالش های عمده اقتصاد ایران محســوب 
می شود؛ چالشی که به دلیل عدم سوددهی 
بخش تولید به وجود آمــده و نتیجه ای جز 
عقب ماندگــی و کاهــش بازدهی صنعت 

کشور ندارد.
نوسانات نرخ ارز نیز از دیگر مشکات بخش 
تولید و صنعت در کشور محسوب می شود؛ 
بنابراین تغییر مدام نرخ ارز و سایه سنگین 
آن بر اقتصاد کشــور نیز باید مدیریت شود 
چراکــه امــروز تولیدکننــده نمی داند آیا 
کالایی را که امروز فروخته اســت فردا هم 

می تواند تولید کند یا خیر.
عدم ارتبــاط کافی و قابل قبــول صنعت و 
دانشگاه نیز از دیگر چالش های بزرگ حوزه 
تولید محسوب می شــود زیرا در بلندمدت 
منجر به کمبــود نیــروی کار حرفه ای در 
واحدهای صنعتی می شود که همین امر به 

صورت زنجیره وار بــر فرایند بهبود کیفیت 
و… تأثیر دارد.نکته دیگــر صادرات محور 
نبودن تولیدات ایرانی است؛ به گونه ای که 
حتی مســؤولان دولتی نیز به این امر تاکید 
دارد و معتقد هســتند که بــه دلیل اینکه 
کالاها بــا هدف صادرات تولید نمی شــوند 
بنابرایــن از نظر کیفیــت و قیمت جایی در 
بازارهای خارجــی ندارند و فضــا را به رقبا 
می بازند؛ این مساله در کنار عدم بازارسازی 
برای کالاهــا به صورت کلی موجب شــده 
کالاهای تولید شــده ایرانی نتوانند راهی به 

بازارهای خارجی پیدا کنند.
نداشــتن نقشــه راهبردی صنعت از دیگر 
چالش هــای بخش تولید اســت؛ از ســال 
۱۳۸۲ تا ۱۳۹۶ اســنادی تحــت عناوین 
مختلفی به منظور روشن کردن مسیر تولید 
و صنعت در کشــور تدوین شد اما تا به امروز 
هیچیک از این اســناد نه تنها نتوانســتند 
استراتژی مشخصی برای این بخش تعیین 
کنند بلکه در صندوقچــه وزارت خانه های 
اقتصادی نیز رسوب کردند. دولت سیزدهم 
نیز از ســال ۱۴۰۰ در پس تدوین این نقشه 

است اما هنوز به سرانجام نرسیده است.
چالش عمده دیگر مربــوط به صدور قوانین 
متعدد و خلق الســاعه و نقــض پیش بینی 
پذیری اقتصاد می شــود؛ قوانین و مقررات 
ضدونقیض در کشــور خود مانعــی برای 
رونق تولید شده است، از سویی دیگر صدور 
بخشنامه های متعدد و گاهاً متناقض با هم 
که از عوامل اصلی عــدم پیش بینی پذیری 
اقتصاد محسوب می شــود به خودی خود 
می تواند سرمایه گذار را از انجام فعالیت های 
اقتصــادی مجــاز دور کــرده و بــه دلیل 
چالش های ایجاد شده و دامن زدن به فضای 
ناآرام، حتی به فرار ســرمایه از کشــور نیز 
منجر شــود. در این رابطه باید ضمن اصاح 
قوانین با محوریت حمایــت از تولید، زمان 
و هزینه صدور مجوزها را به حداقل رســاند. 
البته این موضوع اراده جدی دولت و مجلس 
برای وضــع قوانین مثبت و اجــرای آنها را 
می طلبــد.از دیگر مشــکات بخش تولید 
در ایران باید به مشکات مالیاتی، سیستم 
حمل و نقل فرســوده و گران، اجرای ناقص 
۸۰ درصد احکام قانون حداکثر اســتفاده از 
توان تولید داخل، عدم نوسازی شهرک های 
صنعتی به ویژه از نظــر تجهیزات، افزایش 
ارزبــری و محدودیت های انــرژی مصرفی 
صنایع )گاز و برق( کــه در فصول گرم برق و 
در فصول سرد گاز قطع می شود، اشاره کرد.

 از اجرای FATF داخلی گرفته تا واگذاری تمامی بنگاههای دولتی!

بازخوانی وعده های اقتصادی کاندیداهای ریاست جمهوری
 لیلا مرگن  رقابت های انتخاباتــی چهاردهمین دوره 
ریاست جمهوری از روز دوشنبه ۲۱ خرداد ماه رسما آغاز 
شــد؛ انتخاباتی که شکی در آن نیســت که محور برنامه 
های کاندیداهــا و دغدغه های آنها باید حول مســائل و 
چالش های اقتصادی کشور باشــد؛ اقتصادی که ظرف 
سالهای گذشته بسیار شــکننده شده و در اثر تصمیمات 
نخ نما شــده غلط برخی دســتگاههای دولتی، وضعیت 

نابسامانی را یافته است.
 این روزها کشــور در تب و تاب برگــزاری چهاردهمین 
دوره انتخابات ریاست جمهوری به سر می برد. انتخاباتی 
زودهنگام که به دلیل عمر کوتاه دولت ســیزدهم پیش 
روی کشــور قرار گرفته است. کشــور همچنان سوگوار 
شــهادت رییس جمهوری خســتگی ناپذیر است که با 
شــهادتش، اعضای دولت تحت فرمان او مجبور به ترک 
پیش از موعد پست های خود هســتند و باید سکان را به 

گروه بعدی بدهند.
حالا به دنبال شــهادت ســید ابراهیم رئیســی، دولت 
سیزدهم یکســال زودتر از موعد مقرر به کار خود پایان 
خواهد داد و طی چند ماه آینده، دولت جدیدی روی کار 
خواهد آمد؛ هر چند برخی اعضــای کابینه در انتخابات 
ثبت نام کردند ولی در میانه مســیر، یا انصراف دادند و یا 

صاحیت آنها برای ریاست جمهوری احراز نشد.
در چنین فضایی، دولت چهاردهم در شــرایطی اقتصاد 
ایران را تحویــل خواهد گرفت که جامعــه نرخ تورم ۵۰ 
درصد را پشت سر گذاشــته و به گواه آمارهای مرکز آمار 
ایران، نرخ تورم روند کاهنده به خود گرفته است؛ هرچند 
به دلیل چســبندگی بالایی که قیمتها در کشور دارند، 
پایین آمدن تورم نیز خیلی مشــکات معیشتی مردم را 

حل نکرده و تنها روند رشد قیمتها را کندتر می کند.
بر اســاس گزارش های رســمی، نرخ تورم ســالانه در 
اردیبهشــت ماه ۱۴۰۳، برای خانوارهای کشــور به ۳۷ 
درصد رسیده اســت که نســبت به ماه قبل ۱.۸ درصد 
کاهش یافته اســت و این خود در کنــار ابرچالش هایی 
همچون صندوق های بازنشســتگی، نامتــوازن بودن 
بودجه دولتــی، ناترازی بانکهــا، نــرخ ارز غیرواقعی و 
سیاســت های ناکارآمد بانک مرکزی در حوزه رفع تعهد 
ارزی و تجارت خارجــی، به یکی از چالــش های اصلی 

دولت جدید تبدیل خواهد شد.
حــالا کارزار انتخابــات چهاردهمیــن دوره ریاســت 
جمهوری در حالی آغاز شــده که بزرگترین چالش پیش 
روی دولت بعدی، کنترل تورم و بهبود معیشــت مردم 
خواهد بود، ناترازی انرژی در کشور به مرز بحران رسیده 
و تکرار سیاست های ارزی نادرســت، مشکاتی را برای 
فعــالان بخش اقتصــادی ایجاد کرده اســت. در چنین 

شــرایطی گزینه های تایید صاحیت شده برای شرکت 
در انتخابات، چه راهکارهایی را اندیشــیده اند تا فشار بر 

سفره مردم کاهش یابد؟
مســعود پزشــکیان یکی از نامزدهای انتخابات ریاست 
جمهوری کــه در کارنامــه خود تصدی پســت وزارت 
بهداشت و نمایندگی مجلس را دارد، در نخستین برنامه 
تلوزیونی خود درباره برنامه های دولتش در صورت کسب 
رای مردم، تاکید کرد: برنامه جدیدی نخواهم داشت زیرا 
کشور برنامه توسعه دارد و بر اســاس سیاست های کلی 
نظام )اباغی از سوی مقام معظم رهبری(، مسیر حرکت 
مشخص است.وی گفت: اگر در سیاست های کلی اعام 
شــده که ما باید در افق ۱۴۰۴ رتبه اول منطقه را کسب 
کنیم اما چنین رتبه ای نداریم، باید بررسی کنیم که چرا 

به مقصد نرسیده ایم و این نقایص را برطرف کنیم.
پزشــکیان بیــان کــرد: کاری نــدارم کــه FATF را 
می پذیریم یا نه، حداقل FATF داخلی داشــته باشیم تا 
بفهمیم پول کجا می رود. عدم شفافیت در چرخش پول 
داریم، قانون وجود دارد اما بــه آن عمل نمی کنیم و نیاز 

نیست دوباره قانون بنویسیم.
وی یادآور شد: همواره در زمان بروز مشکات می گوییم 
که مقصر آمریکاست. مقصر ما هســتیم چون پاسخگو 
نیســتیم و ســفره دیگری برای خودمان پهــن کردیم. 
مسئولان باید ســر همان سفره ای بنشــینند که مردم 
نشســته اند.این نامــزد انتخابــات ریاســت جمهوری 
برنامه های توسعه را بدون مشکل دانست و مقصر اصلی 
را بخش اجرا معرفی کرد. بنابراین به نظر می رســد که او 
قصد دارد با بررسی شرایط گذشته، مسیرهای غلط طی 

شده را اصاح کند.

خدمت و پیشرفت، شعار قالیباف
محمد باقر قالیباف هم که سابقه تصدی شهرداری تهران 
و ریاســت مجلس را در کارنامه کاری خود دارد، با شعار 
خدمت و پیشــرفت در نخســتین برنامه تلوزیونی خود 

شرکت کرد.
او گفت: اگر تولید ثروت و رشد اقتصادی با عدالت و توام 
نباشد، ممکن است دوباره مشکات سخت تری را درست 
کند لذا شعارمان »دولت خدمت و پیشرفت« با محوریت 

برنامه هفتم توسعه است.
این کاندیدا ســرمایه و بهره وری را دارای وزن مســاوی 
در رشــد اقتصادی اعام کرد و بر بهره ور کردن فرآیندها 

تاکید کرد.
وی افزود: بهره وری یعنی چابک کردن ســازمان، دقیق 
کردن فرایندها و تقســیم کار صحیح که اینها سیستم را 

کارآمد می کند، وگرنه تحول رخ نمی دهد.

اجرای برنامه های کوتاه مدت در حوزه معیشتی
قالیباف در بخشــی از ســخنان خود گفت: ما در حوزه 
اقتصادی مشــکات داریم و باید کارهــای کوتاه مدت 
برای مردم انجــام دهیم. مشــکات جــدی در حوزه 
معیشتی، آب رســانی و سامت اســت و برخی از مردم 

قدرت خرید کالاها را ندارند.
وی افزود: باید تحت عنــوان »خدمت« این موضوعات را 
دنبال کرده تا مردم به آسایش نسبی برسند. به خصوص 

آنهایی که در فقر مطلق به سر می برند.
البته قالیباف درباره ماهیــت این برنامه های کوتاه مدت 
توضیحی ارائه نداد و نمی دانیم مبنای حمایت های کوتاه 
مدت این کاندیدا مبتنی بر توزیع یارانه نقدی، کالابرگ 
و خدماتی از این دست خواهد بود یا راهکار دیگری برای 
رفع فقر مطلــق در دهک های پایین جامعه و بازگشــت 

قدرت خرید آنها دارد.
این کاندیدا تورم، گرانی، نوسانات و عدم ثبات اقتصادی 
را در گروه مشکاتی دســته بندی کرد که باید به صورت 

ریشه ای با آنها برخورد شود.
وی افزود: حــل این مــوارد با رســیدن به پیشــرفت 
امکان پذیر اســت. برای حل آنها به دنبال سرمایه گذاری 
و تولید ثروت هســتیم؛ بپذیریم در یک دهه گذشــته 
متوسط سالانه رشد اقتصادی یک درصد بوده است؛ لذا 
باید کیک اقتصاد را بزرگ کنیم که آن وقت قادر به توجه 

به این مشکات هستیم.
البته قالیباف توضیح نداد که با توجه به مشــکات ناشی 
از تحریم ها و عدم توانایی ایران در جذب سرمایه گذاری 
خارجــی چگونه می توان ســرمایه گذاری در کشــور را 
توسعه داد و فعالیت ها را به ســمت تولید ثروت هدایت 

کرد.
این کاندیدای ریاست جمهوری ۸۵ درصد اقتصاد ایران 
را دولتی و به دنبــال منافع خود دانســت و افزود: وقتی 
مبارزه با فســاد رخ می دهد که دیوان سالاری و تعارض 
منافع نباشــد. در این صورت همه چیز شفاف می شود؛ 
لذا بزرگ ترین فساد در کشــور ناکارآمدی است. دیوان 

سالاری، فساد و ضعف در اقتصاد در این جا رخ می دهد.

تبدیل اقتصاد دولتی به ملی
سید امیرحســین قاضی زاده هاشــمی نیز که در دولت 
ســیزدهم وظیفه هدایــت بنیاد شــهید را بــر عهده 
داشته اســت، در اولین برنامه تلوزیونی خود در جریان 
برنامه های انتخاباتی وعده داد که برای تبدیل اقتصادی 

دولتی به اقتصاد ملی تاش خواهد کرد.
وی افزود: باید خصوصی ســازی و مردمی سازی واقعی 

اتفاق بیفتد و مردم سهام داران دارایی های دولت شوند.

ایــن کاندیدای ریاســت جمهــوری که مدعی اســت 
رئیس جمهور باید وظایف و اختیاراتش در قانون اساسی 
را بداند و اگر کســی خارج از شــاخص های قانونی قولی 
بدهد یا ناآگاه است یا دروغ گو، به مردم وعده داد که همۀ 

بنگاه های اقتصادی دولت را به آنها واگذار می کند.
وی تاکید کرد: شــرکت های دولتی حتی شرکت گاز و 
شرکت نفت باید عمومی شــوند. اگر می خواهیم مسائل 
اقتصادی حل شود و آســیب های اجتماعی کاهش پیدا 
کند باید به دغدغه هــای ارکان خانواده پاســخ دهیم و 
کاری کنیم که پدر خانواده با داشتن یک شغل باشرافت 
و پایدار، درآمدی کســب کند که هزینه های خانواده را 

تامین کند و تازه پس انداز هم بتواند انجام دهد.
بنابراین قاضی زاده هاشــمی به مردم وعده اصاح پایه 
حقوق را می دهد اما با توجه به اینکه تا قبل از تحقق وعده 
واگذاری تمام شرکت های دولتی بخش بزرگی از اقتصاد 
ایران در اختیار دولت اســت و هرگونه تغییر در پایه های 
حقوقی، هزینه های دولت را بالا خواهد برد، درباره اینکه 
بار مالی ناشی از اصاح پایه حقوق ها از کدام منابع تامین 

خواهد شد، توضیحی توسط وی ارائه نمی شود.
این کاندیــدای ریاســت جمهوری در بخــش دیگری 
از ســخنانش وعده ســاماندهی اتباع را داد و گفت: پسر 
خانواده نباید نگران ســربازی و کار باشــد. نباید کاری 
کنیم فرزندان این سرزمین بیکار باشند و بازار کار توسط 

اتباع بیگانه اشغال شود.
وی از انجــام جراحی های بزرگ در نظام اداری کشــور 
صحبت کرد و افزود: ســاختار صُلب نمی گــذارد تورم 

مزمنِ ۶۰ ساله از بین برود. این ساختار باید اصاح شود.
حالا اگرچه بایــد منتظر اعــام برنامه هــای زاکانی و 
پورمحمــدی بــه عنــوان دو کاندیدای دیگر ریاســت 
جمهوری بود، به هر حال نگاهها به برنامه های اقتصادی 
دولتها و دوری از شــعارهای هیجانی کاندیداها است تا 

بتوان به شکل موثرتری در مورد انتخاب تصمیم گرفت.
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۲ میلیون و ۶۰۰ هزار واحد مسکونی کجاست؟
ادامه از صفحه 3

 ۲۰۰ هزار واحد به صورت خودمالکی اســت که دولــت فقط به آن وام 
پرداخت می کند. واحدهای داخل بافت فرسوده ۲۷۰ هزار واحد در نظر 
گرفته شده است که خود دارای مســائل پیچیده، تخصصی و انتقادی 
اســت. واحدهای ملکی و سازمانی نیروهای مســلح بیش از ۲۵۰ هزار 
واحد و واحدهای حمایتی به صورت انبوه ســازی و شهرهای جدید هم 
بیش از ۷۲۰ هزار واحد است. زمین های ۹۹ ساله در روستاها ۸۰ هزار 
واحد و زمین های ۹۹ ساله در شــهرها، طرح جوانی جمعیت و مشمول 

قوانین حمایتی مانند ایثارگران هم نزدیک به ۴۰۰ هزار واحد است.

خطای گزارش در طرح ملی مسکن
با این نگاه جزئی می توان دریافت که از این ۲.۶ میلیون واحد ادعایی وزیر 
راه بخشی صرفاً تخصیص زمین است و تا رسیدن به مرحله ساخت فاصله 
زیادی دارد. در مورد ۷۲۰ هزار واحد حمایتی به صورت انبوه ســازی هم 
بررسی ها نشان می دهد عملیات ساخت فقط ۴۴۰ هزار واحد آغاز شده 
و تنها ۳۶۰ هزار واحد به مرحله فونداسیون رسیده است. بنابراین در این 

بخش هم حدود ۵۰ درصد خطای گزارش وجود دارد.

گزارش های گمراه کننده
عاوه بر این، در مورد بیش از ۵۰۰ هزار واحد روستایی هم بحث وجود 
دارد. اول اینکه تعداد زیادی از این واحدها مربوط به اعطای تسهیات 
یارانه ای و تعــداد زیادی هم فقط به پروانه ســاخت مربوط می شــود 
اما وزارت راه آن را جزو عملکرد خود در ســاخت مســکن ملی آورده و 
گزارش گمراه کننده ارائه کرده است. این نوع آماردهی مانند این است 
که شهرداری ها تعداد جوازهای ســاخت را که خود مردم برای دریافت 
آن هزینه و تاش می کنند در گزارش ها، جــزو عملکرد حمایتی خود 

محاسبه و اعام کنند!
اگر به میانگین وام های پرداخت شــده برای واحدهای روستایی در ۱۵ 
سال گذشته نگاه کنیم هم باز عملکرد آنچنان شاخصی در دوره وزارت 
راه و شهرسازی کنونی مشاهده نمی شــود. میانگین ۱۵ سال گذشته 
پرداخت تسهیات سالانه ۱۵۵ هزار واحد بوده که در این دوره به ۱۶۵ 
هزار واحد رسیده و این فقط ۶.۵ درصد رشــد را نشان می دهد که این 

رقم آنچنان توفیق چشمگیری محسوب نمی شود.
فقط ۱۰۰ واحد از ۳۶۰۰ واحدی که ادعا شد در پردیس به بهره برداری 

رسید قابل سکونت است!
یکی از مــوارد دیگری که به عدم شــفافیت و ابهام در آمــار و عملکرد 
وزارت راه و شهرســازی دامن زده، افتتاح هایی اســت کــه بر روی آن 
مانور تبلیغاتی زیادی داده شــده اســت. به عنوان نمونه اخیراً ادعا شد 
که بذرپاش در مســکن مهر پردیس ۳۶۰۰ واحد را افتتاح کرده است. 
اول اینکه بسیاری از این واحدها قبل از وزارت بذرپاش بالای ۸۰ درصد 
پیشرفت فیزیکی داشــته اند و برخی قباً هم افتتاح شده بودند! البته 
این واحدها با همین افتتاح اخیر هم هنوز به دلیل معضاتی چون عدم 
محوطه سازی، نداشتن آسانســور، فقدان خدمات شهری و نبود آب و 
برق قابل سکونت نیســت. طبق تحقیقات صورت گرفته، ۳۵۰۰ واحد 
از این ۳۶۰۰ واحد دارای چنین مشــکاتی است و فقط ۱۰۰ واحد آن 

قابل سکونت است.

بررسی استان های قم و سیستان و بلوچستان
بررسی دقیق تر دو استان قم به عنوان یکی از استان هایی که در طرح ملی 
مسکن موفق محسوب می شود و سیستان و بلوچستان به عنوان آخرین 
اســتانی که وزیر راه در آن پروژه افتتاح کرد هــم می تواند از گزارش های 

گمراه کننده وزارت راه درباره ساخت مسکن پرده برداری کند.
قم؛ از ۶۷ هزار تقاضای نهایی فقط ۱۱۰۰ واحد نزدیک به تحویل است!

اردیبهشــت امســال ادعا شــد که در قم ۷ هزار و ۲۵۶ واحد افتتاح و 
تحویل داده شــد. عاوه بر این تصاویری از یک سایت ۳۰ هزار واحدی 
هم به نمایش گذاشته شــد که وسعت بســیار زیادی داشت و کاماً به 
چشــم می آمد. طبق آمار ســامانه جامع طرح های حمایتی مسکن در 
قم، تعداد ۶۷ هزار و ۴۵۷ متقاضی تأیید نهایی شده اند که ۴۱ هزار نفر 
واریزی بالای ۴۰ میلیون تومان داشــته اند و در عمل بیش از ۳۲ هزار 
قرارداد مشارکت مدنی فی مابین بانک و ســازنده بسته شده است. اما 
تحقیقات ما نشــان می دهد در عمل فقط تعداد ۱۷۰۰ واحد به مرحله 
سفتکاری و ۱۱۲۴ واحد به مرحله پایانی سند و واگذاری رسیده است. 
این یعنی از ۶۷ هزار واحد ادعایی طی این چند سال فقط ۱۱۲۴ واحد 
در مرحله پایانی قرار گرفته اســت. این رقم برای استانی چون قم بسیار 
ناچیز است آن هم اســتانی که ادعا می شــود در طرح مسکن ملی در 

مقایسه با سایر استان های کشور موفق تر عمل کرده و شاخص است.
سیســتان و بلوچســتان؛ ادعــای وزارت راه حدود ۲۶ هــزار واحد، 

واحدهای آماده شده ۲۲۰۰ واحد!
در استان سیستان و بلوچستان هم ادعا شــده که وزیر راه و شهرسازی 
در سفر ۱۱ خرداد ماه، ۲۵ هزار و ۸۴۱ واحد را بهره برداری کرده است. 
بررسی آماری نشــان می دهد تعداد متقاضیان این اســتان در سامانه 
جامع طرح های حمایتی مسکن به حدود ۵۰ هزار نفر رسیده و ۱۴ هزار 
تقاضا به قرارداد مشارکت مدنی منجر شده اســت. تحقیقات ما نشان 
می دهد از این تعداد کمتر از ۷ هزار واحد دارای سفتکاری است و کمتر 
از ۲۲۰۰ واحد در مراحــل پایانی قرار دارد. این رقــم با حدود ۲۶ هزار 
واحد ادعایی اختاف بســیار زیادی دارد و کمتر از ۸.۵ درصد از تعداد 
واحدهایی است که در آمار مسکن ملی لحاظ شده و از سوی وزارت راه 

به عنوان دستاورد اعام می شود.

سخن پایانی: مشکل مسکن با عمل گرایی حل می شود
مسکن یک مساله بسیار مهم و اساسی اســت که با خبر و گزارش حل 
نمی شود. معضل مسکن از آن جنس چالش هایی نیست که خبردرمانی 
در آن کارکردی داشته باشــد چون در نهایت این مردم هستند که باید 
صاحبخانه شــوند و همین مردم هم فارغ از اخبــار، در مورد کارآمدی 
یا ناکارآمدی وزرا در خانه ســازی قضاوت خواهند کرد. بنابراین نباید 
در این حوزه به ســمت آمارســازی رفت و متولیان این حــوزه باید در 
قبال عملکرد خود پاسخ دقیق و شــفاف بدهند نه اینکه باز برای آینده 
برنامه های مبهم ارائه کنند. به حق که رسول خدا که بهترین سام ها بر 

او و خاندانش باد فرمود: حاسِبوا أنفُْسَکُم قَبلَ أنْ تحُاسَبوا…

ایران جزو پنج کشور برتر در کاهش مرگ مادران
رئیس انجمن متخصصــان زنان و زایمان با بیــان اینکه ایران جزو پنج 
کشور برتر دنیا در کاهش مرگ و میر مادران هنگام موالید است، گفت: 
اکنون این شــاخص به  ۲۲ در ۱۰۰ هزار نفر جمعیت است که کاهش 
چشمگیری در ســال های اخیر داشته است.ســودابه کاظمی روز سه 
شنبه در حاشیه بیستمین کنگره بین المللی متخصصان زنان و زایمان 
که در مرکز همایشــهای برج میاد برگزار شــد، در جمع خبرنگاران 
افزود: متخصصان حوزه زنان و زایمــان در بحث جوانی جمعیت نقش 
مهمی دارند و لازم اســت در سیاســت گذاری های جمعیتی جایگاه 
ثابتی برای آنان در نظر گرفته شود و به عنوان عضو اصلی قرارگاه جوانی 
جمعیت قرار گیرند.وی اظهار داشــت: در سیاست گذاری های سامت 
نیز جایگاه متخصصان زنان و زایمان نیز باید تعریف شــود و در سیستم 
نظام ســامت باید مورد توجه قرار گیرند زیرا نقــش مهمی در جوانی 
جمعیت و تشویق زنان به ســمت افزایش بارداری، مراقبت های سالم و 

زایمان طبیعی و ایمن دارند.

یادداشت

تولد

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی تهران بزرگ تاکید 
کرد که فعالیت انتخاباتی حامیان نامزدهای انتخابات 
ریاســت جمهوری نباید منجر به اخال در ترافیک و 
انسداد معابر شود.سرهنگ سید ابوالفضل موسوی پور، 
با اشــاره به آغاز تبلیغات انتخابات ریاســت جمهوری 
درباره مــوارد ترافیکی که بایــد از ســوی نامزدها و 
حامیانشان رعایت شــود، گفت:  در ایام شور و هیجان 
تبلیغات انتخاباتی قرار گرفته ایم، اما در این حال و هوا 
لازم است که حامیان نامزدها و ســتادهای انتخاباتی 
یکســری موارد را در مورد ترافیــک رعایت کنند. اول 
اینکه فعالیت انتخاباتی و تبلیغاتــی حامیان نامزدها 

نباید موجب اخــال در ترافیک و انســداد 
مسیری شــود و در صورتی که ممکن است 
تجمع حامیان هر یک از نامزدهای انتخاباتی 
موجب اخال در ترافیک شــود، حتما باید 

مجوز آن اخذ شود.
وی ادامه داد: از این رو تاکید می کنم که اگر 
بناست تغییری در روند ترافیک اعمال شود، 

ســتادهای انتخاباتی حتما باید برای حضور در معابر 
عمومی مجوز رسمی داشته باشند. ما اجازه نمی دهیم 

که مسیر بدون مجوز قانونی مسدود شود.
رئیس پلیس راهور تهران بزرگ درباره نصب برچسب و 

پوسترهای تبلیغاتی بر روی خودرو نیز گفت: 
در این مورد ما برابر مقررات رفتار می کنیم. 
حامیان نامزدها توجه داشته باشند که پاک 
خودرویشــان به هیچ عنوان نباید مخدوش 
یا پوشانده شــود. همچنین نصب برچسب 
بر روی شیشــه های خودرو نیز نباید موجب 
کاهش دید شــود. موســوی پور از حامیان 
نامزدها خواست که قوانین و مقررات رانندگی را رعایت 
کرده و از آوردن سر و بدن خود از پنجره خودرو، انجام 
حرکات نمایشی با موتورســیکلت و ... نیز پرهیز کنند.

وی درباره نصب پوســترهای تبلیغاتی بر روی تابلوها 

و عائم راهنمایــی و رانندگی نیــز اظهارکرد:  چنین 
مواردی نباید انجام شود و طبیعتا ستادهای انتخاباتی 
نامزدهای محترم نیز بر این موارد آگاه هســتند. لازم 
است ستادهای انتخاباتی از محل های مجاز و مشخص 
تعیین شــده برای انجام تبلیغات انتخاباتی اســتفاده 
کنند.چهاردهمیــن انتخابــات ریاســت جمهوری 
اســامی، روز جمعه هشــتم تیرماه ۱۴۰۳ در سراسر 
کشــور و باحضور شــش نامزد شــامل امیرحســین 
قاضی زاده هاشــمی، مسعود پزشــکیان، محمدباقر 
قالیباف، ســعید جلیلی، علیرضا زاکانــی و مصطفی 

پورمحمدی برگزار خواهد شد.

انتخابات

خریدار  صدها میلیون دختر و پســر در 
جهان درگیر کارند و از آمــوزش و پرورش 
مناســب، بهداشــت، تفریح و آزادی های 
اولیه بی بهره اند. در ایران هم طبق آمارهای 
کارگــروه کــودکان کار و خیابــان وزارت 
کشور در سراسر کشــور ۲۶۰۰ کودک کار 
و خیابان شناسایی شده و تحت ساماندهی 
قرار گرفته اند و به گفتــه دبیر این کارگروه 
۱۴ استان اولویت این ســاماندهی هستند 
که در نهایت هدف اصلی بازگشــت کودک 
به آغوش خانــواده و بهره منــدی از حقوق 
طبیعی خود همچون تحصیل، بهداشــت، 

مهارت آموزی و غیره است.
روز جهانی مبــارزه با کار کــودکان روزی 
اســت که برای افزایش آگاهی و فعالیت در 
زمینه جلوگیری از کار کودکان، از ســوی 
سازمان بین المللی کار پیشنهاد شده است. 
روز جهانی مبارزه با کار کودکان هر ســاله 
در ۱۲ ژوئن )۲۲ خرداد( برگزار می شــود و 
هدف آن تقویت جنبــش جهانی بر ضد کار 

کودکان است.
برپایه داده هــای ســازمان بین المللی کار 
میلیون ها دختر و پســر در جهــان درگیر 
کارنــد و از آمــوزش و پرورش مناســب، 
بهداشــت، تفریــح و آزادی هــای اولیــه 
بی بهره انــد. بیــش از نیمی از ایــن بچه ها 
مشغول به بدترین شــکل ممکن از کارهای 
کــودکان انــد؛ ماننــد کار در محیط های 
خطرنــاک، بردگی یــا دیگر شــکل های 
بیگاری؛ قاچاق مــواد مخدر و حتی ورود در 

درگیری های مسلحانه.
در ایران نیز با توجه بــه ضرورت جلوگیری 
از کار کــودکان مســئولان امــر تأکید بر 
ســاماندهی کودکان کار و خیابانی داشته و 
بر اســاس ماده ۷۹ قانون کار ایران، اشتغال 
به کار کودکان زیر ۱۵ ســال ممنوع است و 
در صورتی که کارفرمایی افراد زیر ۱۵سال 
را بــه خدمت بگیــرد، متخلف شــمرده و 
مشــمول مجازات از جریمه نقدی و حبس 
تا پلمب کارخانه و ابطال پروانه کار می شود.

علی رضایــی دبیر کارگروه کــودکان کار و 
خیابان وزارت کشــور با اشــاره به اقدامات 
کارگــروه کــودکان کار و خیابــان وزارت 
کشور طی ۱۰ ماه گذشــته از زمان تشکیل 
کارگــروه می گوید: این کارگــروه مهر ماه 
ســال گذشــته ذیل دســتور مقام معظم 
رهبــری در راســتای تشــکیل شــورای 
اجتماعی کشــور در دولت دوازدهم شکل 
گرفت،  اما مغفــول مانده بــود و در دولت 
ســیزدهم با همت شــهید آیت الله رئیسی 

فعالیت اصلی خود را آغاز کرد.
وی با بیان اینکه تنظیم گری بین دستگاه ها 

جهــت شناســایی و ســاماندهی خروج 
کودکان کار و خیابان از چرخه آســیب ها از 
اهداف این کارگروه اســت، اظهار می کند: 
این کارگروه نزدیک به ۴۰ ســفر استانی در 
۲۶ استان کشور را در کارنامه عملکرد خود 

طی ۱۰ ماه گذشته داشته است.

تشکیل کمیته کودکان کار و خیابان 
در 26 استان کشور

رضایی با تأکید بر اینکه کمیته کودکان کار 
و خیابان در ۲۶ استان کشور تشکیل شده، 
هدف از تشکیل این کمیته ها را ساماندهی 
کودکان کار هر اســتان با توجه به شــرایط 

موجود هر استان عنوان می کند.
دبیر کارگروه کــودکان کار و خیابان وزارت 
کشــور همچنین مصوبات اجرایی شده در 
این کارگروه را برشــمرد و یکی از مصوبات 
این کارگــروه را آمــوزش کــودکان کار و 
خیابان در آموزشگاه های ســازمان فنی و 

حرفه ای عنوان کرد.

مهارت آموزی و ایجاد اشتغال پایدار 
برای کودکار کار و خیابان

وی مهارت آمــوزی و توانمندســازی این 
کودکان و ایجاد اشــتغال پایــدار برای آنها 
در سراســر کشــور را از جمله آموزش های 
کــودکان کار و خیابــان دانســته و اظهار 
می کند: سال گذشته و طی امسال سه هزار 
نفر ساعت آموزش کودکان کار را انجام داده 

و آنان را توانمند کرده اند.
رضایــی آموزش هــای ارائه شــده به این 
کــودکان را آموزش هایی عنــوان کرد که 

با توان جســمی و فیزیکی کــودکان کار و 
خیابان متناسب باشــد و ادامه می دهد: از 
جمله ایــن آموزش ها می تــوان به آموزش 

برق خودرو اشاره کرد.

کاهش حضور کودکان کار و خیابان 
در سطح شهر در استان های مشهد، 

سمنان و فارس
دبیر کارگروه کــودکان کار و خیابان وزارت 
کشــور اظهار می کند: پس از تصمیم گیری 
و نظارت کارگــروه کــودکان کار و خیابان 
وزارت کشــور بــر عملکرد دســتگاه های 
مربوطه و قــوای مختلف در ایــن زمینه در 
برخی از اســتان ها همچون مشهد، سمنان 
و فارس بــا کاهش حضور کــودکان کار در 

سطح خیابان ها روبه رو بوده ایم.

مشاوره رایگان کودکان کار و خیابان و 
خانواده هایشان

وی از دیگر مصوبات کارگروه به مشــاوره به 
این کودکان و خانواده آنها اشــاره می کند 
و ادامه می دهــد: یکی از اهــداف مهم این 
کارگروه بازگرداندن این کودکان به کانون 
گرم خانواده است. بنابراین با تفاهمنامه ای 
که این کارگروه با دفتــر حمایت از اطفال و 
نوجوانان قوه قضاییه امضــاء کرده، هزینه 

مشاوره این کودکان رایگان شده است.
رضایی همچنین با اشــاره بــه تفاهم نامه 
کارگروه کــودکان کار و خیابــان وزارت 
کشــور با فراجا، می افزاید: طبق قراردادی 
که با فراجا بســته ایم قرار است تا سرشبکه 
مافیای این کودکان شناســایی و متاشی 

شوند.دبیر کارگروه کودکان کار و خیابان 
وزارت کشور تصریح می کند: این کارگروه 
با دســتگاه های مرتبط در ایــن حوزه که 
براساس قانون حمایت از اطفال و نوجوانان 
مصوبه سال ۱۳۹۹، ۱۷ دســتگاه تعیین 
شده اســت، تعامل دارد و در این راستا ۱۱ 
جلســه کارگروه ملی و ۴۰ جلسه استانی 
برگزار کــرده اســت که جلســات ملی و 
اســتانی کارگروه کــودکان کار و خیابان 
وزارت کشور رویکرد خانواده محور داشته و 
خانواده به عاوه کودک تحت حمایت قرار 

گرفته اند.

شناسایی و ساماندهی 2600 کودک 
کار و خیابان در کشور

رضایــی تعــداد کــودکان کار و خیابــان 
شناســایی شــده و تحت ســاماندهی در 
سراسر کشــور را ۲۶۰۰ کودک اعام کرده 
و می گویــد: بخش زیادی از ایــن کودکان 
ساماندهی شده در کشــور از اتباع هستند 
که پس از شناســایی کودکان اتباع، آنهایی 
که غیرمجاز هســتند طبق تعاملــی که با 
ســازمان ملی مهاجرت داشته ایم، به همراه 
خانواده رد مرز می شــوند و اگــر هم جزو 
مجازین باشند ساماندهی های لازم صورت 
می گیرد تا دیگر در سطح خیابان ها حضور 

فیزیکی نداشته باشند.
رضایی موتور تولید آســیب های اجتماعی 
را کودکان کار دانســته و اظهار می کند: در 
استان ها وارد فاز پیشگیری از تشدید پدیده 
کودکان کار و ایجاد آســیب های اجتماعی 
برای آنها شده ایم که در این راستا ۱۴ استان 

اولویت این ســاماندهی هستند و در نهایت 
هدف اصلی بازگشــت کودک بــه آغوش 
خانواده اســت تــا از حقــوق طبیعی خود 
همچون تحصیل، بهداشت، مهارت آموزی 

و غیره بهره مند شود.
دبیر کارگروه کــودکان کار و خیابان وزارت 
کشــور با تأکید بر اینکه پس از شناســایی 
کودکان کار، این کودکان به دســتگاه های 
مربوطــه )۱۷ دســتگاه اعــام شــده در 
قانون( ارجاع داده می شــوند، از جمله این 
دســتگاه ها به سازمان بهزیســتی، کمیته 
امداد خمینی)ره(، سازمان ملی مهاجرت، 
فراجــا، شــهرداری ها، وزارت کار، دفتــر 
حمایت از اطفال و نوجوانــان قوه قضاییه، 

سازمان فنی و حرفه ای و غیره اشاره کرد.
وی با اشــاره به اینکه مســئولیت کارگروه 
کودکان کار و خیابان وزارت کشور نظارتی 
اســت، اظهار می کند: در یکی از جلســات 
کارگروه که با حضور شهید آیت الله رئیسی 
برگزار شــده بود، شــهید جمهــور بر کار 
شبانه روزی و کمک به ساماندهی و نظارت 

این نوع آسیب ها تأکید داشتند.

کمک مالی مستقیم خانواده ها به 
کودکان سر چهارراه ها از چالش های 

ساماندهی
رضایی از جملــه چالش هــای موجود در 
ســاماندهی کودکان کار و خیابان را کمک 
مالی مســتقیم خانواده ها به کودکان ســر 
چهارراه هــا عنــوان کــرده و می افزاید: تا 
زمانی که خانواده ها کمک مالی مســتقیم 
به این کودکان داشته باشــند این کار برای 
آنها جذاب اســت. در حالی که پول به جیب 
کودک نمــی رود و سرپرســت کــودک و 
یــا شــبکه های مافیای کــودکان صاحب 
این پول ها می شــوند. بنابراین بهتر اســت 
خانواده هــا یــا کمــک غیرنقدی بــه این 
کودکان داشــته و یا از طریق موسســات 
خیریــه شــناخته شــده و مــورد تأیید 

کمک های خود را انجام دهند.

برگزاری همایش ملی در حوزه 
کودکان کار و خیابان در تیرماه

دبیر کارگروه کــودکان کار و خیابان وزارت 
کشــور در خاتمه از برگزاری یک همایش 
ملی در حوزه کــودکان کار و خیابان از ۱۲ 
تا ۱۵ تیرماه خبــر داد و ادامــه داد: در این 
همایــش تمامی فعالان حــوزه کودک کار 
و خیابان حضور داشــته و با حضور نماینده 
دستگاه های ملی به هم افزایی و بیان مسائل 
و مشــکات فعــالان این حــوزه پرداخته 

خواهد شد.

خریدار   معاون آموزشی وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشــکی گفت: اختصاص 
۳ هزار میلیــارد تومان برای اولیــن بار در 
بودجه عمومی کشــوری برای حق الزحمه 
دستیاران مصوب شــده است که این کمک 
هزینه در اختیار دانشــگاه ها قــرار گرفته 
است.دکتر ابوالفضل باقری فرد در هفتمین 
نشســت معاونین آموزشــی دانشگاه های 
علوم پزشــکی کشــور، اقتدار، تســلط و 
آشنایی معاونین به فرآیندهای آموزشی را 
نقطه قوت خواند و بر ضرورت ادامه مســیر 

تاکید کرد.
وی اولویت تمامی برنامه های توسعه ای را 
حول محور آموزش خوانــد و گفت: اولویت 
پرداخت هزینه ها با پروژه های آموزشــی 
اســت و چنانچه دانشــگاه ها پروژه هایی 
ناتمام در حوزه آمــوزش دارند باید حتما به 

سرانجام برسانند.

نوآوری و تحول در آموزش
باقری فــرد، فعالیت در حــوزه آموزش را 
همچون دوی امدادی خوانــد و افزود: اگر 
اکنون پزشکی ما در این ســطح از کیفیت 
ایســتاده، به دلیل تاش اساتید در طی این 

ســال ها بوده اســت و لذا از همکاران می 
خواهم در ایــن خصوص بــه فعالیت های 
نوآورانه بیاندیشــند و کارهای تحولی را مد 
نظر قرار دهند.وی مهم ترین دستاورد حوزه 
آموزش در طول سه سال گذشته را اقدامات 
تحولی در این حوزه دانست و گفت: قطعا با 
اجرای برنامه عدالــت، تعالی و بهره وری در 
دانشــگاه ها خصوصا در زمینه آموزش بهره 
وری افزایش یافته و شــاخص های آن نیز 

موجود است.

جذب اعضای هیات علمی با صلاحیت
معاون آموزشی وزارت بهداشت، بر برگزاری 
منظم هیات های جــذب و تایید صاحیت 
اعضای هیات علمی برای جذب در دانشگاه 
ها تاکید کــرد و گفت: با برداشــتن مالیات 
پلکانی و ســقف پرداخت، اکنون مهاجرت 
معکوس پزشــکان از بخــش خصوصی به 
دولتی شکل گرفته اســت به همین دلیل از 
معاونین آموزشــی به عنوان دبیران هیات 
های جذب مــی خواهیم که بــا برگزاری 
جلسات منظم، صاحیت علمی افراد حائز 
شرایط را بررســی و پرونده ی جذب افراد را 

نهایی کنند .

هویت بخشی به دانشگاه ها
باقری فــرد، در بخش دیگری از ســخنان 
خود، واگذاری آزمون ارتقاء و گواهینامه به 
۵ کان مناطق را در راستای اعتبار بخشی 
به دانشــگاه ها خواند و گفت: از دانشگاه ها 
می خواهم گروه های علمی برای برگزاری 
آزمــون در مرداد مــاه را تشــکیل دهند تا 
این آزمون به نحوی مناســب برگزار شود . 
معتقدیــم که همه امــور نبایــد در وزارت 
بهداشــت تجمیع شــود از این رو به دنبال 
هویت بخشــی به دانشــگاه هــا و تفویض 

اختیار به آنها هستیم.
معاون آموزشــی وزارت بهداشت، سپس به 
اباغ آیین نامه بورس به دانشــگاه ها اشاره 
کرد و گفت: دانشگاه ها باید این آیین نامه را 
مورد توجه قرار دهند تا در رشته های مورد 
نیاز بتوانند دســتیاران را به صورت بورس 

جذب کنند.
وی همچنیــن از طراحی کارت هوشــمند 
اعضای هیــات علمــی خبــر داد و افزود: 
طراحی این کارت اقدام خوبی در راســتای 
هویت بخشــی به اعضای هیات علمی است 
و به زودی در اختیار دانشگاه ها قرار خواهد 

گرفت.

ایران بازوی اعتبار بخشی در منطقه
باقری فرد، واگذاری اعتبار بخشی دانشکده 
های پزشــکی منطقه به وزارت بهداشت از 
سوی فدراسیون جهانی آموزش پزشکی را 
افتخاری دیگر برای کشــور خواند و گفت: 
تا کنون برای دو دانشکده در منطقه اعتبار 
بخشــی انجام شده اســت. همچنین مقرر 
شده تا فدراســیون جهانی آموزش پزشکی 
برای اعتبار بخشی در رشته های تخصصی و 

فوق تخصصی نیز اقدام کنند که ایران برای 
اجرای آن پایلوت شده است.

معاون آموزشــی وزارت بهداشــت، سپس 
با اشاره به افزایش دانشــجوی خارجی در 
کشــور از ۴ هزار به ۱۰ هزار دانشجو از ۵۰ 
کشور مختلف گفت: اندوخته و توان علمی 
دانشجویان خارجی، هنگام بازگشت مورد 
ارزیابی قرار خواهد گرفت و در آموزش آنها 

دقت لازم صورت گیرد.

رئیس پلیس راهور تهران بزرگ: تبلیغات انتخاباتی نباید موجب انسداد معابر شود
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مل بروکس یکی از 4 چهره خاص سینمای جهان شد
 جایزه برای گزارش غزه

مل بروکس با دریافت جایزه افتخار شــغلی پیبادی یکی از ۴ چهره ای 
شد که به اصطاح PEGOT شده اند.

 به نقــل از هالیوود ریپورتــر، مل بروکس در مراســم اهــدای جوایز 
پیبادی، در کنار کویینتا برانسون و »پیشــتازان فضا«، جایزه ای بالاتر 
از ۳۴ جایزه ای را دریافت کرد که به تولیدات تلویزیونی، پادکســت ها و 

رسانه های دیجیتال اهدا شد.
مل بروکس بــا دریافت جایــزه افتخاری پیبــادی EGOT خود را به 
PEGOT ارتقا داد و به این ترتیب پس از باربارا استرایسند، ریتا مورنو و 
مایک نیکولز چهارمین فردی شد که جایزه پیبادی، امی، گرمی، اسکار 
و تونی را دریافت کرده است. در این مراسم بیلی کریستال این جایزه را 

به بروکس اهدا کرد.
کریســتال به جمعیتی که گرد آمده بودند گفت: مل نابغه ای است که 
معتقد اســت کمدی باید مرزها را جابه جا کند، تابوهای اجتماعی را به 
چالش بکشــد و حتی زمانی که ایجاب کند، کمی مبتذل هم باشد؛ و با 
مل، اغلب چنین چیزی ایجاب می شــود. وی افزود: مل یکی از دلایل 
بزرگی اســت که من وارد دنیای کمدی شــدم و نبوغ بی باکانه و طنز 

مرزی او از روز اول چراغ راهنمای من بود.
وی تاکید کرد: بیش از ۷۰ سال اســت که مل ما را سرگرم کرده است. 

فقط می خواهم از شما بپرسم، بدون او کجا بودیم؟
بروکس در ســخنرانی خود به شــوخی گفت مطمئن نیســت که این 
پیبادی برای چه چیزی اهدا شــده؟ برای خوش قیافه بودن یا مهارت 

در دنیای الکترونیک؟
وی در ادامه شوخی خود گفت دوســت دارد بگوید با فروتنی این جایزه 
را پذیرفته است و افزود: اما من متواضع نیســتم … فروتنی از واژگان 
من نیست. پیش از این شماری برجســته از چهره های محترم و ارزنده 
برنده این جایزه شــده اند و حالا من احساس می کنم شــما واقعاً من را 
می خواهید. ادامه سخنان او که شــامل این بود که اینها افرادی هستند 
که به رستوران های خوب می روند، موجب خنده شدید جمعیت حاضر 
شد. و در پایان ســخنانش، این کمدین اعام کرد: به مسوولان جایزه 

قول دادم این یکی را نفروشم!
مراســم پیبادی برای نخســتین بار به جای نیویورک در لس آنجلس 
برگزار شد و در حالی که از ۲۰۲۰ برنامه حضوری به دلیل بیماری کرونا 
و سپس اعتصاب نویســندگان سال پیش برگزار نشــده بود، امسال به 

مسیر خود بازگشت.
در این مراســم ۳۴ جایزه برای برنامه های تلویزیونی، رادیو/ پادکست 
و رســانه های دیجیتال اهدا شــد و ســریال »خرس«، »آخرین ما« و 

»سگ های انباری« از جمله برندگان تلویزیونی بودند.
روزنامه نگاری و پادکست های دریافت کننده جایزه برای موضوع های 
بسیار جدی تری از جمله سیاست، نژادپرســتی و جنگ در اوکراین و 
غزه این جایزه را بردند و بیسان عودا، فعال فلسطینی که جایزه پیبادی 
را برای گزارش های ویدیویی خود با عنوان »این بیســان از غزه است و 
من هنوز زنده هستم« دریافت کرد. وی در فیلم های ویدیویی خود که 

از منطقه جنگی ارسال کرد اوضاع لحظه به لحظه را تصویر کرده است.

 »انگری بردز۳« در دست ساخت
فیلــم »پرنــدگان خشــمگین ۳« با صداپیشــگی دوباره جیســون 

سودیکیس و جاش گد ساخته می شود.
به نقل از ددلاین، انیمیشــن بلند »انگری بردز۳« در دســت ساخت 

است.

قســمت ســوم رد و چاک با صداپیشگی دوباره جیســون سودیکیس 
بازیگر »تد لاسو« و جاش گد صداپیشه »یخ زده« بازمی گرداند.

در حالی که اطاعات بیشــتری در این مورد ارایه نشــده، اما با توجه به 
موفقیت ۲ فیلم اول »پرندگان خشــمگین« که در مجموع بیش از نیم 
میلیارد در سراسر جهان فروش داشتند، ساخت فیلم سوم هم مد نظر 

قرار گرفته است.
سونی شــریک توزیع ۲ فیلم اول بود که بر اساس بازی های محبوبی به 

هم نام ساخته شدند.
کارگردانی فیلم ســوم را جان رایس که سازنده »پرندگان خشمگین« 

دوم بود، انجام می دهد. 
فیلمنامه توسط توروپ ون اورمان نویسنده فیلمنامه فیلم دوم نوشته 
خواهد شــد که در کنار تورو ناکاهارا از انیمیشن »سونیک خارپشت« 

تهیه کننده اجرایی نیز خواهد بود.
»پرندگان خشــمگین« نخســت به کارگردانی کلی کایتیس و فرگال 
ریلی در سال ۲۰۱۶ اکران شــد. این فیلم براساس بازی های ویدیویی 
به همین نام ساخته شــد و در کنار جیسون ســودیکیس و جاش گد، 
دنی مک براید، بیل هادر، مایا رودولف و پیتــر دینکلیج نیز در این فیلم 

صداپیشگی کرده اند. 
دنباله این فیلم هم سال ۲۰۱۹ اکران شد.

شــخصیت اصلی این فیلم ها درباره »رد« پرنده مهربان و درستکاری 
اســت که یک مشــکل اساســی دارد و خیلی زود عصبانی می شود و 
همه چیز را به هم می زند. او به دســتور شــهردار مجبور به شرکت در 
کاس های فوق برنامه کنترل خشــم می شود و در آنجا دوستان خوبی 

پیدا می کند.

»مجنون آن لیلی« میلیاردی شد
موســیقی نمایش »مجنون آن لیلی« با میزبانی تالار حافظ به فروش 

میلیاردی دست پیدا کرد.
به نقــل از روابط عمومی بنیاد رودکی، موســیقی نمایش »مجنون آن 
لیلی« به طراحی و کارگردانــی پیمان خازنی و نویســندگی محمود 
توسلیان از پنجم اردیبهشــت اجرای خود را در تالار حافظ آغاز کرد و 
قرار بود تا چهارم خرداد روی صحنه برود که در پی استقبال مخاطبان 

تا اجرای این اثر تا ۱۱ خرداد تمدید شد.
تالار حافظ اولین تالار نمایشی است که به صورت متحرک طراحی و در 
آن استانداردهای لازم برای نمایش های مدرن و امروزی کاماً رعایت 

شده است.
 تالار حافظ یکی از بهترین ســالن های بلک باکس اســت که در مرکز 
شــهر تهران قرار گرفته اســت و در سال ۹۰ در راســتای بسترسازی 
مناســب برای فعالیت گروه های تئاتری و حمایت از گروه های جوان 

افتتاح شد.
موســیقی نمایش »مجنون آن لیلی« در این دوره بــا ۳۲ اجرا میزبان 
بیش از ۶ هزار مخاطب بود و توانســت به فروش بیش از یک میلیارد و 

۵۰۰ میلیون تومانی دست پیدا کند.

قاب

در آســتانه ســالروز تولد زنده یاد عباس کیارستمی، 
بزرگداشــتی برای این هنرمنــد در فرانســه برگزار 
می شود. به نقل از روابط عمومی مرکز ایران و فرانسه، 
در آستانه تولد ۸۴ سالگی عباس کیارستمی کارگردان 
سینما باشگاه ســینمایی »جاده ابریشم« مرکز ایران 

و فرانسه مراسم بزرگداشــتی برای این فیلمساز بین 
المللی برگزار می کند.

این مراسم بزرگداشت روز ۱۶ ژوئن ۲۰۲۴ )۲۷ خرداد 
ماه( در سینمای بالزاک پاریس برگزار می شود.

در این مراســم فیلم »طعــم گیاس« ایــن هنرمند 

اکران می شود و سیف الله صمدیان عکاس و سینماگر 
ایرانی، نهال تجدد نویســنده و مترجم مجموعه اشعار 
کیارســتمی به همراه ژان کلــود ووآزن نویســنده، 
مــورخ و متخصــص ایــران دربــاره این اثــر بحث و 
گفت وگو می کنند.عباس کیارســتمی ســال ۱۹۹۷ 

میادی )۱۳۷۶( نخل طای کــن را برای فیلم »طعم 
گیاس« دریافت کرد و پس از آن در فرانســه چندین 
فیلم ســاخت. عباس کیارســتمی، عکاس و فیلمساز 
ایرانی متولد اول تیر ســال ۱۳۱۹ بود و ۱۴ تیر ۱۳۹۵ 

درگذشت.

طعم گیلاس

علیرضــا کنگرلو   این واقعیــت را درباره 
کارنامــه هــادی مقدم دوســت نمی توان 
کتمان کرد کــه او بیش از دنیــای تصویر، 
برخاسته از جهان کلمات است و تجربه های 
او در حوزه هایی همچــون روزنامه نگاری و 
وباگ نویســی را هم می توان پشــتوانه ای 
برای تأیید همین ویژگی او دانســت. فیلم 
سینمایی »عطرآلود« که این روزها با بازی 
مصطفی زمانی و هــدی زین العابدین روانه 
پرده سینماها شده اســت، تازه ترین تجربه 
هــادی مقدم دوســت در مقــام کارگردان 
محســوب می شــود و نکته مهم این تجربه 
را هم می توان این دانســت کــه این فیلم، 
اولین اثری اســت که مقدم دوست آن را بر 
پایه نوشته فیلم نامه نویسی غیر از خودش، 
کارگردانی کــرده، امــا چرا ایــن ویژگی 
مهم است؟ برای پاســخ به این پرسش باید 
کمی به عقب تر بازگردیم. به ســال هایی که 
مقدم دوست قلم به دست داشت و همزمان 
با تجربه هــای پراکنــده ای کــه در حوزه 
دســتیاری کارگردان می کرد، فیلم نامه هم 

می نوشت.

تصاویری ریشه گرفته از دنیای کلمات
این واقعیت را درباره کارنامه مقدم دوســت 
نمی توان کتمان کرد کــه او بیش از دنیای 
تصویر، برخاســته از جهان کلمات اســت 
و تجربه هــای او در حوزه هایــی همچون 
روزنامه نــگاری و وباگ نویســی را هــم 
می تــوان پشــتوانه ای بــرای تأیید همین 
ویژگی او دانســت. به تعبیر درست تر البته 
می توان گفت او از معبــر ادبیات و کلمات، 
وارد جهان تصویر شــده اســت و حالا هم 
بیش از هــر چیز دیگر تــاش دارد در مقام 
کارگردان سینمایی، به سبک و سیاق خاص 

خود در قصه گویی با دوربین برسد.
مقدم دوســت که در دهه ۷۰ و به خصوص 
کــردن  مشــق  حــال  در  آرام آرام   ۸۰
فیلم نامه نویســی بود، به واسطه همراهی با 
حمید نعمت اله، زوجی متفاوت را تشــکیل 
دادند که تا هنوز، مسیر حرکت شان متأثر از 

دوران همراهی با یکدیگر است.
آن ها که فیلم نامه نویســی مشــترک برای 
سریال »گل من گلی« را تجربه کرده بودند 
و بعدها در »بوتیک« همــکاری نزدیکی با 
هم داشتند، در آســتانه دهه ۹۰ فیلم نامه 
ســریال »وضعیت ســفید« را به سرانجام 

رســاندند که هم از منظر توجه به جزییات 
و هم از منظر خلق ترکیبی متنوع و بدیع از 
کاراکترهای نامتعارف اما به ظاهر معمولی، 
تجربه ای ماندگار را در چرخه سریال سازی 

تلویزیون رقم زد.
مقدم دوست به پشــتوانه همین همراهی 
با حمیــد نعمت الــه در قالــب فیلم های 
تلویزیونــی همچــون »چســب زخم« و 
»به صرف شیرینی و شام« کارگردانی را هم 
مشق کرد تا در ســال ۹۱ بتواند برای اولین 
فیلم بلند ســینمایی خود دورخیز کند. در 
این گزارش مروری بر مهمترین تجربه های 

سریالی و سینمایی او خواهیم داشت.

وسواس های سریالی در روایت جزییات
ســریال »وضعیــت ســفید« هنــوز هم 
جایگاهی ویژه در فهرســت متفاوت ترین 
تجربه های ســریالی در قاب تلویزیون دارد. 
ســریالی که هرچند در نوبــت پخش اول، 
مخاطبان گسترده ای را با خود همراه نکرد 
و صرفا جذابیت های فنــی اش مورد توجه 
منتقدان قرار گرفت امــا در بازپخش های 
بعــدی آرام آرام چنان به جــان مخاطبان 
تلویزیــون نفوذ کــرد که تبدیــل به یکی 
از پرمخاطب تریــن ســریال های تاریــخ 
تلویزیون شد. کارگردانی »وضعیت سفید« 
را حمید نعمت اله برعهده داشــت اما بخش 

عمده ای از تأثیرگذاری این ســریال ریشه 
در فیلم نامه درخشــانی داشت که نعمت اله 
با همراهی هادی مقدم دوست آن را نوشته 

بود.
تیم مشــترک نعمت اله و مقدم دوســت، 
در ســال های طولانی فعالیت مشــترک، 
بــه خروجی هایــی منتهــی شــده که به 
سختی می توان ســهم آن ها را در خلق شان 
از یکدیگــر تفکیــک کــرد کــه یکــی از 
شــاخص ترین این یادگارهای مشــترک، 
بی شک جهان داستانی »وضعیت سفید« و 
شخصیت های نه چندان نرمال اما به شدت 
دوست داشتنی آن بوده است. مقدم دوست 
به فاصله نزدیک به یک دهــه بعد، دورخیز 
دیگری برای سریال ســازی داشت و این بار 
کارگردانی را هم خــودش برعهده گرفت. 
ســریال »ســرباز« هرچنــد در بدتریــن 
زمان ممکن روی آنتن رفــت اما همچنان 
ویژگی هایی داشــت کــه عاقه مندان به 
جهان داستانی هادی مقدم دوست را با خود 

همراه کرد.
این ســریال که روایتی متفاوت و به شدت 
آرام از روزمرگی های یــک زوج را به تصویر 
درآورده بود، به دلیل پخش در شــب های 
رمضان و بی تناســب بودن حال و هوایش با 
ســفره افطار، در پخش اولیه شکست خورد 
اما همچــون تجربه »وضعیت ســفید« در 

بازپخش های بعــدی آرام آرام عاقه مندان 
خود را پیدا کرد. مقدم دوســت این بار هم با 
وسواسی مثال زدنی سراغ روایت جزییاتی 
رفته بود که شــاید در شتاب زندگی روزمره 
چندان به چشــم نمی آید اما زندگی همه ما 

متأثر از آن است.

شخصیت هایی که به نام »هادی« 
می شناسیم!

هادی مقدم دوســت که در فرآیند ساخت 
اولین فیلم  بلند ســینمایی حمید نعمت اله 
یعنی »بوتیــک« دســتیاری او را برعهده 
داشــت، در ادامه تجربیات سینمایی خود 
نگارش مشترک فیلم نامه »بی پولی« را در 
کنار نعمت اله تجربه کــرد و اتفاقا برای این 
همکاری مشــترک موفق به شکار سیمرغ 
بلورین هم شــدند. ویژگی مشترک آثاری 
که این دو ســهمی در خلق آن داشــتند، 
شــخصیت های منحصر به فــردی بود که 
گویی صرفا در جهان داســتانی آن ها امکان 

خلق پیدا می کنند.
مقدم دوســت کــه بعدهــا در نــگارش 
فیلم نامه های »آرایش غلیظ« و »شعله ور« 
هم با نعمت اله همکاری داشــت، در اولین 
تجربه مســتقل خود در کارگردانی سینما، 
»سر به مهر« را در ســال ۹۱ مقابل دوربین 
برد. این بار هم پای یک شــخصیت متفاوت 

در میان بود.کاراکتری به نــام صبا که لیا 
حاتمی در اوج ظرافت، ایفــای نقش آن را 
برعهده گرفت و یکی از بــه یادماندنی ترین 
کارنامــه  در  ســینمایی  کاراکترهــای 
مقدم دوســت متولد شــد. فیلم داســتان 
چالش های یک دختر جوان برای اقامه نماز 
و مهمتر از آن، مدیریــت ارتباطات خود با 
اطرافیانش را به تصویر می کشــد و انتخاب 
چنین ســوژه ای آنقدر جسورانه بود که یک 
آغاز متفاوت را برای هادی مقدم دوست رقم 
بزند. او در دومین تجربه ســینمایی خود در 
همکاری مشــترک با محمدرضا شــفیعی 
که تهیه کنندگــی فیلم اولــش را برعهده 
داشت، کارگردانی یکی از اپیزودهای فیلم 
»هیهات«  را قبول کــرد و اینجا هم با ورود 
به زندگی شخصی یک رزمنده مدافع حرم، 
جنس متفاوتی از روایت گری در ســینما را 

تجربه کرد.

عطری که بازهم به مشام می رسد
حالا فیلم »عطرآلود«، محصول ســازمان 
ســینمایی ســوره، به کارگردانــی هادی 
مقدم دوســت و تهیه کنندگــی یوســف 
منصــوری روانــه پرده ســینماها شــده 
اســت. فیلمی که با در نظر نگرفتن تجربه 
کارگردانی در فیلــم اپیزودیک »هیهات« 
می تــوان آن را دومیــن دورخیــز جدی 
مقدم دوست در کارگردانی سینما به حساب 
آورد. اگر در فیلم اول، مقدم دوست یک زن 
جوان را در مرکز روایــت خود قرار داده بود، 

این بار پای یک مرد جوان در میان است.
علی رزاقی در آســتانه پدر شــدن، متوجه 
می شــود که تنها چنــد صبــاح دیگر در 
قید حیات اســت و به تشــخیص پزشکان، 
فرصت زیادی بــرای زندگی نــدارد. او که 
از کودکــی شــامه ای قوی داشــته و حالا 
دل بسته عطرســازی اســت، آرزو دارد در 
فرصت باقی مانده، عطــر اختصاصی خود را 
بســازد اما او گرفتار دنیایی از تردیدها شده 
اســت. علی رزاقی که در فیلم »عطرآلود« 
زندگی اش به تصویر درآمده است، تازه ترین 
کاراکتری اســت که با هدایت مقدم دوست 
روی پرده ســینما جان گرفته است. او هم 
مانند همه شخصیت های آثار این نویسنده 
و کارگــردان، ویژگی هایــی منحصــر به 
فرد دارد و گویی او هم عطــر جهان فکری 

مقدم دوست را به خود گرفته است.

»طعم گیلاس« کیارستمی در پاریس اکران می شود

یاسر احمدوند:

به دنبال تجمیع جوایز نیستیم

خریدار  یاســر احمدوند با بیــان اینکه 
جشنواره ادبیات کودک و نوجوان جایزه ای 
اســت که وزارت ارشــاد برگزار می کند و 
طبق سیاســت های وزارت ارشاد طراحی 
شده اســت می گوید: اینکه هر بخش، نهاد 
و گروهی جایزه ای داشــته باشــند، اتفاق 
خوبی اســت و در کشــور دنبــال تجمیع  
جوایز نیستیم.در سراسر جهان جایزه های 
ادبی بسیاری برگزار می شــود که عاوه بر 
تشویق نویسندگان و شــاعران، تنور و بازار 
ادبیات را گرم می کند و ســبب می شــود 
نویسندگان، شاعران و آثار آن ها در رسانه ها 
مطرح شــود و مخاطبان بــه خواندن این 
کتاب ها ترغیب شــوند؛ در واقع جایزه های 
ادبی یکی از فعالیت هایی اســت که موجب 
شــناخت کتاب های برتر با توجه به اهداف 
و معیارهــای برگزارکننــدگان جایزه هــا 
می شود. در ایران نیز این جایزه ها با توجه به 
معیارهای شان به بررسی کتاب ها و معرفی 

برترین ها می پردازند.
ادبیات داســتانی کودک و نوجــوان یکی 
از بخش های جایزه کتاب ســال اســت که 
بخش شعرش هم در جشــنواره شعر فجر 
بررسی می شــود. چند سالی هم هست این 
بخش برگزیده ای در کتاب ســال نداشــته 

و به داشــتن شایســته تقدیر بسنده شده 
اســت. موضوعی که گاه محل نقد بود که در 
جایزه »کتاب ســال« کتاب چند صفحه ای 
کودک و نوجوان با بقیه کتاب های چند صد 
صفحه ای در موضوعات دیگر مثاً فلســفه 
مقایسه می شــوند و گاه هیئت علمی جایزه 
با دادن »کتاب ســال« به کتــاب کودک و 
نوجوان موافقت نمی کند.« و این پیشنهاد 
مطرح می شــد کــه بخش کتــاب کودک 
و نوجــوان از »کتاب ســال« جدا شــده و 
همان طور که برای ادبیات بزرگسال جایزه 
»جال آل احمد« را برگزار می کنند، جایزه 
جدایی برای کتاب کودک و نوجوان در نظر 

بگیرند.
البته این طــرح موافقــان و مخالفانی هم 
داشت؛ نویســنده ای معتقد بود زمینه جدا 
کردن ادبیات داســتانی کــودک و نوجوان 
وجود نــدارد، یا نویســنده ای با اشــاره به 
جایزه هــای دیگــر ادبیات کــودک چون 
جایزه »مرغــک« معتقد بود کــه نیازی به 
جایزه موازی نداریم، یا نویسنده ای معتقد 
بود »کتاب ســال جا افتاده تر و قانون مندتر 
از جایزه جال اســت، اگر بخواهند چنین 
اتفاقی کــه در زمینه بزرگســال افتاده، در 
بخش کودک و نوجوان هــم بیفتد، چنین 

کاری نکنند بهتر است«
و نویســنده ای بر نقش نهادهــای دولتی 
تأکید داشته و گفته بود »در همه جای دنیا 
دولت به لحاظ مالی پشــتیبانی می کند اما 
دخالت نمی کنــد. دولت بایــد کار را به ان .

جی .اوهــا مانند شــورای کتــاب کودک، 
انجمن نویســندگان کــودک و نوجوان که 
دولتی نیست بســپارد و پروسه اجرا دولتی 
شود یا پشــتیبانی مالی از طرف دولت باشد 
و مجموعه هایی شــرکت داده شــوند که 
غیر دولتی هســتند. جایی که دولت باشد، 
دخالت وجود دارد. شــرایط ممیزی ایجاد 
می کند مثا کتاب ها باید این چنین باشد و 
..، ایدئولوژی یا نگرش خاص وجود دارد.« یا 
نویســنده  دیگری در عین اینکه جدا شدن 
جایزه را اتفاق مبارکــی خوانده بود و عنوان 
کــرده بود: »اگــر محصول و منشــأ جوایز 
ملی مان را از ســمت حاکمیت به نهادهای 
مدنــی چون انجمــن نویســندگان کتاب 
کودک، لاک پشت پرنده و شــورای کتاب 
کودک که وجه مدنی بیشتری دارند، منتقل 
کنیم احتمالا این جوایز هم اعتبار بیشتری 
خواهند داشــت و هم در هدایت بازار نقش 
مهمی تری به عهــده خواهند گرفت. آن چه 
من نتیجه می گیــرم اتفاق مبــارک بلوغ 
ادبیات کــودک و نوجوان ایران اســت که 
ســودای جوایز حاکمیتی باعث نمی شود 

جهتش را عوض کند.« 
مشــروح نظــرات را در گــزارش »ادبیات 
داســتانی کودک و نوجوان به جایزه ای جدا 

نیاز دارد؟« بخوانید.
طرح جشــنواره ملــی و بین  المللی کتاب 
کودک و نوجــوان از ســال ۱۴۰۱ مطرح 
شده بود و نشان این جشنواره در نمایشگاه 
کتاب ۱۴۰۳ رونمایی شد. محمد حمزه زاده 
دبیری جشــنواره و کاظم طایی مدیریت 

هنری جشــنواره را بــر عهــده دارند.این 
جشنواره هر ســال در بخش ملی و دو سال 
یکبار در بخش بین المللی برگزار می شــود 
و در دوره نخست هم جشنواره ملی خواهد 
بود. به گفته معاون فرهنگی ارشاد برای این 

جایزه عنوان خاصی انتخاب نشده است.
یاســر احمدوند، معاون فرهنگــی وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســامی نیز درباره این 
جایزه به ایســنا گفت: بیش از دو سال است 
که دربــاره جشــنواره مســتقل کودک و 
نوجوان برنامه ریزی می کنیم، جلســاتی را 
شکل دادیم و صاحب نظرانی آمدند و درباره 
این موضوع گفت وگو کردند، نظراتی دادند. 
برداشت اهل فن این بود که ادبیات کودک 
در کشورمان ظرفیت خوبی دارد و شایسته 
است جایزه ای مستقل برای ادبیات کودک 

و نوجوان طراحی شود. 
او ادامه داد: درباره اینکه ابعاد این جشنواره 
چگونه باشد، چه موضوعاتی را در بر بگیرد، 
گســتره و دوره برگزاری به چه شکل باشد، 
جلسات مختلفی برگزار شد. نظرات درباره 
جشــنواره جمع آوری شــد و بر اساس آن 
اساســنامه ای برای جایزه تدوین شــد که 
این اساســنامه به امضای وزیر رسید و بعد 
هم اباغ شــد. طبق اساســنامه این جایزه 
به شکل دوسالانه و ســالانه برگزار خواهد 
شــد؛ ســالانه به صورت ملی و دو سالانه به 
صورت بین المللی. در سال نخست برگزاری 
که احتمالا مهرماه باشــد، بــه صورت ملی 
برگزار خواهد شــد. دبیــر و هیئت علمی 
این جایــزه انتخاب شــده اند، فراخوان آن 
اردییبهشــت ماه منتشر شــد، ناشران آثار 
خود را به جشنواره ارسال می کنند. داروان 
رشــته های مختلف هم انتخاب شــده اند و 
امیدواریم اوایل پاییز، اولین دوره جشنواره 

به صورت ملی برگزار شود.

معــاون فرهنگی ارشــاد دربــاره حضور و 
همکاری بــا نهادهای مدنی حــوزه کتاب 
کــودک و نوجــوان مانند شــورای کتاب 
کــودک و انجمــن نویســندگان کودک و 
نوجوان نیز گفت: طبیعتا دوســتان نظرات 
بخش هــای مختلف گرفته انــد. این جایزه 
طبیعتا جایزه ای اســت که وزارت ارشــاد 
برگزار می کند و طبق سیاســت های وزارت 
ارشاد طراحی شــده و پیش می رود. اگرچه 
عاقه مند هســتیم جایزه بــه عنوان یک 
نهاد فراگیر باشــد و با بخش های جانبی ای 
که تعریف شــده به همگرایی اهالی ادبیات 
کودک و نوجوان و کســانی کــه در حوزه 

ادبیات کودک فعالیت دارند، کمک کند.
او درباره اینکه گویا پیش تــر طرحی برای 
برگــزاری جایزه ویــژه ادبیــات کودک و 
نوجوان توســط نهادهای مدنی با حمایت 
مالی و فکری وزارت ارشــاد وجود داشته، 
بیان کرد: پیشــنهادی از طرف نهادی های 
مدنی به دســت ما نرسیده اســت اما طبعا 
اینکه هــر بخش، نهاد و گروهــی جایزه ای 
داشته باشــند، اتفاق خوبی است.در کشور 
دنبــال تجمیع جوایز نیســتیم. باید جوایز 
مختلفی وجود داشــته باشــد و هرکدام از 
منظر و زاویه مورد نظر خود آثار را بررســی، 
انتخاب و معرفی کننــد و دولت هم کمک 
می کند اما استقال جوایز بخش خصوصی 

مهم است و نباید خدشه دار شود.
یاسر احمدوند در پایان گفت: جایزه ادبیات 
کــودک و نوجــوان بخش کــودک جایزه 
کتاب سال جمهوری اســامی خواهد بود 
و برگزیدانش، در واقــع برگزیدگان جایزه 
کتاب سال هســتند که به صورت مستقل 
برگزار می شود.اسم مستقل و خاصی برای 
جایزه برگزیده نشــده امــا در آینده ممکن 

است نامی برایش انتخاب شود.
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میدان

خریدار   درخشــش پدیده کشــتی فرنگی ایران در 
مجارســتان امیدها را بــرای تکرار مــدال طای وزن 
۶۷ کیلوگرم در المپیک افزایش داد.داســتان امروز ما 
حکایت زندگی پسری از دیار خوزستان است که برای 
رسیدن به ایستگاه پاریس سختی های زیادی را تحمل 
کرد اما در نهایت موفق شد با سخت کوشی سوار قطاری 
شد که بســیاری از بزرگان ورزش جهان در آن حضور 
دارند. او از دزفول مسیر سفر خود را آغاز و در بوداپست 
موفق شد به قطار پاریس برسد.اما سیر رسیدن پدیده 
کشــتی ایران به المپیک چگونه بود؟ برای پاسخ به این 
پرسش باید تحولات ۳۶۰ روز کشــتی ایران را بررسی 
کرد.شاید اگر یک سال پیش گفته می شد که جوانی از 
شهرستان دزفول گام به بوداپست گذاشته تا قهرمانان 
بزرگ دنیا را به زیر بکشد باور آن سخت بود اما شامگاه 
روز گذشته )یکشــنبه( این اتفاق رخ داد تا نه تنها مرد 
یخی کشتی جهان بلکه اورتا ســانچز قهرمان جهان و 
المپیک نیــز محــو هنرنمایی یکــی از بختیاری های 
پرتعداد ورزش ایران شــوند. مردی که مسیر خود را با 
نایب قهرمانی مســابقات جام وهبی امره ترکیه آغاز و 

با فتح سکوی نخســت قاره کهن در بیشکک 
عما به رقیب محمدرضا گرایی تبدیل شد.او 
برای رسیدن به ایستگاه پاریس مسیر بسیار 
طولانی را طی کرد تا جایی کــه از دزفول به 
آنتالیــا و از آنجــا به بیشــکک حرکت کرد. 
در آنتالیــا موفق به حضور در فینال شــد اما 
مصدومیت راه وی را برای رســیدن به سکو 

نخست ســد کرد؛ اما این مصدومیت نمی توانست مانع 
عبور شــیرمرد بختیاری از گردنه های سخت شود زیرا 
او با حضور در قهرمانی آسیا مقتدرانه به سکوی نخست 
رسید و مدال طای قاره کهن را به گردن آویخت. کسب 
نشان طا از قهرمان ایرانی یک پدیده در کشتی فرنگی 
قاره کهن ساخت پدیده ای که اکنون داعیه رسیدن به 
المپیک را دارد.دیگر کسی نمی توانست جوان نوظهور 
خوزســتانی را در کشــتی ایران نادیــده بگیرد؛ طبق 
چرخه وی حریف محمدرضا گرایــی قهرمان المپیک 
و مرد یخی کشتی جهان شد. شــاید نام گرایی برای او 
بسیار سنگین بود اما اراده مرد دزفولی بسیار بزرگتر از 
نام ها بود، اراده ای که باید در بوداپست به بهترین شکل 

ممکن از آن اســتفاده می کرد.حسن رنگرز 
که اعتماد خاصی به جوانان دارد بوداپســت 
را میدانــی برای معرفی شــماری از نخبگان 
قــرار داد تا نفراتــی مانند فردیــن هدایتی 
بتوانند در کارزار یانوش وارگا در مجارستان 
خودی نشــان دهند.یانوش وارگا فرنگی کار 
مجارســتانی اســت در بازی های المپیک 
تابستانی ۱۹۶۸ به مدال طا دست یافت.گرایی برای 
تثبیت سهمیه و رزرو بلیت پاریس آمده بود و ابولادزه 
نیز توانست مقتدر ظاهر شــود و فینالیست شد. جوان 
ایران در پائین جدول با قرعه ســخت مواجه شد اما او 
در تاش برای رســیدن به قطار پاریــس بود. برای یل 
بختیاری ها حریف فقط نام بود و باید از او عبور می کرد. 
دزفولی ها در روز یکشنبه نظاره گر شیرمرد خود بودند 
تا او به جمع چهار نفر برســد. چهار نفری که متشکل 
از یک پدیده و ســه عنوان دار بود.گرایی در نیمه نهایی 
به ابولادزه رســید و پدیده ایرانی حریف اورتا ســانچز 
قهرمان جهان و المپیک از کوبا شــد. اتحادیه جهانی 
نوشت: کســی تصور نمی کرد که قهرمان آسیا اورتا را 

به چالش بکشــد، اما وی تمام ذهنیت ها را تغییر داد. 
در آن دیدار تنها چند ثانیه بــه پایان مبارزه مانده بود و 
شیر بختیاری سرمست از برد غرش خود را آغاز کرد اما 
در دام حرفه ای گری قهرمان کوبایی و بی تجربگی خود 
گرفتار شــد تا به گواه دوربین های ثبت تصویر به بخت 

خود پشت کند.
او روی یک غفلــت بچگانه باخت تا همه گرایی را مســافر 
پاریس بدانند با این وجود خود را از دام انرژی منفی ناشــی 
از غافلگیری رها کرد و توانســت قهرمان سامورایی ها را در 
چند ثانیه پایانی زمین گیر کند و به مدال برنز برســد.حالا 
پدیده کشــتی ایران در نزدیک گیــت رزرو بلیت پاریس 
ایســتاده بود اما پیش روی وی مرد یخی قرار داشــت که 
بزرگان جهان کشــتی در وزن ۶۷ کیلوگرم به سختی از او 
امتیاز می گرفتند. گرایی برای رســیدن به پاریس یک برد 
نیاز داشــت اما جوان جویای نام ایرانی باید ۲ برد متوالی را 
کســب می کرد. یل بختیاری در برابر کاکوی شیرازی قرار 
گرفت و در دیدار نخست با نتیجه ۶ بر صفر به برتری رسید. 
در دیدار دوم شرایط برای او ســخت شد و حتی در دقایقی 

قافیه را باخت اما در نهایت ۶ بر چهار به برتری رسید.

چهره

ایمان گودرزی   آینده پر ابهام اوســمار 
گزینه های جدیــدی را پیش روی مدیران 

پرسپولیس گذاشته است.
 اوســمار ویــرا پــس از جدایــی یحیــی 
گل محمدی هدایت پرسپولیس را برعهده 
گرفت و توانســت این تیــم را قهرمان لیگ 

برتر کند.
 اوســمار درحالی بــه این عنوان دســت 
یافت که در ابتــدای نیم فصــل دوم کمتر 
کسی به او اعتماد داشــت. بعد از قهرمانی 
پرســپولیس، بحث تمدید قرارداد اوسمار 
ویرا با پرســپولیس به یکی از ســوژه های 
اصلی نقل وانتقالات تبدیل شــده اســت. 
ویرا بعد از قهرمانی، بیماری همســرش را 
یکی از دلایل جدایــی احتمالی عنوان کرد 
اما پرسپولیســی ها عاقه مند بودند تا به هر 
قیمتــی او را حفظ کنند. ایــن مربی پس از 
جشن قهرمانی پرســپولیس، بدون تمدید 
قرارداد به کشــورش برگشــت تا در کنار 
خانواده اش باشــد و حالا اخباری مبنی بر 

برنگشتن او به ایران به گوش می رسد.
بر اساس آخرین پیگیری ها این مربی تا این 
لحظه قصد ماندن در پرسپولیس را ندارد و 
این موضوع را به دستیارانش هم اعام کرده 
اســت. با این حال اما باشــگاه پرسپولیس 
مدعی شده که اوسمار از رضا درویش برای 
اعام پاسخ نهایی  زمان بیشتری خواسته اما 
شواهد امر نشــان می دهد جدایی اوسمار از 
پرســپولیس را باید قطعی بدانیم. احتمالاً 
مهلتی کــه باشــگاه پرســپولیس درباره 
اوســمار اعام کرده، جهت مذاکره سریع 

بــا گزینه های مدنظــرش بوده تــا با اعام 
خبر جدایی او تیم به حاشــیه نرود و بتواند 
بافاصله مربی جدیــدش را معرفی کند تا 
جو متشنج نشــود. ســه گزینه خارجی به 

باشگاه پرسپولیس پیشنهاد شده اند:

دراگان اسکوچیچ
اولین گزینه برای ما نام آشــناتر از سایرین 
بــود، بعد از انتشــار خبر جدایی اوســمار، 
مدیران پرســپولیس بافاصله سراغ یافتن 
جانشــین او رفتنــد و در این بین شــنیده 

می شــود از طریق برخی واســطه ها مربی 
ســابق تیم ملی به باشــگاه پرســپولیس 
پیشنهاد شده، البته هیچ کدام از مسئولان 
باشگاه پرســپولیس به صورت رسمی این 
خبر را تأیید نکردند اما شــنیده ها حاکی از 
آن است که اســکوچیچ یکی از گزینه های 
جدی مدیران باشــگاه پرســپولیس برای 

جانشینی اوسمار محسوب می شود.

انیشتین آسیا
گزینه پیشــنهادی دیگر به پرسپولیس، 

پیتر شگرت ســرمربی موفق تاجیکستان 
در جام ملت های آسیا اســت که به دلیل 
روحیه تاشــگرش و شــعار تاجیکستان 
به پیش، حســابی در فضای مجازی ایران 

وایرال شد. 
ســرمربی کروات که بعد از سرمربیگری در 
مالدیو و افغانستان، موفق شــد با تیم ملی 
تاجیکســتان در اولین حضــور این تیم در 
جام ملت ها بــه مرحله یک چهــارم نهایی 
صعود کند برای ادامه کار در تاجیکســتان 
به توافق نرســید و درحال حاضر بدون تیم 

است. این مربی هم توسط مدیر برنامه خود 
به پرسپولیس پیشنهاد شده است.

نبوسجا یوویچ
مربی خورفکان امارات و الاهلی قطر، گزینه 
دیگری اســت که به باشــگاه پرسپولیس 
پیشنهاد شــده، این مربی که فصل گذشته 
با تیم خورفکان امــارات در لیگ ۱۴ تیمی 
امارات رتبه ۱۲ ام را کســب کرده و به دلیل 
کسب نتایج ضعیف قراردادش تمدید نشد، 
این روزها به باشگاه پرســپولیس پیشنهاد 
شــده اســت و حتی در فضای مجازی پیج 
باشگاه پرســپولیس را فالو کرد. از آنجایی 
که مدیر برنامه این مربی با اوستون اورونوف 
مشــترک اســت، احتمال دارد درویش به 
دلیل خاطره خوش خریــد اورونوف از این 

راه اقدام به جذب این سرمربی هم کند. 
البته سرخپوشــان یک گزینــه داخلی را 
هم مد نظر دارند که همــکاری با این مربی 
نیازمند مرتفع کردن مشــکل شــخصی او 
اســت؛ البته هیأت مدیره هم اعتقاد دارند 
درحــال حاضر گزینــه داخلی در ســطح 
پرســپولیس در بازار موجود نیست و روی 
این مربی نظر مثبتی ندارند اما به واســطه 
ارتباط خوب درویش بــا گزینه داخلی مد 
نظر، شرایط برای همکاری با گزینه مدنظر 
بررسی می شــود. لازم به ذکر است که تمام 
این گزینه ها به باشگاه پرسپولیس پیشنهاد 
شــدند و باید منتظر ماند و دید سرنوشــت 
نیمکت پرســپولیس در فصل آینده چگونه 

رقم خواهد خورد.

 خریدار   مدیرعامل باشگاه مس با بیان اینکه 
کــم کاری ازبازیکنان وکادر فنی ندیده اســت، 
گفت: اعضــای تیم فوتبال مــس نهایت تاش 
خود را کردند اما نتیجه مد نظر کســب نشــد تا 
به سال آینده امیدوار باشیم.محمدرضا کافی در 
مورد عملکرد تیم فوتبال مــس کرمان در لیگ 
دسته اول فوتبال کشور گفت: وقتی باشگاهی با 
مشکل مواجه است نشانه هایش را در رشته های 
مختلف می توان دیــد. به نظر مــن بازیکنان و 
کادر فنی تیم فوتبال ما تاششــان را کردند اما 
تغییراتــی که صورت گرفت، مشــکات مالی و 
بودجه ای که وجود داشــت و البته عملکرد رقبا 

باعث شد آن نتیجه مد نظر به دست نیاید.
وی در ادامه با ابراز رضایت از شــرایطی که برای 
تیم فوتبال این باشگاه رقم خورده بود ادامه داد: 
وظیفه خودم می دانم از کادر فنــی و بازیکنان 
تشکر کنم، با وجود مشــکاتی که وجود داشت 
کوتاهی و کم کاری ندیدم و امیدوارم در ســال 

آینده عملکرد بهتری داشته باشیم.
مدیرعامل باشگاه مس در رابطه با قهرمانی تیم 
هندبال این باشگاه در لیگ برتر گفت: قهرمانی 
در لیگ فشرده هندبال البته که خوشایند است 

و من قبــل از هر چیزی به مــردم خوب کرمان، 
کارگران شــرکت مس که پشتیبان ما هستند و 

بازیکنان و کادر فنی تبریک می گویم.
محمدرضا کافی تاکید کــرد: این یک موفقیت 
جمعی اســت و بــا وجــود مشــکاتی که در 
پرداخت ها وجود داشــت تیــم هندبال ما روی 
قهرمانی تمرکز کرد و دنبال بهانه جویی نرفت، 
از این منظر رفتار حرفه ای بازیکنــان و کادر را 
تحســین می کنم. به عنــوان مدیرعامل تاش 
کردم قبــل از هر چیــزی با کادر فنــی ارتباط 
بگیرم و این اطمینان خاطر را بدهم که کنار آنها 
هستم. خوشــبختانه اعتماد دو سویه ای شکل 

گرفت که در نهایت به قهرمانی انجامید.
او در رابطه با مشــکات تیم داری تصریح کرد: 
هزینه های باشــگاه داری واقعاً سرسام آور است. 
شما ببینید در لیگ برتر تیم های بزرگ حتی در 
مدیریت مالی یک تیم فوتبال درمانده شــده اند 
اما اینجا ما باید ۱۶ رشــته ورزشــی را مدیریت 
کنیم. البته بسیار خوشحالم که کرمان این همه 
استعداد در رشته های مختلف دارد اما بهرحال 
بدهی های پیشین، برخی شــکایات و پیگیری 
طلبکاران فشار زیادی را به من و همکارانم وارد 

می کند، این موضوع ان شاالله با حمایت مدیران 
ارشد شــرکت ملی صنایع مس و البته مدیریت 
درون باشگاه حل خواهد شــد. ما دنبال حذف 
رشته ورزشی نیستیم، با مدیرکل محترم ورزش 
و جوانان جلســاتی برای ســاماندهی رشته ها 
برگزار کردیم که امیــدوارم در نهایت خروجی 
آن به سود ورزش کرمان شود.در رابطه با میزان 
بدهی باشــگاه مس اظهار داشــت:. طلبکارانی 
وجود دارند که پیگیر مطالبات خود هســتند. 
من مدیر تازه کاری نیســتم، در چند استان کار 
کرده ام و تجربه هایی اینچنینــی دارم، با علم به 

وجود چالش های این مأموریت را پذیرفتم.

سعید اسماعیلی؛ این نام را به خاطر بسپارید

تحلیل وضعیت کمانداران برای المپیکی شدن
 کاهش تعداد سهمیه در آسیا

عضو تیم ملی تیراندازی با کمان ایران گفت: قوانین جدید فدراســیون 
جهانی کار را برای ما سخت کرده است؛ اگر همه چیز مانند گذشته بود 

ما تاکنون دو سهمیه قطعی را کسب کرده بودیم.
 آخرین مرحله انتخابی کسب ســهمیه المپیک در رشته تیراندازی با 
کمان روزهای ۱۵ و ۱۶ ژوئن )۲۶ و ۲۷ خرداد( به میزبانی ترکیه برگزار 

خواهد شد. 
ملی پوشان تیراندازی با کمان ایران که تاکنون موفق به کسب سهمیه 
المپیک نشــدند این روزها تمرینات خود را در تهران دنبال می کنند تا 
بتوانند در ایستگاه پایانی مسابقات گزینشی المپیک سهمی در کاروان 

اعزامی ایران به پاریس داشته باشند.
مبینا فاح عضو تیــم ملی تیراندازی بــا کمان ایــران در گفت وگو با 
خبرنگار مهر درخصوص میزان آمادگی خود برای حضور در مسابقات 
پیش رو اظهار داشــت: خوشبختانه شــرایط خیلی خوبی داریم و فکر 
می کنم تیم به آمادگی ۸۰ درصدی رســیده اســت. امیدوارم در کاپ 
جهانی ترکیه که آخرین شــانس ما برای گرفتن سهمیه المپیک است 
بتوانیم از تجربیاتی که در این مدت به دست آوردیم استفاده کنیم و به 

نتیجه مطلوب مان دست پیدا کنیم.
وی با اشــاره به تمرینات خوبی که ملی پوشــان در این مدت پشت سر 
گذاشــتند؛ گفت: نزدیک به دو ســال اســت که به طور مداوم در اردو 

هستیم. 
در این دو ســال هم مســابقات و رویدادهای برون مرزی خوبی را اعزام 
شدیم که روند آماده سازی و تجربه اندونزی ما خیلی کمک کرد. نمونه 
آخر این مســابقات و اردوها کاپ جهانی شانگهای و کره جنوبی بود که 

تیم با موفقیت هر دو رویداد را پشت سر گذاشت.
ملی پوش ریکرو ایران در ادامه با بیان اینکه کســب سهمیه برای ایران 
سخت شده اســت؛ عنوان کرد: نحوه توزیع سهمیه از سوی فدراسیون 
جهانی برای این دوره کاما تغییر کرده اســت. اگر مانند ادوار گذشته 
بود تیراندازی با کمان ایران قطعا تا این لحظه ۲ سهمیه را کسب کرده 
بود ولی شرایط واقعا سخت شده است. تعداد سهمیه های آسیا کاهش 
پیدا کرده که همین موضوع شانس ملی پوشان ایرانی را هم تحت شعاع 

قرار داده است.
فاح در مورد مسابقات شــانگهای و کره جنوبی توضیح داد: بیست روز 

در کره جنوبی تمرین کردیم که اتفاق خوبی بود. 
در این مدت با تیم های باشگاهی و تیم دانشــجویان کره جنوبی و تیم 
ملی اندونزی تمرین داشتیم و سپس در مسابقات کاپ جهانی شرکت 
کردیم که آنجا هــم نقاط ضعف و قــوت خودمان را محــک زدیم؛ در 
مسابقات شــانگهای هم اتفاقات خوبی برای تیم رقم خورد که برایمان 

انگیزه شد.
 در جریان این رقابتها نیز؛ هم در میکــس و هم در بخش تیمی آقایان و 

بانوان موفق شدیم رکورد خوبی را ثبت کنیم.

وی در پایان خاطر نشان کرد: فدراســیون با توجه به بودجه اش در این 
مدت حمایت خوبی از تیم ملی داشــت. فکر می کنم هر برنامه ای که از 
سوی کادر فنی برای آماده ســازی تیم به فدراسیون ارائه شده بود همه 
انجام شد و حالا با تجربه خوبی راهی ترکیه می شویم. تمام تاش ما این 
اســت که بتوانیم نتیجه خوبی را کســب کنیم در این مدت هم بچه ها 
واقعا هر چی در توان داشــتند گذاشــتند. امیدوارم ماحصل همه این 

سختی ها با کسب سهمیه برای المپیک پاریس همراه باشد.
 

پیشنهاد رسمی برای سرخ ها
وازه بان دیگر برای پیوستن  رقابت بیرانوند و دو در

وسی به یک تیم ر
تیم فوتبال اســپارتاک مســکو علیرضا بیرانوند و دو دروازه بان دیگر را 

برای تقویت خود در نظر دارد.
 تیم فوتبال اســپارتاک مســکو بــرای تقویت خــود در فصل جدید 
رقابت های لیگ روســیه به دنبال جــذب دروازه بان اســت و از این رو 
»ولادیمیر اسلیشکوویچ« ســرمربی این تیم قصد دارد یک دروازه بان 

به ترکیب تیم خود اضافه کند.
سایت »spartakworld« در این رابطه نوشــت: سرمربی اسپارتاک 
روی دو دروازه بان خود )الکساندر ســلیخوف و ایلیا سوینوف( حساب 
باز نمی کند و خروج آنها از تیم قطعی اســت از همین رو او ۳ دروازه بان 

مد نظر خود دارد.
»ایگور اوبوخوف« دروازه بان تیم خیمکی روســیه، »ایگور شاتسکی« 
دروازه بان تیم ملی قزاقســتان و علیرضا بیرانونــد دروازه بان تیم ملی 
ایران و باشگاه پرسپولیس ۳ گزینه نهایی »اسلیشکوویچ« برای تقویت 

خط دروازه اسپارتاک هستند.

انعقاد قرارداد فدراسیون شمشیربازی با پیمان 
فخری برای المپیک

قرارداد همکاری فدراسیون شمشیربازی با پیمان فخری برای هدایت 
تیم ملی شمشــیربازی اســلحه ســابر در بازی های المپیک ۲۰۲۴ 

المپیک منعقد شد.
در راستای مذاکرات فدراسیون شمشیربازی با پیمان فخری به منظور 
آماده سازی ملی پوشــان اسلحه ســابر، قرارداد همکاری میانطرفین 

امضا شد.
بر این اســاس، پیمان فخری به عنوان سرمربی هدایت تیم ملی اسلحه 
سابر را در اردوهای آماده سازی و مســابقات قهرمانی آسیا)کویت( بر 
عهده خواهد داشت و در بازی های المپیک ۲۰۲۴ پاریس هم کنار این 

تیم خواهد بود.
تیم ملی اســلحه ســابر ایران به واســطه کســب ســهمیه تیمی، در 

دیدارهای انفرادی و تیمی بازی های پاریس شرکت می کُند.
پیمان فخــری در بازی های المپیــک لندن، ریو و توکیــو نیز هدایت 

نمایندگان ایران در دیدارهای انفرادی و تبنی را بر عهده داشت.

توافق دوباره مهرداد محمدی با استقلال
مهاجم استقال فصل آینده هم در این تیم به میدان خواهد رفت.

 مهرداد محمدی مهاجم اســتقال برای حضور دوبــاره در این تیم با 
مسئولان این باشگاه به توافق رسید.

محمدی که قراردادش با استقال یک ســاله بود پس از صحبتی که با 
مسئولان این تیم داشــت فصل آینده نیز در خدمت آبی پوشان خواهد 

بود.
البته محمــدی به دلیل اتفاقــات اخرین بازی اســتقال در لیگ برتر 
مقابل پیکان از سوی کمیته انضباطی ۶ جلســه محروم شده است که 

استقالی ها به خاطر این موضوع به کمیته استیناف اعتراض کرده اند.

آگهیاختصاصیموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتی
اراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیبرابرماده۳وماده۱۳

آئیننامهقانونتعیینتکلیف
شناسه آگهی: 1719216

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیئت  صادره  آراء  برابر 
آقای  مالکانه  تصرفات  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
غلامرضا عسلی بشماره شناسنامه 296 بشماره ملی 2120673985 صادره از 

گرگان فرزند ابراهیم متقاضی کلاسه پرونده
زمین  قطعه  یک  اعیان  و  عرصه  ششدانگ  در   1402114412480001695
مزروعی به مساحت 620.48 متر مربع از پلاک شماره 52- اصلی واقع در اراضی 
فیض آباد بخش 3 حوزه ثبت ناحیه 2 گرگان طبق رای صادره حکایت از تصرفات 
متقاضی دارد لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز آگهی 
میشود از این رو اشخاصی که نسبت به رای صادره فوق الذکر اعتراض داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی بمدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره 
پرونده به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض به مرجع ثبتی دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح قضائی تقدیم و گواهی 

تقدیم دادخواست را به این اداره ارائه نمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/03/07 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/03/23

 حجت الله تجری
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو گرگان
از طرف محمد فندرسکی

آگهیمزایدهاموالغیرمنقول)اسنادذمه(
شناسهآگهی:  1734182

پرونده اجرایی کلاسه 140201152 متعهد: حسین براتی – متعهدله: ستاره داودی
به موجب پرونده اجرایی مهریه به کلاسه فوق ششدانگ یک قطعه واحد تجاری با کاربری 
تجاری به پلاک ثبتی 10328 فرعی از 892 اصلی، مفروز و مجزا شده از 2574 فرعی از 
اصلی مذکور ) ده هزار و سیصد و بیست و هشت فرعی از هشتصد و نود و دو اصلی(، واقع در 
بخش 07 ناحیه 01 حوزه ثبت ملک اداره یک اهواز استان خوزستان به آدرس اهواز – خیابان 
اصلی زیتون کارمندی – نبش بین فتاح و فیاض – روبروی بانک مسکن – پاساژ سارا در 
مالکیت حسین براتی فرزند فریبرز شماره شناسنامه 1741933714 تاریخ تولد 1374/03/10 
صادره از اهواز دارای شماره ملی 1741933714 بعنوان مالک شش دانگ عرصه و اعیان، که 
به علت عدم پرداخت بدهی منجر به صدور اجرائیه وفق سند نکاحیه شماره 23249 مورخ 
1401/02/11 گردید و طبق نظر کارشناس رسمی، ششدانگ عرصه و اعیان پلاک مذکور به 

مبلغ 11.500.000.000 ریال ) یازده میلیارد و پانصد میلیون ریال( ارزیابی شده است.
مشخصات ملک مورد نظر عبارت است از: یک قطعه واحد تجاری نوع ملک طلق با کاربری 
تجاری به پلاک ثبتی 10328 فرعی از 892 اصلی، مفروز و مجزا شده از 2574 فرعی از اصلی 
مذکور، قطعه 2 در طبقه واقع در بخش 07 ناحیه 01 حوزه ثبت ملک اداره یک اهواز استان 
خوزستان به مساحت 18.17 مترمربع متن ملک ششدانگ یک واحد تجاری دارای پلاک ده 
هزار و سیصد و بیست و هشت فرعی از هشتصد و نود و دو اصلی به مساحت هجده متر و هفده 
دسیمتر مربع مفروز و مجزی شده از پلاک دو هزار و پانصد و هفتاد و چهار فرعی طبق زیرزمین 

واقع در بخش هفت ناحیه یک اهواز، توضیحات ملک ملک در زیر زمین اول واقع است. به حدود: 
شمالا: بطول سه متر و نود و پنج سانتیمتر درب و دیواریست به راهرو اشتراکی شرقا: بطول چهار 
متر وشصت سانتیمتر دیواریست اشتراکی با پلاک ده هزار و سیصد و بیست و هفت فرعی جنوبا 
: بطول سه متر و نود و پنج سانتیمتر دیواریست به عرصه پلاک یک هزار و سیصد و شصت 
و هشت فرعی غربا: بطول چهار متر و شصت سانتیمتر دیواریست اشتراکی با پلاک ده هزار و 
سیصد و بیست و نه فرعی، محل وقوع ملک مورد نظر مجتمعی تجاری – مسکونی، چهارطبقه 
)زیرزمین، همکف، و دو طبقه بالای همکف( می باشد. پوشش داخلی دیوارها سفیدکاری شده 

و دارای کاغذ دیواری، کف سرامیک، درب ورودی آهنی شیشه خور می باشد. 
پلاک مذکور از ساعت 9 الی 12 روز شنبه مورخ 1403/04/09 در اهواز بلوار دعبل خزاعی 
– پشت مجتمع قضایی شهید باهنر – ابتدای بلوار دماوند – اداره اجرای اسناد رسمی اهواز 
از طریق مزایده به فروش می رسد. مزایده از مبلغ 11.500.000.000 ریال ) یازده میلیارد و 
پانصد میلیون ریال ( به ارزش شش دانگ شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقدا فروخته 
می شود. لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به آب، برق، گاز اعم از انشعاب و یا حق 
اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آن ها باشد یا نباشد و نیز بدهی های مالیاتی 
و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد 
به عهده برنده مزایده است و نیز در صورت وجود مازاد، وجوه پرداختی بابت هزینه هیا فوق از 
محل مازاد به برنده مزایده مسترد خواهد شد و نیم عشر و حق مزایده نقدا وصول می گردد. 
شرکت کنندگان در جلسه مزایده، ضمن درخواست خرید می بایست فیش پرداختی معادل 

10 درصد مبلغ پایه را پرداخت و به اداره ارائه نمایند. 
اداره اجرای اسناد رسمی اهواز 

وع ناامید کننده تنیس ایران در دیویس کاپ؛  شر
شکست سنگین مقابل اردن

 تیم ملی کشــورمان در اولین رقابــت دیویس کاپ، نتیجه را بــه تیم میزبان 
واگذار کرد و راه صعود به گروه بالاتر را بسیار دشوار شد.

 رقابت های گروه سوم دیویس کاپ آسیا و اقیانوسیه به میزبانی کشور اردن از 
روز گذشته آغاز شده اســت و تا ۲۶ خرداد نیز ادامه خواهد داشت. این رویداد 
مهم تریــن تورنمنت تیمی بین المللــی مردان جهان به حســاب می آید و به 
صورت سالانه توسط فدراســیون جهانی تنیس یا همان ITF برگزار می شود. 
تیم ملی تنیس ایران ســال گذشــته در گروه ۴ قرار داشــت که و توانست با 
پیروزی بر حریفان خود، تا گروه ۲ نیز ۲ صعــود کند اما ماندگار نبود و در صدر 

گروه سوم ماندگار شد.
در نخســتین روز از مرحله گروهــی رقابت ها که در زمین هــای هارد کورت 
مجموعه تنیس فدراسیون تنیس اردن در شــهر امان در حال برگزاری است، 
نمایندگان کشــورمان در برابر تیم میزبان صف آرایی کردنــد. دیدار انفرادی 
نخســت با علی یزدانی، رتبه اول تنیس ایران شروع شــد که به مصاف محمد 
القطب رفت و در دو ســت پیاپی با نتایج ۶-۳ و ۶-۴ شکســت را پذیرا شد. در 

انفرادی دوم هم سینا مقیمی برابر موسی القطب ایستاد و بازی را واگذار کرد. 

ح کرد:۱۶ رشته ورزشی را مدیریت می کنیم محمدرضا کافی مطر



استان

مدیرعامــل هلدینــگ  اصفهان-مریــم مومنــی   
پتروپالایــش اصفهــان بــا بیــان اینکــه درحــال حاضــر 
مدیریــت ۵۰ جایــگاه ســوخت در اســتان اصفهــان 
برعهــده پالایشــگاه اصفهــان، گفــت: هدف گــذاری ما 
کیفیــت ارائــه دهیــم و از  ایــن اســت کــه محصــولات با

سال آینده نفت کوره ما یورو پنج خواهد بود.
 دکترمحســن قدیــری، با بیــان اینکه مــا از ســال ۱۴۰۵ 
صادرات محور خواهیم بود، اظهار کرد: هدف گذاری 
ما برای اســتفاده از خطوط ریل اســت تا روزانه ازتردد 
۲ هزار تانکر در اســتان کاهش پیدا یابد؛ در این زمینه 
خط  آهــن پالایشــگاه اصفهان تــا ســال ۱۴۰۵ بــا هزینه 

بالغ بر ۶ همت به بهره برداری می رسد.
وی ادامــه داد: در پالایشــگاه اصفهــان ســه کولینــگ 
هیبریــدی کــه در دنیــا بی نظیــر اســت بــرای کاهــش 
کــه  مصــرف آب در حــال طراحــی و نصــب هســتیم 
هــر کولینــگ ۱۲۰ مترمکعــب در ســاعت مصــرف آب 

پالایشگاه اصفهان را کاهش می دهد.
قدیــری بــا بیــان اینکــه برنامه ریــزی بــرای تولیــد یک 
ک و خورشــیدی در دســتور  هــزار مــگاوات انــرژی پــا
کــرد: ایــن پــروژه بــرق  کار پالایشــگاه اســت، عنــوان 
خورشــیدی تــا پایــان ســال آینــده بــه بهره بــرداری 

می رســد و ۳۳۰ مــگاوات بــرق تحویــل شــرکت بــرق 
استان اصفهان خواهیم داد که سه برابر مصرف خود 

پالایشگاه است.
مدیرعامــل هلدینــگ پتروپالایــش اصفهــان بــا بیــان 
اینکه تمــام برنامه ریزی ها برای این اســت کــه دورریز 

آب مــا صفر شــود، گفت: تمــام کوره های مــا به صورت 
برخط توسط اداره محیط  زیست بررسی می شود.

وی ادامــه داد: دو دســتگاه پــا یــش هــوا از گمــرک در 
حــال ترخیــص اســت کــه بــه  روزتریــن دســتگاه ها در 
جهان اســت و یک دســتگاه در خود پالایشــگاه نصب 

و مانیتورهــای آن در سراســر اســتان نصــب می شــود، 
هر لحظــه ای کــه آلایندگــی داشــته باشــیم، حاضر به 

پاسخگویی هستیم.
قدیــری دربــاره حجــم فعالیت هــای انجام شــده این 
شــرکت در بخش مســئولیت های اجتماعی گفت: در 
سال گذشته نزدیک به ۵۰۰ زندانی توسط کمک های 
پالایشــگاه اصفهان آزاد شــدند که امســال هم همین 
نیت را داریم، همچنین کارهــای برجامانده زیادی در 

شاهین شهر در حال اتمام با کمک پالایشگاه است.
وی با بیان اینکه ۱۱۵۰هکتار درخت در ســال گذشــته 
درشــهرک انرژی کاشــته شــد و امسال ســرمایه گذاری 
برای کاشــت دو هزار هکتار اســت، ادامه داد: امســال 
هدف گذاری ســاخت ۱۰ مدرسه در اســتان را داریم که 
به نام شــهدای پالایشــگاه نام گذاری خواهد شــد و ما 
درحفاظت از منابــع طبیعی هر کمکی که اســتان نیاز 

داشته باشد در خدمت آن ها هستیم.
مدیرعامــل هلدینــگ پتوپالایــش اصفهــان، بــا بیــان 
اینکه درتمام دنیا نیروگاه هابه ســمت ســیکل  ترکیبی 
حرکــت کــرده انــد عنــوان کــرد: بــا حرکــت بــه ســمت 
نیروگاه هــای تجدیــد پذیــر نیــاز مــا بــه نیروگاه شــهید 

منتظری مرتفع میشود.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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وستایی مراوه تپه در مناطق ر
گرگان-مهنــاز محمدزمانــی   بــا برنامه ریزی های انجام شــده ، توســعه 
ارتباطات همــراه اول و ارتقاء شــبکه ســیار در مناطق روســتایی مراوه تپه 
در حــال انجــام اســت .  عبدالجلیل فــرزان نفــر  با تشــریح اقدامــات انجام 
شده در راستای توســعه ارتباطات ســیار همراه اول ر شهرستان مراوه تپه 
کثری همراه اول  ، تاسیس سایت های تقویت کننده آنتن و پوشــش حدا

در مناطق روستایی را  از جمله این اقدامات دانست.
رئیــس اداره مخابــرات شهرســتان مــراوه تپــه افــزود : بــا تامیــن اعتبــار و 
تجهیزات مورد نیاز از محل طرح USO در ســه روســتای آقلر ، قــزل اتاق  و 
قره سو ، سایت همراه اول در حال تاســیس بوده که با تکمیل و راه اندازی 
این پروژه ها ، اهالی این مناطــق از کیفیت بالاتر ارتباطات همراه اول بهره 

مند خواهند شد .

باهدف تأمین برق مشترکین؛

 بیش از ۲ میلیارد مترمکعب گاز طبیعی 
وگاه شهید رجایی قرار گرفت در اختیار نیر

قزوین-مریــم نقــدی   ســال گذشــته بیــش از ۲ میلیــارد مترمکعــب گاز 
طبیعی باهدف تأمین برق مشــترکین در اختیار نیروگاه شهید رجایی قرار 

گرفته است.
 مدیرعامل شــرکت گاز اســتان قزویــن با بیان ایــن مطلب کــه گاز طبیعی، 
ســوخت اصلی نیــروگاه در تأمین برق اســت، گفت: ســال گذشــته بیش از 
۲ میلیــارد مترمکعب گاز باهــدف تأمین برق مصرفی مشــترکین در اختیار 

نیروگاه شهید رجایی قرار گرفته است.
 علی حجتی پور بــا بیان این مطلب کــه بخش قابل توجهی از ســهمیه گاز 
اســتان برای تهیه و تأمین برق مشــترکین در اختیار نیروگاه شهید رجایی 
قــرار می گیــرد، اظهــار داشــت: شــرکت گاز از شــرکای اجتماعــی نیــروگاه 

محسوب می شود و در تأمین برق مصرفی مشترکین نقش اساسی دارد.
کید بــر اینکــه ۹۴ درصــد از کل بــرق مصرفــی با اتــکا بر مصــرف گاز  وی بــا تأ
و ســوخت های فســیلی تولیــد می شــود، صرفه جویــی در مصــرف بــرق را 

مصادف با کاهش مصرف گاز و حفظ منابع ارزشمند کشور دانست.

معاون حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای مازندران:

87 میلیون متر مکعب آب از آب بندان های 
مازندران برداشت شد

ساری-امیری فر   ســید محمد موســوی معاون حفاظت و بهره برداری 
شرکت آب منطقه ای مازندران اظهار کرد: امســال ذخیره آب بندان های 
اســتان بــه ۳88 میلیــون متــر مکعب رســید کــه معــادل ۹۶ درصــد حجم 
آبگیری این سازه های بومی است و در مقایســه با بیشترین میزان ذخیره 
آب ایــن ســازه های آبــی در ســال گذشــته، افزایــش حــدود 8۶ میلیــون 

مترمکعبی را نشان می دهد.
وی با بیــان این که تــا کنون 87 میلیــون متــر مکعــب آب از آب بندان های 
اســتان وارد کشــتزارها شــده اســت، افزود: حجــم مجمــوع آب موجود در 
آب بندان های اســتان در حــال حاضــر ۳۰۱ میلیــون متر مکعب اســت که 
حــدود ۹۴ میلیــون متــر مکعــب بیشــتر از مدت مشــابه در ســال گذشــته 
اســت. پارســال در همین زمان آب موجــود در آب بندان های اســتان ۲۰7 

میلیون متر مکعب بود.
مازنــدران  منطقــه ای  آب  شــرکت  بهره بــرداری  و  حفاظــت  معــاون 
خاطرنشــان کرد: با توجه به بهبود وضعیت ذخیره آب در آب بندان های 
اســتان طــی ســال جــاری امیدواریــم کــه تنــش آبــی در کشــتزارهای زیــر 
پوشش این ســازه های آبی بومی نســبت به پیش بینی هایی که داشتیم 

کمتر شود.
موســوی افــزود: در مازنــدران 878 قطعه آب بنــدان با مســاحت مجموع 
۱۶ هــزار و ۵۵8 هکتــار و حجــم آبگیــری ۴۰۵ میلیــون متر مکعــب آبگیری 
می شــود که نزدیک به ۳۵ هزار هکتار از کشــتزارهای اســتان را زیر پوشش 

دارد.
وی دربــاره تعــداد آب بندان های مازنــدران اظهار کــرد: بیشــترین تعداد 
آب بندان هــای اســتان از نظــر تقســیمات شهرســتانی بــا ۲۰7 قطعــه بــه 
مســاحت مجمــوع ســه هــزار و ۶۲7 هکتــار در شهرســتان بابــل قــرار دارد 
و کمتریــن تعــداد نیز بــا یــک آب بنــدان بــه مســاحت ۲۰ هکتار مربــوط به 

شهرستان نوشهر است.

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای غرب

تولید ۲ هزار و ۲۲۰ مگاوات برق در استان کرمانشاه
کرمانشاه-حســنافخارزاده   مدیرعامــل شــرکت برق منطقــه ای غرب 
میزان تولیــد برق اســتان کرمانشــاه را ســالانه ۲ هــزار و ۲۲۰ مــگاوات اعلام 
کرد و گفــت: ســال گذشــته در اوج پیک مصــرف در اســتان کرمانشــاه ۹۹۰ 

مگاوات برق مصرف شد.
»جعفر الفتی نیا« پیش بینی کرد که پیک مصرف برق در تابستان امسال 

در استان کرمانشاه به بیش از هزار و ۵۵ مگاوات برسد.
وی در ادامــه ســخنانش از افزایــش مصرف برق در اســتان کرمانشــاه خبر 
داد و گفت: اوج پیک مصرف برق در استان در سال گذشته ۹۵۶ مگاوات 
بود که در همین ایام ابتدای پیک مصرف به ۹۹۰ مگاوات رســیده و پیش 

بینی می شود امسال در اوج مصرف به هزار و ۵۵ مگاوات برسد.
وی با اشــاره به اینکه بیش از ۵۰ درصد مصرف برق کشــور در حوزه خانگی 
اســت، گفت: بخشــودگی ۲۰ برابری برای مشــترکان برق خانگی که الگوی 

مصرف بهینه را رعایت کنند، در نظر گرفته شده است.
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای غــرب با بیــان اینکه تمام تــلاش دولت 
جلوگیــری از قطعــی بــرق در بخــش خانگــی اســت؛ همچنیــن از اهــدای 
خودرو، لوازم خانگی و الکترونیکی به مشــترکان خانگی خوش مصرف که 

الگوی مصرف بهینه را رعایت کنند، خبر داد.
، رعایت الگوی  الفتی نیا با اشــاره به ۱۰ هزار مگاواتی ناتــرازی برق در کشــور

مصرف بهینه در تابستان امسال را بسیار حیاتی و ضروری اعلام کرد.
وی بــه خانــواده هــا توصیــه کــرد: به منظــور کمــک به شــبکه بــرق که یک 
شــبکه بهــم پیوســته سراســری اســت؛ در شــبها لامــپ هــای اضافــی را 
خامــوش کنند، در ســاعت اوج مصــرف )۱۱تــا ۱8( و )۲۰ تا ۲۳( از وســایل پر 
مصرف برقــی مانند اتو، جارو برقی و ماشــین لباسشــویی اســتفاده نکنند 

و تنظمات کولر گازی را روی ۲۴ درجه و کولری آبی را در دور کُند بگذارند.
مدیرعامــل شــرکت بــرق منطقــه ای غــرب در ادامــه ایــن نشســت خبری 
گر  در حوزه بــرق کشــاورزی نیز گفــت: بهره بــرداران چــاه های کشــاورزی ا
پنج ســاعت اوج بار پیک مصــرف را )۱۱تــا ۱7( رعایت کنند، ۱۹ ســاعت برق 

رایگان دریافت خواهند کرد.
الفتی نیــا همچنیــن بــا اشــاره بــه صــدور پروانــه بهــره بــرداری چــاه هــای 
کشــاورزی؛ گفت: شــرکت برق منطقه ای غــرب از ابتدا صــدور پروانه بهره 
بــرداری تامیــن ۱۹ ســاعت بــرق بــرای چــاه هــای کشــاورزی تعهد کــرده و 
اختصــاص بــرق رایــگان به ایــن مشــترکان فقــط جنبــه تشــویقی بــزرگ از 
جانب دولت دارد که امیدواریــم رعایت کنند و گرنه برق آنهــا با قیمت آزاد 

محاسبه خواهد شد.
ع  وی همچنین خطاب به کشاورزانی که ســلول های خورشیدی در مزار
خود نصــب کنند، گفــت: بــرق تولیــدی آنهــا خریــداری و 8۰ درصــد نیز در 

پرداخت قبض معاف خواهند شد.

مرکــزي  قــرارگاه  فرمانــده  عالــي  مشــاور  ملایــی     ســنندج-فاطمه 
مهارت آموزي کارکنان وظیفه نیروهاي مســلح گفت: از زمــان آغاز فعالیت 
قرارگاه مهارت آمــوزي تا کنون یک میلیــون ۶۵۰ هزار نفر تحــت آموزش قرار 

گرفتند.
ســردار موســي کمالــي در قــرارگاه مهارت آمــوزي کارکنــان وظیفه  در ســتاد 
انتظامــي اســتان کردســتان گفــت: در زمــان آغــاز فعالیــت قــرارگاه مهارت 
آمــوزي تا کنون یــک میلیون ۶۵۰ هــزار نفر تحت آمــوزش قرار گرفتنــد، که از 

این تعداد 8۵۰ هزار نفر به صورت تخصصي آموزش دیده اند.
وی بــا اشــاره بــه ترویــج فرهنــگ مهارت آمــوزي و ایجــاد انگیــزه و  تشــویق 
جوانــان بــه مهارت آمــوزي، اظهــار داشــت: مهمتریــن بحــث در گفتمــان 
ســازي مهــارت آموزي دســت یابــي به  نــگاه مشــترک بــراي تحقــق اهداف 

قرارگاه است .
مشاور عالي فرمانده قرارگاه مرکزي مهارت آموزي کارکنان وظیفه نیروهاي 
مســلح بــا بیــان اینکــه مهارت آمــوزي و توانمندســازي ســربازان یکــي از 

دغدغه ها و برنامه هاي اولویت دار نیروهاي مســلح اســت، تصریح کرد:ما 
باید وضع موجود را به نحو احســن ارزیابي و با راه حل مناســب مشکلات و 

موانع را برطرف کنیم، و این امر نیازمند نقشه راه و تقسیم کار است. 
وي با اشــاره به اینکه در راســتاي تحقق این هدف در ده محور پشــتیباني 

و حمایــت را آغــاز کرده ایــم، ادامــه دارد: نخســتین محــور اهتمــام و ورود 
فرماندهان و مسئولان به این حوزه و ســپس بحث غربالگري و نیازسنجي 
و برگزاري آزمون بر حســب نیاز و تربیت نیروي انساني متناســب با نیاز بازار 

بعد از خدمت مقدس سربازي جزو دیگر اولویت هاست.
مشاور عالي فرمانده قرارگاه مرکزي مهارت آموزي کارکنان وظیفه نیروهاي 
مســلح از ایجــاد تجهیــزات و کارگاه هــاي مجهز طبــق اســتانداردهاي لازم 
به عنوان ســومین محور نام برد و اضافه کرد: اطلاع رساني و ترویج فرهنگ 

مهارت آموزي سربازان چهارمین مورد اجرایي است.
وي بــا اشــاره بــه ۵ مــورد آخــر بحــث مهارت آمــوزي جهــت تربیــت نیــروي 
، آمار  کارآمد عنــوان کرد: تعامل بیــن نیروهاي مســلح و ســازمان هاي دیگر
و اطلاعــات، آسیب شناســي، جــذب اعتبــارات، رصــد و هدایــت و حمایت 
شــغلي و نظــارت اجرایــي از دیگــر مــواردي اســت کــه بــراي تربیــت نیــروي 

کارآمد و جوان انقلابي باید مورد توجه قرار گیرد.

کردستان

وهای مسلح مهارت های شغلی فرا گرفتند بیش از یک میلیون  نفر از کارکنان وظیفه نیر

وین قز لرستان

وستای لرستان تا پایان امسال آبرسانی می شود ۱۶۲ ر

خرم آباد - فرزانه هداوند    مدیرعامل شــرکت آب 
و فاضلاب لرســتان گفت: آبرســانی به ۱۶۲ روســتای 
کم برخوردار اســتان در دست اقدام اســت و تا پایان 

امسال بهره برداری می شود.
کبریان در جلســه مجمــع خیریــن آبرســان  یاســرا
اظهار کــرد: یکی از اقدامات ماندگار شــهید رییســی 
و دولــت ســیزدهم طــرح جهادآبرســانی بــه ۱۰ هــزار 
روستای محروم کشــور بود که این اقدام در لرستان 
با مشارکت خیرین، قرارگاه امام حسن مجتبی)ع( و 

بسیج سازندگی روند مطلوبی داشته است.
وی افــزود: بــر اســاس آخریــن گزارشــات دریافتــی از 
کنــون آبرســانی بــه ۱۶۱روســتای  ابتــدای دولــت تا
محروم اســتان با جمعیتی بالغ بر 78هــزار نفر انجام 
شده است و تلاش می شــود تا پایان امسال نیز سایر 
روســتاهای وعــده داده بــا جمعیت حــدود 7۳هزار 

نفر از نعمت آب شرب سالم برخوردار شوند.
کبریــان عنــوان کــرد: بایــد از همــه ظرفیــت هــای  ا
خیرین ســطح اســتان بــرای کمک بــه اجــرای پروژه 
های آبرســانی در روســتاها اســتفاده کرد که شــرکت 
آبفا در این راســتا، آمادگــی لازم را جهت مشــارکت در 

برنامه های خیرین دارد.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب لرستان همچنین 
گفــت: ۱۴۰ پــروژه این شــرکت در دســت ســاخت می 

باشــد کــه بــرای تکمیــل آنهــا ۲7 هــزار میلیــارد ریال 
اعتبار پیش بینی شده است.

کبریان ادامه داد: ۴۵ پــروژه حوزه فاضلاب از جمله  ا
پنج پــروژه تصفیــه خانه در پنج شــهر و شــبکه جمع 
آوری فاضلاب در تمامی شهرها در دست اجرا است 
که بــا بهره بــرداری از آنهــا، عــلاوه بر افزایــش ظرفیت 
تصفیــه خانه های فاضــلاب اســتان به 7۳ هــزار متر 
مکعــب، ۵۰ کیلومتر شــبکه جمــع آوری نیــز احداث 
مــی شــود. وی بــا بیــان اینکــه میــزان اعتبــار ایــن 
پروژه هــا حــدود ۲۰ هــزار میلیــارد ریال اســت تصریح 
کــرد: بــا بهره بــرداری از ایــن پروژه هــا در مجمــوع 
یــک میلیــون نفــر از جمعیت شــهری اســتان تحت 

پوشش شبکه فاضلاب قرار می گیرد.

وین 300 درصدی تبلیغات محیطی شرکت گاز  قز افزایش 

قزوین-مریــم نقــدی   مدیرعامــل شــرکت گاز 
اســتان قزویــن از افزایــش ۳۰۰ درصــدی تبلیغات 
محیطی شرکت در ســال ۱۴۰۲ نسبت به سال ۱۴۰۱ 

خبر داد.
، اظهــار کرد: در  علی حجتی پور بــا اعلام ایــن خبر
زمســتان ســال ۱۴۰۲ بیــش از ۲۵۰ مــورد تبلیغــات 
، تیربورد ، بنر  محیطی در قالب بیلبورد، فیکســچر

و پوستر نصب شد.
ایــن  نصــب  محــل  جانمایــی  تشــریح  در  وی   
تبلیغات، تصریح کــرد: بزرگراههای شــهر و اتوبان 
قزویــن بــه تهــران به عنــوان دو شــاهراه از جملــه 
نقــاط نصــب بیلبوردهــای تبلیغاتــی این شــرکت 
اســت. حجتی پــور با اشــاره بــه اهمیــت تبلیغات 
فرهنــگ،  یــک  نهادینه ســازی  در  محیطــی 
خاطرنشــان کرد: نهادینه ســازی فرهنگ مصرف 
بهینــه و ابــلاغ سیاســت های کشــور در خصــوص 
کاهــش مصــرف گاز طبیعــی از جملــه محتواهای 

درج شده بر روی بیلبوردها و بنرها بوده است.
در  همچنیــن  شــرکت  ایــن  کــرد:  اضافــه  وی   
شهرستان ها و روستاها با استفاده از بنرهای آویز 
و بنرهــای اســتندی در ادارات، اقدام به تشــویق 

مردم بــه رعایت نــکات مرتبــط بــا صرفه جویی در 
مصرف گاز طبیعی کــرد که این اقــدام پیش ازاین 

بی سابقه بوده است.
حجتــی پــور در ادامــه با اشــاره بــه رشــد تولیدات 
اســتان  گاز  شــرکت  چندرســانه ای  و  گرافیکــی 
قزوین در ســال ۱۴۰۲، بیان کرد: در این بازه زمانی 
چندرســانه ای  و  گرافیکــی  تولیــدات  مجمــوع 
شــرکت گاز اســتان قزوین ۵۲ مورد بوده کــه از این 
، 7 اینفوگرافیــک، ۲ انیمیشــن، ۴  تعــداد ۳7 تیــزر
موشــن گرافیک، ۱ پوســتر و همچنیــن ۱ جلد دفتر 
نقاشــی ایمنی و مداد تــراش ایمنی ویــژه کودکان 

بوده است.

شهر بو

-هادی مینایی پور    مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان  بوشــهر
بوشــهر در نشســت شــورای فرهنگ عمومــی شهرســتان دشــتی گفت: 
تمرکز داشــتن بر صفــات و اخلاق حســنه شــهید جمهور بســیار با ارزش 
اســت، اما در کنار اخلاق خوب، ســاده زیســتی و مردمی بــودن ، آیت الله 

رئیسی شخصیتی کاملا پرتلاش و کارآمد بود.
بــه گــزارش روابــط عمومــی اداره کل فرهنــگ و ارشــاد اســلامی اســتان 
، عبدالرحیم افــروغ گفت: دولت ســیزدهم با برنامــه ریزی دقیق  بوشــهر
و منظم بســیاری از مســایل و مشــکلات کشــور را حل کرد. کاهــش تورم، 
ســاماندهی و کاهش بیمــاری کرونا، رفع مشــکل و نوســانات بــرق که در 
اســتان بوشــهر نیــز بــا آن مواجــه بودیــم و بســیاری از خدمــات دیگر که 

منشا آن برنامه ریزی و کارآمدی این دولت بود.
کثری مردم در انتخابات یکی از مهمترین  وی ادامه داد: مشــارکت حدا
محورهای انتخابات می باشــد ، بنابراین شورای فرهنگ عمومی هرچه 

توان فردی ، اداری و جمعی دارد را باید به اشــکال مختلف عرضه نموده 
و با برنامه ریزی منظم از هیچ تلاشی کوتاهی ننماید.

افــروغ در ادامه با اشــاره به اینکه ســلامت انتخابــات از دیگــر محورهای 
گیــری اخلال هــای  اساســی مــی باشــد، افــزود: مبنــا و نقطــه شــکل 
مجــازی  فضــای  و  رســانه ها  نقطــه  از  انتخابات هــا  در   امنیتــی 

شکل میگیرد .
اداره کل فرهنگ و ارشاد اســلامی به عنوان متولی رســانه اعلام می دارد 
بدون هیچ اغماض و تعارفی هر نشــریه  و رســانه ای سر ســوزنی بخواهد 
عملیات روانی و اخلال در جامعه ایجاد کند به شــدیدترین شــکل مورد 

برخورد قرار خواهد گرفت.
وی تصریح کــرد: امــروز فصلی اســت که بــه برکت خــون این شــهید عزیز 
و حماســه حضــور مردم در مراســم تشــییع ایشــان ،بســتر یک حماســه 
کثــری در انتخابــات و در تــراز انقــلاب اســلامی فراهم شــده اســت و  حدا
کســی حق ندارد امنیت جامعــه را به چالش بکشــد و ســطح انتخابات را 

تنزل دهد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان بوشهر:

شهید رئیسی در کنارمردمی بودن ، شخصیتی کاملا پرتلاش و کارآمد داشت

۵ می شود و  نفت کوره پالایشگاه اصفهان یور

چهار شنبه      23خرداد 1403    شماره 1608



معاون وزیر نفت خبر داد
وزانه ۲۰۳ میلیون فرآورده نفتی  مصرف ر

 در کشور
 مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران گفت: 
روزانه ۲۰۳ میلیون فرآورده نفت را می سوزانیم که ۵۸ درصد آن بنزین 
و ۳۰ درصد گازوئیل اســت.جلیل سالاری در نشســت خبری اظهار 
داشت: در شرایطی دولت را تحویل گرفتیم که هم کرونا از بین رفته بود 
و شاهد افزایش مصرف از یک طرف بودیم و از طرف دیگر دولت قبل نیز 

۷۴۴ میلیون لیتر تعهد صادراتی بنزین را داده بود.
وی افزود: همچنین ۳۳۸ میلیون دلار به اندازه ۵۸ کشتی نیز فرآورده 

فروخته بودیم که پول آن هنوز برنگشته بود.
معاون وزیر نفت ادامه داد: طبق برنامه نیــز تولید بنزین )قبل از دولت 
ســیزدهم( به اهداف خود نرســیده بود و در اینجا نیز دچار کسری در 

تولید بود و در کنار تعهدات صادراتی کسری ما را بیشتر می کرد.
سالاری گفت: مصرف بنزین در ۶ ماه نخســت ۱۴۰۰ به ۱۰۶ میلیون 
لیتر در روز رســید که توانســتیم آن را تامین کنیم؛ در ایــن بین نیز 
پالایشگاه ستاره خلیج فارس نیاز به تعمیرات اساسی داشت که در سه 
دوره تعمیرات بزرگی در آن شــکل گرفت.وی ادامه داد: در پالایشگاه 
اصفهان نیز توانستیم با تکیه بر توان داخل ۱۹ میلیون لیتر گازوئیل را 

تصفیه کنیم که این اتفاق نیز در فرصت کوتاهی صورت گرفت.
مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی بیان کرد: با 
شناختی که از شرکت پالایش و پخش داشــتیم ساختار این شرکت را 
تغییر دادیم و در زمینه تامین سوخت نیز زمانی که آمدیم ۱.۲ میلیون 
نفر در صف کارت ســوخت بودند و فقط ۹۶۰۰ کارت سوخت داشتیم؛ 
اما الان هیچ مشــکلی در صدور کارت ســوخت نداریم و تامین آن را به 
زیر ۱۰ روز رساندیم.سالاری با اشــاره به توسعه زیرساخت های سامانه 
هوشمند سوخت در کشــور با استقرار دولت ســیزدهم به ویژه پس از 
حمله ســایبری گفت: افزون بر تأمین کارت و بومی سازی آن و صدور و 
تحویل حدود ۴ میلیون کارت سوخت المثنی، زمان انتظار صدور کارت 

سوخت نیز به میزان قابل ماحظه ای کاهش یافت.
وی تاکید کرد: همچنیــن، افزون بر بومی ســازی کارتخوان ها و دیگر 
تجهیزات سامانه هوشمند ســوخت، کارگاه های تعمیرات تجهیزات 

سامانه هوشمند سوخت را در سراسر کشور راه اندازی کردیم.
معاون وزیر نفت در امــور پالایش با اشــاره به اقدام های انجام شــده 
به منظور شفاف ســازی واگذاری ها، افزود: نزدیک یــک میلیارد یورو 
پروژه در شرکت های پالایشــی را تعیین تکلیف کردیم و با اقدام هایی 
که در نهادهای توســعه ای شــرکت انجام شــد، شــرکت را از شرایط 

ضرردهی خارج کردیم.
سالاری با اشــاره به اجرای پروژه های فراسرزمینی برای نخستین بار از 
سوی شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی در صنعت نفت 
گفت: طی ۶ ســال گذشــته افزون بر اجرای پروژه های فراسرزمینی و 
صدور خدمات فنی - مهندسی در قالب این پروژه با استفاده از ظرفیت 
شرکت های دانش بنیان داخلی، دانش فنی طرح های ارتقای کیفی را با 

کمک دانش بنیان ها در کشور بومی سازی کردیم.
وی به توسعه زیرساخت های صنعت انتقال با بهره برداری از پروژه های 
جدید خط لوله و نیز توسعه حمل ونقل ریلی فرآورده در دولت سیزدهم 
اشــاره کرد و افزود: با توجه به شــکاف قیمتی قابل توجــه فرآورده با 
کشورهای همسایه، تعرضات زیادی به خطوط لوله کشور داشتیم، اما 
با تاش شــبانه روزی همکاران من، هیچ کمبودی در تأمین و تحویل 

سوخت کشور وجود نداشت.

مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی تأکید کرد: 
کیفی ســازی فرآورده را در دســتور کار قرار دادیم و امروز بیش از ۸۵ 
تا ۹۰ درصد فرآورده تولیدی در کشــور با اســتاندارد یورو ۴ و ۵ تولید 
می شود. همچنین، برای نخستین بار در کشــور دانش فنی طرح های 
ارتقای کیفی نفت کوره را در کشــور بومی ســازی کــرده و از طریق 
شرکت های دانش بنیان داخلی و برگزاری جلسات متعدد کارشناسی، 
اجرای این طرح ها را در واحدهای پالایشــی به دقــت رصد و پیگیری 

کردیم.

وییل چیست؟ راه کار کنترل قاچاق گاز
یک کارشــناس انرژی گفت: اگــر کارخانه ای یا نهادی درخواســت 
گازوییل کرد ابتدا باید کارشناسی صورت بگیرد و پس از آن نیازسنجی 
شود و بر اســاس نیاز واقعی آن کارخانه ســوخت در اختیارشان قرار 

بگیرد.
حسن مرادی کارشناس انرژی و استاد دانشــگاه با اشاره به اینکه نفت 
گاز یا گازوئیل محصولی اســت که یکی از مهمترین حامل های انرژی 
کشور اســت، گفت: مجموع مصرف این محصول از بنزین شاید بیشتر 
باشد این محصول عاملی برای راه اندازی صنایع بزرگ و انرژی بر نظیر 
کارخانه جات و نیروگاه ها اســت.وی ادامه داد: عاوه بــر حمل و نقل 
جاده ای که به شــدت همچنان موتورخانه هایی از گازوئیل اســتفاده 

می کنند که فاقد استاندارد کامل هستند.
مرادی اضافه کرد: از آنجا که این ماده ســوختی قیمتی کمتر از قیمت 
بنزین دارد در حالی که در بسیاری از نقاط دنیا قیمت گازوئیل و بنزین 
با هم برابری می کند باعث شــده مصرف کننده با توجــه به نرخ پایین 
عاقه ای به بهینه سازی و اصاح سیســتمی که در آن گازوئیل مصرف 

می کند را ندارد.
وی با اشــاره به فرســودگی ناوگان حمل و نقل و تأثیــر آن بر افزایش 
مصرف گازوئیل خاطر نشــان کرد: به عنوان مثــال تریلری که بیش از 
۶۰ ســال در جاده اســت حجم مصرف گازوئیل بالایی دارد به طوری 
که ممکن است ۵ تا ۶ برابر تریلر های صفر کیلومتر باشد و راننده تریلر 
قدیمی انگیزه ای برای تعویض ماشین ندارد این کارشناس انرژی خاطر 
نشان کرد: بر اساس آمار به دســت آمده اگر ما کل ناوگان حمل و نقل 
خود را تغییر دهیم و ناوگان جدیدی حاکم شــود ممکن است مصرف 
سوخت کمتر از به یک پنجم مصرف فعلی برسد زیرا با تعویض و تعمیر 
خط می توان ارزش و قیمت این وسایل نقلیه را مشخص کرد که در این 

حالت گازوئیل به صورت بهینه مصرف می شود.
وی ادامــه داد: به دلیل اینکــه قیمت، قیمتی پیش پا افتاده ای اســت 
هیچکس به فکر مصرف بهینه ســوخت نیست مشــکل قابل بحثی که 
وجود دارد آنکه گازوئیل از بنزین ارزان تر اســت به علت ارزانی قیمت 

قاچاق بیشتری هم اتفاق می افتد
مرادی با اشــاره به اینکه در قاچاق گازوئیل سود بیشــتری نسبت به 
قاچاق بنزین وجود دارد یادآور شــد: در قاچاق ۲۰ لیتر گازوئیل بیش 
از ۲۰ لیتر بنزین ســود می برید بنابرین بســیاری از کولبران و کسانی 
که دســت به قاچاق ســوخت می زنند برای جلوگیری از هدر رفت این 
سرمایه ملی راهی جز شناسایی تمامی مصرف کنندگان وجود ندارد و 
با اندازه گیری دقیق مشخص شود در هر بخش چه میزان مصرف وجود 

دارد و بر اساس آن سوخت به بخش های مختلف تعلق بگیرد.

علی ابدالی تأکید کرد
 )NPL( نسبت مطلوب مطالبات غیرجاری

بانک سینا ناشی از رعایت بهداشت اعتباری و 
مراقبت های حوزه حقوقی است

مدیرعامل بانک ســینا در بازدید از واحدهای ستادی و شرکت های زیر 
مجموعه بانک سینا گفت: اجرای سیاست ها و پیشبرد اهداف این بانک 
در ارائه خدمــات ارزش آفرین به گروه های مشــتریان با جدیت دنبال 
می شود.به گزارش روابط عمومی بانک ســینا، علی ابدالی، مدیرعامل 
بانک ســینا در بازدید از بخش های مختلف معاونت حقوقی و مطالبات 
این بانک، با اشــاره به اهمیت فعالیت های این حوزه که نتایج آن، حفظ 
منافع بانک را در پی دارد، گفــت: کار در واحدهای حقوقی و مطالبات، 
نیازمنــد دانش و تجربــه عمیق در زمینــه قوانین و مقــررات مالی و 
اعتباری، توانایی مذاکره و پیگیری حقوقی قوی، و آشــنایی با روش ها 
و ابزارهای مدیریت ریسک است.وی افزود: هدف اصلی از فعالیت های 
حوزه حقوقی و وصول مطالبــات، حفظ منافع بانــک و کاهش میزان 
مطالبات معوق و ریسک های اعتباری اســت.مدیرعامل بانک سینا با 
تأکید بر تسریع در رســیدگی به وضعیت پرونده های حقوقی، تصریح 
کرد: استفاده از خرد جمعی و بهره گیری از نظرات خبرگان در مواجهه 
با پرونده های حقوقی در محاکم و دادگاه ها، منجــر به ارتقای کیفی و 
کمی عملکرد واحدهای حقوقی بانک خواهد شد.به گفته ابدالی، پایین 
بودن شاخص »NPL« بانک ســینا تبیین کننده اقدامات مطلوب این 
بانک در زمینه رعایت بهداشت اعتباری و مراقبت های حوزه حقوقی و 

وصول مطالبات است و این روند مثبت باید با جدیت دنبال شود.
ابدالی در بازدید از شعبه فیجیتال بانک سینا، گفت: یکی از راهبردهای 
اصلی بانک سینا، ارائه خدمات بانکی دیجیتال و پلتفرمی به مشتریان 
است که بر این اساس، محصولات نوآورانه و خاّقانه بانک در »سرزمین 
هوشمند سینا« شکل گرفته اســت و ضرورت دارد در جهت بهسازی و 

یکپارچگی عملکرد شعبه فیجیتال بانک، فرایندهای آن تغییر یابد.
مدیرعامل بانک ســینا در بازدید از اداره مبارزه با پولشــویی و تأمین 
مالی تروریسم، نظام بانکی را جبهه اصلی مبارزه با »پولشویی و تأمین 
مالی تروریسم« دانست و گفت: اداره مبارزه با پولشویی در بانک ، نقش 
حیاتی در حفظ ســامت و یکپارچگی سیســتم مالی دارد. این اداره 
مسئول اجرای برنامه ها و سیاست هایی اســت که به منظور شناسایی، 
پیشــگیری و مقابله با فعالیت های پولشــویی و تأمین مالی تروریسم 
طراحی شــده اند و لازم اســت از طریق مانیتورینگ مستمر، نظارت و 
ارزیابی مداوم فعالیت های مشــتریان به منظور شناسایی فعالیت های 

مشکوک با جدیت بیشتر دنبال شود.
ابدالــی در ادامه در بازدید از شــرکت های »مدیریت ســرمایه گذاری 
کوثر بهمن« و »صرافی سینا« با اشاره به ضرورت پیاده سازی و اجرای 
حاکمیت شرکتی در شرکت های زیر مجموعه بانک سینا، تأکید کرد: 
فعالیت هایی نظیر سرمایه گذاری در زمینه اوراق بهادار و ارائه خدمات 
ارزی به گروه های مشــتریان، منجــر به شــکل گیری زنجیره ارزش 
خدمات و تکمیل سبد محصولات و خدمات بانک می شود که در نهایت 

ارتقای کیفیت سودآوری بانک را به دنبال دارد.
وی ارائه خدمات ارزی از طریق شرکت صرافی ســینا را عاملی مهم در 
جهت رفع نیازهای مشتریان توصیف کرد و افزود: ارائه خدمات بهینه و 
مطلوب ارزی از طریق صرافی سینا در شرایطی که تحریم های ظالمانه، 
فعالیت های مربوط به تجارت بین الملل را با مشکات عدیده ای مواجه 
ســاخته اســت، موجبات تســهیل و رونق تولید و تجارت در صنایع 

مختلف اعم از پتروشیمی، فولاد و... را به همراه خواهد داشت.

وگاه خورشیدی نرماشیر با حمایت  افتتاح نیر
مالی بانک سامان

نیروگاه خورشیدی ۱۰ مگاواتی نرماشیر کرمان که با تامین مالی بانک 
ســامان احداث شــده، مورد بهره برداری قرار گرفت.به گزارش سامان 
رسانه، بانک سامان در راســتای حمایت از طرح های محیط زیستی و 
همچنین تاکید بر توسعه زیرساخت های کشــور ، اقدام به تامین مالی 
نیروگاه خورشیدی ۱۰ مگاواتی نرماشیر کرمان کرد که این پروژه ملی 
با حضور معاون وزیر نیرو و رئیس ســاتبا، معاون اقتصادی استانداری 

کرمان و مقامات محلی و ارشد استانی مورد بهره برداری قرار گرفت.
نیروگاه ۱۰ مگاواتی نرماشــیر در شرق اســتان کرمان و در زمینی به 
مساحت ۲۰ هکتار احداث شده اســت که این نیروگاه با تعداد ۱۵ هزار 
و ۲۰۰ دستگاه پنل خورشیدی دو طرفه، پنج دستگاه ترانسفورماتور و 

۹۵ دستگاه اینورتر وظیفه تولید انرژی پاک را برعهده دارد.
جمع کل سرمایه گذاری این پروژه قریب به ۲۲۰۰ میلیارد ریال است 
که بانک سامان ۱۰۵۰ میلیارد ریال از این سرمایه را در قالب مشارکت 

مدنی در اختیار شرکت سرمایه گذار گذاشته است.
گفتنی اســت با آغاز بهره برداری از این نیروگاه خورشیدی و اتصال آن 
به شبکه سراسری برق، امکان جبران قســمتی از ناترازی انرژی فراهم 
می شــود.همچنین با توجه به عدم نیاز به سوخت های فسیلی و آب در 
نیروگاه های خورشــیدی، بهره برداری از این نیروگاه از مصرف سالیانه 
چهار میلیون مترمکعب گاز طبیعی و پنــج میلیون لیتر آب جلوگیری 
می کند.لازم به ذکر است که این طرح در مدت ۱۱ ماه و با حمایت بانک 

سامان احداث شده است.

توسط موسسه اعتباری ملل صورت پذیرفت
پرداخت بیش از ۲۱۸ میلیارد ریال تسهیلات 

ودیعه مسکن
 موسســه اعتباری ملل بــه منظور حمایــت از مســتاجرین بیش از 
۲۱۸ میلیارد ریال تســهیات ودیعه مســکن در دو ماهه نخست سال 
جاری پرداخت کرد.به گزارش روابط عمومی موسســه اعتباری ملل: 
این موسسه در راستای اجرای دســتورالعمل بانک مرکزی جمهوری 
اسامی ایران به منظور کمک به تامین واحد مسکونی برای مستاجرین 
نســبت به پرداخت تســهیات ودیعه مســکن اقدام می نماید که در 
اردیبهشــت ماه ســال جاری تعــداد ۱۷۷ فقره تســهیات به مبلغ 

۴۰۰/۲۱۰ میلیون ریال پرداخت نموده است.
 متقاضیان محترم برای بهره مندی از این تســهیات می بایست ضمن 
مراجعه به سایت وزارت مسکن و شهرسازی یکی از شعب این موسسه 

را انتخاب نمایند.

تحقق مولدسازی اموال مازاد بانک ایران زمین با 
تاسیس صندوق سرمایه گذاری املاک

بانک ایران زمین در راســتای مولدســازی اموال مازاد دریافت مجوز 
تاسیس صندوق های سرمایه گذاری اماک و زمین را از بانک مرکزی 
دریافت کرد.بــه گزارش روابط عمومــی؛ با عنایت بــه تصویب قانون 
جهش تولید مســکن و تکلیف بانک ها نســبت به اعطای تسهیات، 
بانک ایران زمین در راستای مولدســازی اموال مازاد خود و همچنین 
بهبود شاخص های کیفی بانک، مجوز تأسیس صندوق سرمایه گذاری 
اماک و مســتغات و صندوق ســرمایه گذاری زمین و ساختمان را از 

بانک مرکزی جمهوری اسامی ایران دریافت کرد.
بانک ایران زمین در این راستا در انتظار مجوز ســازمان بورس و اوراق 
بهادار برای تأســیس و فعالیت صندوق های مذکور است.صندوق های 
اماک و مستغات یکی از ابزارهای کارآمد ســرمایه گذاری بوده و در 
کشــورهای مختلف با اســتقبال ســرمایه گذاران روبه رو شده  است و 
کارشناســان حوزه اقتصاد معتقدند که این صندوق ها ظرفیت بالقوه 

بالایی دارند و به زودی جایگاه مطلوبی در کشور پیدا خواهد کرد.
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 مزایای سامانه ساماندهی اسناد غیررسمی

 کاهش فساد و کلاهبرداری با اجرای قانون 
ثبت رسمی اموال غیرمنقول

خریدار  قانــون الزام به ثبت رســمی معامات 
اموال غیرمنقول که به فرموده رهبر معظم انقاب 
تصویب آن مصلحت قطعی نظام است، تصویب و 
برای اجرا اباغ شده اســت. حال سوال این است 
که این قانون چه تاثیری بر ملک و اماک خواهد 
داشت؟ قانون الزام به ثبت رسمی معامات اموال 
غیرمنقول که بــه فرموده رهبــر معظم انقاب 
تصویب آن مصلحت قطعی نظام اســت، تصویب 

و برای اجرا اباغ شده است.
اما چه شــده اســت که این قانون تا این حد برای 
حاکمیــت مهم و بــا اهمیت اســت و حتی مقام 

معظم رهبری به آن تاکید می کند.
وجود پرونده های متعدد قضایی در ســال های 
گذشته به این امر ختم شــد که باید برای اماک 
فاقد سند و یا اماک دارای اســناد مشاعی چاره 
اندیشــی شــود. به همین منظور در سال ۱۳۹۵ 
طرحی بــا عنوان ارتقای اعتبار اســناد رســمی 
با پیشنهاد ســازمان ثبت اســناد و موافقت قوه 

قضائیه به مجلس ارائه شد.
به دلیل اینکه تعداد پرونده های قضایی در حوزه 
اماک رو به فزونــی بود و به نوعی نقــل و انتقال 
اماک فاقد ســند و حتی اماک دارای اســناد 
مشاعی مشــکاتی را برای عموم مردم به وجود 
آورده بود در این طرح مقرر شــد کــه معامات 

اموال غیر منقول ملزم به ثبت رسمی باشند.
قانــون الزام بــه ثبت رســمی معامــات اموال 
غیرمنقول در حالــی برای اجرا از ســوی محمد 
مخبر، سرپرست ریاســت جمهوری، طی نامه ای 
برای اجرا به دستگاه های مرتبط اباغ شده است 
که این قانون مدت ها بــه  دلیل تعلل در اجرا مورد 

انتقاد کارشناسان و نمایندگان مجلس بود.
کارشناســان اقتصادی بر این باور هستند، حالا 
که قانون الزام بــه ثبت رســمی معامات اموال 
غیرمنقول اباغ شده چه تاثیری بر ابعاد مختلف 
بخش مســکن و حتــی مالیات ســتانی خواهد 

داشت؟
وجود پرونــده های قضایــی، کاهبــرداری و 
پولشویی موضوعی است که از یک سو نیاز به این 
قانون را بیش از پیش ضروری می کرد و از ســوی 
دیگر قصد داشت به ثبت اســناد رسمی اعتباری 

ببخشد و آنرا به نوعی سر و سامان دهد.
این طرح قبل از قانون شــدن ۵ بار بین شــورای 
نگهبان و مجلس رفت و برگشــت داده شــد و در 
نهایت با تدبیر و هوشــمندی مقام معظم رهبری 
در جلســه مســئولان قوه قضاییه از این طرح به 

عنوان یک مصلحت قطعی یاد شد.

کارایی »سامانه ساماندهی اسناد 
غیررسمی« چیست؟

حال با اباغ آن از ســوی دولت و طبق ماده »۱« 
»قانون الزام به ثبت رســمی معامات اموال غیر 
منقول« مقرر شــده است، ســامانه ای با عنوان 
»سامانه ساماندهی اسناد غیررسمی« راه اندازی 

شــود تا ادعاهای مربوط به اموال غیرمنقول که 
قبل از ایجاد این ســامانه مطرح شده و فاقد سند 

رسمی  است، ثبت شوند.
آنچه که در »قانون الزام به ثبت رسمی معامات 
اموال غیر منقول« به آن تاکید شــده اســت این 
اســت که حق تنظیم ســند معامله از مشاوران 
اماک ســلب شده اســت. اما ســوال این است 
آیا اجرای این قانــون می تواند بــه تنهایی تمام 
مشــکات حقوقی و قضایــی و در نهایت مالی و 

مالیاتی را برطرف کند؟

دست مشاوران املاک برای ثبت معاملات 
بسته شده است؟

حال س از گذشت یک ســال از تاسیس »سامانه 
ساماندهی اســناد غیررســمی«، در صورتی که 
هرگونه قرارداد اموال غیرمنقول زمین، آپارتمان، 
ویا، ساختمان و مواردی از این دست، در سامانه 
مذکور ثبت نشــود، فاقد وجاهت قانونی خواهد 
بود. همین بند قانونی  اســت که دست مشاوران 
اماک را برای ثبت معامات در دفاتر خود بسته و 
به  عنوان مانعی برای جلوگیری از ایجاد معامات 
ســفته بازانه عمل خواهد کرد؛ چراکــه بنا بر این 
ماده قانونی، در صورتی که معامله در این سامانه 
رسمی ثبت نشده باشد، اصولاً فاقد ارزش قانونی  
اســت و خریدار، مالک ملک معامله شده نخواهد 

بود.
آنطور که برخی کارشناســان می گویند در هیچ 
کجای دنیا سراغ ندارید که توافق دو نفر منجر به 
سند شــود و چون حدنگاری و کاداستر می تواند 
این مشــکات را به کمترین میزان خود برساند 
پس چرا در کشور و با وجود داشتن کاداستر هنوز 
هم اسناد غیر رســمی و اموال غیر منقول خرید و 

فروش می شوند؟
»مجید گودرزی« کارشــناس اقتصاد مسکن در 
پاســخ به این پرســش که آیا قانون الزام به ثبت 
رســمی معامات امــوال غیرمنقول مــی تواند 
برای بازار ملک و اماک مفید باشــد؟ و اینکه آیا 
این قانون راه نجاتی بــرای کاهش کاهبرداری و 
پرونده های قضایی باشــد؟ گفت: در حال حاضر 
آشــفتگی زیادی در حوزه ملــک و اماک وجود 
دارد و در دنیا مرسوم نیســت که دو فرد با توافق با 

یکدیگر بتوانند سندی را ثبت کنند.

رهبر معظم انقلاب به سران قوه قضائیه 
اعلام کرد باید قراردادهای غیررسمی 

جمع آوری شود
او با اشاره به اینکه بر اســاس قانون فقه هنگامی 
که دو نفر معامله ای انجام می دهند باید دو شاهد 
حضور داشته باشند تا آن معامله معتبر باشد ادامه 
داد: امــا در ســال های اخیر به دلیل فســادهای 
گسترده ای که بروز پیدا کرده رهبر معظم انقاب 
به ســران قوه قضائیه اعام کرد باید قراردادهای 

غیررسمی جمع آوری شود.

داد و ستدهای غیر رسمی تبعات سنگینی 
برای کشورها دارد

کارشناس اقتصاد مسکن افزود: در دنیا با داشتن 
حدنگار و کاداســتر معمولا آمار داد و ســتدهای 
غیر رسمی تبعات ســنگینی برای کشورها دارد و 
مطمئنا این اقدامات هم برای مالیات ستانی و هم 

برای کاهش تخلفات صورت می گیرد.
گودرزی در پاســخ به این پرســش کــه برخی 
کارشناســان عنوان می کنند که هــدف اصلی 
دولــت در قانون مزبور مالیات ســتانی اســت؟ 
تصریــح کــرد: شــاید کنتــرل دولت بــر بازار 
مســکن و سیاســت گذاری اولین موضوع مهم 
برای ابــاغ قانون الزام به ثبت رســمی معامات 
امــوال غیرمنقول باشــد و در وهله دوم مســاله 
مالیات ستانی باشــد. اما هر چه که باشد این است 
که این قانون تاش دارد فساد گســترده در این 

بخش را به شکل قابل توجهی کاهش دهد.
او با اشاره به اینکه برخی قراردادها در حال حاضر 
در جایی ثبت رسمی نشده اند و دولت این امکان 
را ندارد تا قوانین مالیاتی را پیش ببرد تاکید کرد: 
آنچه که مشخص اســت این است که دولت با این 
قانون خواهد توانســت که بخش ملک و اماک را 

کنترل و برنامه های حمایتی خود را پیش ببرد.
گودرزی با یــادآوری اینکه هنگامی که این تعداد 
پرونده وارد دســتگاه قضا می شــود صدها نفر را 
درگیر می کند گفت: در ســال ۱۴۰۱ بالغ بر ۱.۷ 
میلیون پرونــده جدید ملکی داشــتیم که اگر ۲ 
نفر در این دعواها شریک و ســهیم باشند بالغ بر 
ســه میلیون و ۴۰۰ هزار نفر درگیر پرونده های 
قضایی می شوند و همانطور که می دانیم پرونده 
های حقوقی معمولا دو سال به طول می انجامد تا 

دادگاه رای قطعی بگیرد.
اگر قانون الــزام به ثبت رســمی معامات اموال 
غیرمنقول اجرایی شــود کاهبــرداری و فروش 

مال به غیر نیز کاهش خواهد یافت
کارشــناس اقتصــاد مســکن بــا بیــان اینکه 
کاهبرداری و فروش مال غیــر به دلیل نبود یک 
بانک اطاعاتــی قوی افزایش یابــد تصریح کرد: 
اگر قانون الــزام به ثبت رســمی معامات اموال 
غیرمنقول اجرایی شــود کاهبــرداری و فروش 
مال به غیر نیز کاهش خواهد یافــت. باید اذعان 

کرد که بانک اطاعاتی قوی نداریم.
وی در پاســخ به این پرســش که در ایــن قانون 
اماکی ها چه شرایطی می توانند داشته باشند؟ 
گفت: اماکی ها باید اقدام به ثبت اســناد رسمی 
کنند و اگر نکنند و غیر از این باشــد تخلف کرده 
اند. نکته ای که هســت این است که اگر تا ۴ نوبت 
اماکی ها ایــن موضوع را رعایــت نکنند و اقدام 
به ثبت اسناد غیر رســمی کنند مجوز انها ابطال 
خواهد شــد. به هر حال باید تاکید کنم که قانون 
الزام به ثبت رســمی معامات اموال غیرمنقول 
اولین ابتکار مثبتی اســت که برای حوزه ملک و 

اماک صورت می گیرد.

شهر

شــهروندان می توانند با افتتاح 
حســاب در نرم افــزار کاربردی 
»همراه شــهر پــاس«، هدیه 
نقدی از بانک شهر دریافت کنند.

به گزارش روابــط عمومی بانک 
شهر، بروزرســانی نسخه جدید 
نرم افزار همراه شهرپاس انجام 
و ضمــن اضافه شــدن خدمات 
کاربردی نویــن، دریافت هدیه 
نقدی بــرای شــهروندان در آن 

ممکن شده است.
شــهروندان با افتتاح حساب در 
نرم افزار همراه شهر پاس بانک 
شهر و ســیر مراحل احراز هویت 
می توانند کد معــرف را دریافت 

کرده و با استفاده از آن، 
دوستان خود را به ثبت 
نــام در این نــرم افزار 

دعوت کنند.
کاربــران جدید دعوت 
شــده، می بایســت با 
نصــب و ثبت نام در نرم 

افزار همراه شهر پاس و انتخاب 
گزینــه »افتتــاح ســپرده ویژه 
مشتریان جدید«، کد دعوت را در 
بخش کد معرف وارد کنند. پس 
از تکمیل فرایند ورود اطاعات و 
افتتاح سپرده بانکی، هدیه ای به 
مبلغ ۷۰۰.۰۰۰ ریال به ســپرده 
کاربر دعوت کننده و ۳۰۰.۰۰۰ 

ریال به ســپرده کاربر 
جدید دعوت شــده به 
صورت سیستمی واریز 

می شود.
کاربران مــی توانند به 
هر تعــداد کــه تمایل 
دارند کــد دعوت خود 
را برای مشــتریان جدید ارسال 
کنند، اما صرفاً بابــت ۱۰ افتتاح 
سپرده اول، به فرد دعوت کننده 
هدیــه تعلــق خواهــد گرفت. 
درخصوص دعوت هــای بعدی 
)بیــش از ۱۰ دعــوت( صرفــاً 
کاربر دعوت شــده هدیه به مبلغ 
۳۰۰.۰۰۰ ریــال را دریافــت 

خواهد کرد.
همچنین فــرد دعوت شــده از 
زمــان دریافــت پیــام دعوت، 
حداکثر یــک ماه فرصــت دارد 
نسبت به افتتاح سپرده از طریق 
نرم افزار همراه شهر پاس اقدام 

کند.
در پایــان به اطاع شــهروندان 
می رساند؛ نسخه اندروید، ios و 
تحت وب )مناسب برای سیستم 
عامل IOS ( همراه شهر پاس" 
از طریق ســایت بانک شــهر به 
http://Shahr-Bank.  :نشانی

ir و همچنین نرم افزار کافه بازار 
و مایکت قابل دسترسی است.

پلاس بانک شهر دریافت هدیه نقدی 7 میلیون ریالی با افتتاح حساب در همراه شهر

انرژیشعبه  روزنامه سراسری صبح ایران
صاحب امتیاز: امیر موسی کاظمی

مدیرمسوول: دکتر مریم کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان لبافی نژاد
 تقاطع ابوریحان، پاک ۸۷
شماره تماس سازمان آگهی شهرستان:
۶۶۹۷۳۶۷۸ -۶۶۹۷۳۷۱۴


